
مدت اجرای 
پروژه

رشتهپایه

1(نام دستگاه مناقصه گزار: شهرداری رضوانشهر  
2(شرح مختصر موضوع مناقصه و میزان سپرده:

3(تاریخ چاپ آگهی: آگهی نوبت اول 1403/10/29 آگهی نوبت دوم  مورخ 1403/10/30
4(مهلت خرید اسناد: از روز یکشنبه مورخ 1403/10/30 تا روز شنبه مورخ 1403/11/13

5(محل خرید اسناد: از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  با شماره فراخوان: 2003005181000015          
6(مهلت بارگذاری اسناد توسط مناقصه گر: تا ساعت 19:00 روز شنبه مورخ 1403/11/27 از طریق سامانه ستاد

7( مهلت و محل تحویل پاکت الف : تا ساعت 13:30 روز شنبه مورخ 1403/11/27 دبیرخانه شهرداری رضوانشهر 
8( شرایط اختصاصی خرید اسناد مناقصه:

8-1-داشتن رتبه و ظرفیت مجاز کار و متناسب با ظرفیت مجاز بر اساس برآورد اولیه پروژه از سوی معاونت 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست محترم جمهوری

8-2- داشتن گواهینامه صلاحیت ایمنی کار
9( مدت اعتبار پیشنهادهای مناقصه: سه ماه از تاریخ بازگشایی پیشنهاد قیمت.

10(-ساعت ، روز و محل بازگشایی اسناد: ساعت 12:00 روز یکشنبه مورخ 1403/11/28  در دفتر شهردار، 
شهرداری رضوانشهر - واقع در رضوانشهر بلوار امام رضا ) ع (. 

12( هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد.
13(شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. ضمنا ً جهت اطلاعات بیشتر با شماره 09112313759 

واحد امورقراردادها تماس حاصل فرمایید.    
14(بدیهی است شرکت در مناقصه و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شرایط شهرداری است.

آگهی  مناقصه عمومی یک مرحله ای  شهرداری رضوانشهر

بت   اول  نو

مدت اجرای پروژهبرآورد اولیهعنوان پروژه میزان سپرده شرکت در مناقصه

تهیه، اجرا و نصب تابلوهای هدایت مسیر 
6ماه1,050,457,701 ریال21,009,154,025 ریالوترافیکی در معابر سطح شهر رضوانشهر

نوبت   دومآگهی نقل و انتقال شناور لنج باری به شماره ثبت 25050- چابهار

باستناد رونوشت سند شماره 18023 مورخ 1403/09/07 با شناسه سند 140311456953000017 دفتر اسناد رسمی 40 بندر گناوه آقای 
امیرحسین خواجه زاده فرزند حسین سه دانگ مشاع از ششدانگ مالکیت لنج باری به شماره ثبت 25050 را به آقای ابوالفضل خدری زاده فرزند شاکر 

انتقال قطعی داده است.
مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.

نوبت اول:  1403/10/19
نوبت دوم: 1403/10/29

نوبت سوم: 1403/11/13 

شناسه آگهی : 1857610  روابط عمومی  اداره کل بنادر و دریانوردی استان سیستان و بلوچستان م- الف: 1366

»آگهي مزایده عمومی«
سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان در نظر دارد اجاره انجام امور خدمات پس از دفن در عرصه آرامستان باغ رضوان را از طریق مزایده عمومی و با 
جزئیات مندرج در اسناد مزایده، با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( و با شماره مزایده  5003099604000015 

به صورت الکترونیکی واگذار نماید.
زمان انتشار در سایت: شنبه 1403/10/29 ساعت 08:00

مهلت دریافت اسناد مزایده: پنجشنبه 1403/11/04 ساعت 14:00
تاریخ بازدید: 1403/10/29 لغایت 1403/11/04 از ساعت 8:00 الی 14:00

آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: یکشنبه 1403/11/14 ساعت 14:00
زمان بازگشایی: دوشنبه 1403/11/15 ساعت 14:30

زمان اعلام به برنده: 1403/11/15
تذكرات :

1- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در صورت 
وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق 

امکان پذیر می باشد .
2- کلیه اطلاعات مزایده شامل مشخصات، شرایط و نحوه مزایده در برد اعلان عمومی سامانه مزایده، قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد .

3- علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی)توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه: 021-41934

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نام/پروفایل مزایده گر »موجود است.
4- شرکت کنندگان در مزایده مي بایستي سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانتنامه بانکی یا واریز نقدي به حساب سپرده شماره )1001000652912( 
نزد بانک شهر به نام سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان )آرامستان باغ رضوان( به میزان و شرح مندرج در اسناد واریز و ضمن بارگزاری تصاویر فیش 
واریزی یا ضمانت نامه بانکی، اصل نسخ مربوط به رسید صاحب حساب را نیز تا قبل از سررسید مهلت ارائه پیشنهاد قیمت در سامانه ستاد، به واحد امور مالی 

سازمان )اتاق شماره 7( واقع در ساختمان اداري آرامستان باغ رضوان )کیلومتر 5 جاده اصفهان – نایین( تحویل نمایند.
5- سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

6- شرکت در مزایده به منزله قبول تمام شروط و مقررات می باشد.
7- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مزایده موجود می باشد.       

FATF با مجوز رهبری قرار 
است دوباره بررسی شود ؛ 

نباید فضا را ملتهب کرد

روزنامه  صبح ایران 

www.Moeennews.ir
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تنزل رتبه 
علمی ایران

MoeenDaily@ »مهاجرت و کمبود بودجه« مانع مرجعیت علمی

پوست اجاره های  زیر
لاکچری در تهران

    شنبه 29 دی  1403   سال 21   8 صفحه    شماره 6931                                                                                           20000 تومان                                          

کوهکن  :

سرمقاله

8

تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

بین کمک به مردم غزه 
و لبنان با کمک به مردم 

لس آنجلس تناقضی 
وجود ندارد

کوچک های بلند فریاد !

2

2

2

 پـیام محرمانه 
 چالش های توافق جدید ایران با آمریکا  

سخنگوی دولت: 

یونس  رنجکش
فریادهای یک نماینده از جنس پایداری در خانه ای 
که می گویند مال ملت است این روزها واکنش 
هایی را از سوی منتقدین به این نگاه تند و تیز 
برانگیخته است تا جایی که محسن رضایی این 
فرمانده ارشد پیشین نظامی نیز تند و تیز تر بر 
سخنان او تاخت و زندگی اقتصادی این نماینده را بر 
ملا کرد و یک نماینده پیشین مجلس هم با انتشار 
مطلبی نوشت به دلیل بهره مندی این کوچک 
زاده ها از قانون حمایت از ایثار گران  اصلا با همه 
درآمدهایی که از عضویت در مشاغل مختلف دارند، 
مالیاتی نمی پردازند که حالا برای لسانجلسی ها  

دبه می کنند!
 آنچه در رد و بدل این فریادهای بلند از این کوچک 
ها به گوش ملت می رسد دعوا بر سر منافع ملی 
نیست بلکه به قولی جدال بر سر لحاف معروف  
آنچه می  به  بنفش  با جیغ های  تا برخی  است 
خواهند، برسند وگرنه در این شرایط پیچیده مدیریت 
کشور و چالش های مختلف اقتصادی و سیاسی 
که ملت را در آتش بی تدبیری ها می سوزاند این 
هیاهوها که برخی حتی حاضر به کوتاه آمدن از ذره 
ای منافع باندی و محفلی خویش نیستند و محکم و 
پایدار پای می فشارند بر باورهای هزینه سازی خود 
برای کشور و مردم  جز به تاراج دادن منافع ملی 

تفسیر نمی شود.
از قدیم گفته اند آنکه صدایش بیش از همه بلند 
این  و  اش هست  پنهانی  در  چیزی  حتما  است 
جماعتی را که دستشان پیش ملت رو شده است و 
دم خروس از آستیننشان تکان می خورد بطور یقین 
بلواهایشان جز در مسیر منافع گروهی خاص نیست 
که اگر غیر آن بود باید در همین مدت کوتاهی که 
بر صدارت ها نشسته بودند ، ملت طعم خوشی ها 
می دید نه اینکه دست به دعا در آرزوی دیگری بود.

آقایان کمی صدایتان را پایین بیاورید که صدای 
ملت بلندتر است !



یادداشت

 نهال موسوی 
برنامه  دادن  هدیه  کفن  گذشته  روز  چند  در   
عامل  هادی  به  سیاه«  »جعبه  تلویزیونی 
زیادی  واکنش  با  کشتی  سابقه  با  گزارشگر 
بمب  یک  را  آن  می توان  تقریبا  و  شد  همراه 
اجتماعی  شبکه های  و  رسانه ها  در  خبری 
دانست اما فارغ از تمام مباحث مرح شده درباره 

آن باید به چند نکته دیگر هم اشاره کرد.
در اطلاعیه ای که تیم برنامه ساز »جعبه سیاه« 
برای توضیح درباره اتفاق رخ داده منتشر کردند 
آمده بود: » با احتساب تکرار، این قسمت در 
مرداد ماه سال جاری سه بار روی آنتن رفت 
و هیچ واکنشی از جانب ایشان )هادی عامل( 

دریافت نشد.
برنامه که  از  این قسمت  پس از پخش مجدد 
از قسمت های خوب، شیرین و جذاب »جعبه 
سیاه« هم بود، تقطیع و بازنشر گسترده قسمت 
آخر چالش یادشده سبب آزردگی خاطر ایشان 

شد.«
روز چهارشنبه )26 دی ماه( پیمان جبلی رئیس 
کار  »این  گفته  اینکه  ضمن  هم  صداوسیما 
اشتباه بود« به این نکته اشاره کرده و گفت: 
است.  شده  تمام  و  شده  پخش  برنامه  »این 
تاکنون شش بار بازپخش شده و این بار ششم 

بوده که مورد توجه قرار گرفته است.«
در واقع این توضیحات جبلی و برنامه سازان 
جبعه سیاه اولین نکته ای را که بیشتر برجسته 
می سازد این است که برنامه در تابستان پخش 
البته کسی هم اصلا متوجه آن نشده  شده و 
است ولی وقتی اخیرا این برنامه بازپخش شده 
و این بخش کفن هدیه دادن به هادی عامل 
در شبکه های اجتماعی منتشر شده است تازه 
مردم و مخاطبان در جریان چنین اتفاقی قرار 
به آن واکنش نشان  اینچنین هم  گرفته اند و 

دادند. 
جان کلام این گفته ها تایید این مهم است که 
اگر  تلویزیون نمی بینند و  اکثریت مردم دیگر 
مسئله ای در تلویزیون هم دیده شود و یا مورد 
توجه مخاطبان قرار گیرد از طریق شبکه های 

اجتماعی است. 
این که تلویزیون در مقابل شبکه های اجتماعی 
کاملا قافیه را باخته است دیگر بسیار واضح و 
مبرهن است، این تقابل و رویارویی تلویزیون و 
شبکه های اجتماعی در همه جای جهان مشهود 
است ولی در ایران انگار تکلیف مشخص شده 
و کاروان پرهزینه صداوسیما کاملا از این قافله 

جا مانده است.
جبلی  پیمان  که  است  این  دیگر  مهم  نکته 
اذعان داشت که اتفاق رخ داده در برنامه »جعبه 
سیاه« اشتباه است ولی گونه ای درباره آن حرف 
می زند انگار هیچ ربطی به او ندارد، در صورتیکه 
خود  بی سلیقگی  چنین  مسئول  اول  شخص 
اوست بعد از او معاونت سیما، مدیر شبکه افق 

و ... تا برسیم به برنامه سازان.
باید به پیمان جبلی یادآوری کرد این که پذیرفته 
یک  بوده  اشتباه  سیاه  جعبه  برنامه  عمل  این 
گام رو به جلو است ولی اینکه خود را مسئول 
به  قدم  ده  نمی داند  عملکردی  چنین  اصلی 
عقب برگشتن است، اتفاقا اولین کسی که باید 
معذرت خواهی می کرد رئیس صداوسیماست، 
این خطا قطعا نتیجه انتخاب های اشتباه اوست. 
طویل  و  عریض  دستگاه  در  پرسید  باید 
صداوسیما با بودجه قابل توجه 24 هزار میلیارد 
تومانی در سال، مکانیزم تولید چنین برنامه ای 
پخش  تا  ایده  این  زمان طرح  از  آیا  چیست؟ 
و بازپخش آن هیچ شخص حقیقی و حقوقی 
وجود نداشته که انجام چنین عملی را مخالف 
جامعه  روانی  و  روحی  شرایط  با  ناهمگون  و 
تشخیص دهد؟ هیچ کسی وجود نداشته بگوید 
امید به زندگی بسیار  با  اهدا عناصری مرتبط 

بهتر از یادآوری مرگ است؟ 
الان باید از تیم سازنده و تمام افراد درگیر در 
خود  تا  پرداز  ایده  از   - برنامه ای  چنین  تولید 
چرا  می کنید  فکر  پرسید   - رئیس صداوسیما 
تا  جامعه  در  دادن شما  این عمل کفن هدیه 
این حد مورد نکوهش قرار گرفت؟ آیا در این 
برای  بخشی  طویل  و  عریض  صداوسیمای 
تحقیق و پژوهش درباره دلیل و چرایی چنین 
که  دارد،  وجود  جامعه  طرف  از  بازخوردهایی 

برای ایده های شاذ بعدی لحاظ شود؟
رسانه داری  ابتدایی  و  ساده  بسیار  نکات  چرا 
و  کرد  یادآوری  صداوسیما  به  مدام  باید  را 
هم  آن  ندهد؟  رخ  هم  محسوسی  تغییر  هیچ 
صداوسیمایی که از بیت المال هزینه می کند تا 

به مردم خدمت رسانی کند!

رمزگشایی از جعبه سیاه
 کفن هدیه دادن در صداوسیما

سخنگوی دولت: بین کمک به مردم غزه و لبنان با کمک به مردم لس آنجلس تناقضی وجود ندارد

رویداد
  شنبه  29 دی  1403

 شماره 6931

فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشی پیرامون انتقاد تند یکی از نمایندگان مجلس در خصوص پیام حمایتی دولت ایران 2
از مردم لس آنجلس و اینکه آیا بین کمک به مردم غزه و لبنان با کمک به مردم لس آنجلس تناقضی وجود دارد، بیان کرد: اصولًا مراودات بین المللی در یک چارچوب هایی 
می گنجد. البته که تناقضی در این زمینه وجود ندارد. تاکنون کمک هایی از طرف دولت نسبت به مردم غزه و لبنان انجام شده است. اما خود مردم به شدت از مردم غزه و لبنان 

حمایت کردند.
وی ادامه داد: مردم طلا های خود را دادند. دولت نیز می تواند به اندازه بضاعتی که دارد کمک کند. تاکنون به مردم لس آنجلس کمکی نکردیم. صرفاً آمادگی خود را به جهت 

اینکه آتش مهار نشده است و منابع طبیعی در حال سوختن هست، اعلام کردیم. همه ما یک جهان داریم و در یک جهان زیست می کنیم.

زیرپوست اجاره های 
لاکچری در تهران

نگاه

نگاه

چیزی  برخلاف  صاحبخانه ها  طرف  از  بیت کوین  و  دلار  دریافت   
که تبلیغ می کنند، مرسوم نیست، اما تا دلتان بخواهد اعداد و ارقام 

شگفت انگیزی در بازار اجاره مسکن پایتخت رد و بدل می شود
فرارو- اجاره آپارتمان با دلار و ارز دیجیتال بیشتر از اینکه رنگ و 
بوی واقعیت داشته باشد، به ابزاری برای تبلیغ و جلب توجه یکسری 
از املاکی ها تبدیل شده است. یک نفر با معرفی ملک غیرواقعی در 
اینستاگرام رقم ودیعه را یک بیت کوین و اجاره ماهانه را دو اتریوم 
اعلام کرده است؛ یعنی برای پول پیش باید حدود هشت میلیارد جور 
کرد و ماهانه حدود نیم میلیارد هم بابت اجاره خانه کنار گذاشت. در 
همان صفحه، اما دوجین واحد لاکچری واقعی وجود دارد که بابت 

رهن و اجاره آنها باید پول قلمبه ای پرداخت کرد.
به گزارش فرارو؛ اجاره آپارتمان به دلار با همه سروصدا هایی که در 
سال های اخیر به پا کرده، اصلا جدی نیست. اگر پلتفرم های معروف 
اجاره  عنوان  با  زیادی  گزینه های  کنید،  رو  و  زیر  را  مسکن  حوزه 
آپارتمان به دلار پیدا نمی کنید. یکی از همین معدود گزینه ها مربوط 

به واحدی در شمال تهران می شود. 
آپارتمان 205 متری در محدوده ظفر تهران درحالی آگهی شده که 
مالک تمایلی به دریافت پول پیش ندارد. درعوض رقم اجاره ماهانه 
را ناقابل 150 میلیون تومان تعیین کرده و در قسمت توضیحات گفته 
اجاره فقط به دلار یا ارز های خارجی دیگر دریافت می شود. واحدی 
که درباره آن صحبت می کنیم، در یکی از برج های محدوده ظفر قرار 
دارد و با چهار اتاق خواب، آسانسور و پارکینگ و امکانات دیگری 

تحویل مستاجر داده می شود. 
ارزش اجاره این آپارتمان در بازار مسکن تهران معادل سه میلیارد 
پول پیش و ماهی 60 میلیون تومان کرایه است. تا دلتان بخواهد، از 
این دست واحد های لوکس در بازار اجاره مسکن تهران پیدا می شود. 

آپارتمان 270 متری در یکی از آسمان خراش های الهیه تهران، یکی 
از همین گزینه هاست. رقم ودیعه پنج میلیارد تومان تعیین شده و 
باید تونایی پرداخت ماهی 200 میلیون تومان برای اجاره  مستاجر 
را داشته باشد. صاحبخانه برای توجیه این ارقام شگفت انگیز گفته 
اتاق خواب های  با آشپزخانه فول فرنیش،  واحد کلید نخورده است و 
داخل ساختمان  و  داده می شود  اجاره  پارکینگ سندی  دو  و  مستر 
هم سالن اجتماعات و سالن بدنسازی و لابی من حضور دارد. ودیعه 
پنج میلیاردی آپارتمان، طبق آخرین آمار های رسمی معادل 56 متر 
آپارتمان مسکونی در تهران است و با این پول در جنوب تهران امکان 

خرید 117 متر خانه وجود دارد.
زیرپوست اجاره های لاکچری در تهران؛ پای دلار و بیت کوین به بازار 
مسکن باز شد؟پول پیش واحد 280 متری در شمال تهران 10 میلیارد 
آپارتمان  برای خرید 112 متر  نیاز  تعیین شده؛ معادل بودجه مورد 

مسکونی در جنوب شهر!
آپارتمان 260 متری در سعادت آباد تهران در ازای 10 میلیارد پول 
پیش و اجاره ماهانه 150 میلیونی، کرایه داده می شود. قبل از هر 
چیزی لازم است بدانید بانک مرکزی متوسط قیمت مسکن در منطقه 
دو تهران را که سعادت آباد بخشی از آن به حساب می آید، متری 137 

میلیون تومان می داند. 
واحد طبق ادعای مالک با محصولات بوش فرنیش شده و سوای آن 
با چهار اتاق خواب مستر و روف گاردن و امکانات دیگری در ساختمان 

مثل استخر و سونا به مستاجر تحویل داده می شود. 
اجاره آپارتمان به دلار تنها خبر شوکه کننده این روز های بازار مسکن 
نیست و هراز گاهی اسم بیت کوین و رمزارز ها در بازار مسکن تهران 
شنیده می شود. یکی از دلال های در اینستاگرام برای تبلیغ ملکی از 
ارز دیجیتال اسم آورده و می گوید رهن خانه با یک بیت کوین محاسبه 

می شود و برای اجاره ماهانه هم دو اتریوم دریافت می کند.
قیمت بیت کوین به تومان الان چیزی معادل هشت میلیارد است و 
هر واحد اتریوم حول وحوش 260 میلیون تومان قیمت دارد. وقتی وارد 
صفحه این دلال می شویم، مورد مشابه دیگری جلب توجه می کند. 
واحدی با متراژ 520 متر در کامرانیه که 10 میلیارد پول پیش احتیاج 

دارد و رقم اجاره آن 500 میلیون تومان تعیین شده. 
آپارتمان 500 متری دیگری در همین صفحه به چشم می خورد. رقم 
ودیعه این یکی 10 میلیارد تومان قید شده و اجاره ماهانه به یک 
میلیارد تومان می رسد. در یکی دیگر از محله های شمال تهران نیز 
رقم ودیعه پنت هاوس 790 متری را 10 میلیارد تومان اعلاک کرده اند 
و مستاجر هم باید ماهی یک میلیارد و 300 میلیون تومان بابت اجاره 

ماهانه کنار بگذارد.

 پیام محرمانه ؛ چالش های توافق جدید ایران با آمریکا  
اندیشکده اروپایی »موسسه سیاسی اقتصادی خاورمیانه« در گزارشی 
به موانع پیش روی مذاکرات میان ایران و کشور های غربی پرداخت و 
نوشت: علیرغم این واقعیت که جو بایدن هنوز در ایالات متحده قدرت 
را در دست دارد و مراسم تحلیف ریاست جمهوری این کشور نزدیک 
است، »دونالد ترامپ در پیامی زودهنگام به تهران قصد خود را برای 
مشارکت در مذاکرات جامع با ایران بیان کرده است. ترامپ در این پیام 
که از طریق عمان به تهران ارسال شده، ابراز امیدواری کرده است 
که امکان دستیابی به توافقی جدید و متفاوت از توافق برجام در سال 
2015 وجود داشته باشد. او همچنین اعلام کرده است که واشنگتن 
قاطعانه مصمم به اجرا و تحقق چنین توافقی است.« پیام اخیر ترامپ 
طیف گسترده ای از تفسیر ها را در میان کارشناسان سیاسی برانگیخته و 
بحث های قابل توجهی را در مورد امکان سنجی ایجاد یک توافق جدید 

بین ایران و ایالات متحده ایجاد کرده است.
تعداد قابل توجهی از مفسران سیاسی ادعا کرده اند این اجماع مشروط به 
اتخاذ سیاست آشتی جویانه تر دونالد ترامپ در قبال جمهوری اسلامی 
ایران ممکن است قابل دستیابی باشد. در حالی که یک توافق برد-برد 
بدون شک نتیجه مطلوبی برای هر دو طرف خواهد بود، زیرا منافع 
و آرمان های هر دو کشور را مورد توجه قرار می دهد. تحقق چنین 
سناریویی با موانع و چالش های اساسی همراه است. این موانع که عمدتا 
ریشه در ویژگی های شخصی و سیاسی دونالد ترامپ و همچنین منافع 
متضاد بین طرف های درگیر دارد، منجر به ایجاد محیطی چالش برانگیز 
برای برخی از کارشناسان شده و پیش بینی دستیابی به یک توافق 
مطلوب و سریع را دشوار کرده است. این چالش ها را می توان به طور 

کلی در پنج حوزه زیر طبقه بندی کرد:
به گفته بسیاری از کارشناسان، رویکرد دونالد ترامپ به مسائل بین 
المللی تحت تأثیر دیدگاه اقتصادی است و به نظر می رسد اقدامات 
دیپلماتیک او مبتنی بر بازی حاصل جمع صفر و موقعیت برد-باخت 
»اول  ترامپ،  خارجی  سیاست  اصلی  هسته  با  که  اصل  این  است. 
آمریکا« سازگار است، باعث شده که او به بیشتر توافقات بین المللی، 
همکاری ها و مشورت های ایالات متحده از این دریچه معاملاتی نگاه 
کند. او در دوران ریاست جمهوری قبلی خود بار ها سازمان امنیتی ناتو 
را به دلیل هزینه ای که برای واشنگتن ایجاد می کند، غیرمنطقی و 
او اخیرا طرحی را برای  بی فایده خواند و خواستار انحلال آن شد. 
الحاق کانادا به ایالات متحده با استناد به صرفه جویی مالیاتی و امنیتی 
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درصدی بر این کشور شده است.
رویکرد ترامپ به دیپلماسی عمدتا با خواسته های از پیش تعیین شده 
تعریف می شود و حداقل سازگاری را با فرآیند مذاکره نشان می دهد. 
تجربیات دیپلماتیک او با کشور هایی مانند کره شمالی و چین نشان 
می دهد که تمایل به استفاده از »سیاست چماق و هویج« مبتنی بر 
اصول تهدید و مماشات است. اصول مذاکره ترامپ، که بسیاری از 
کارشناسان آن را مطابق با »تئوری مرد دیوانه« می دانند، شامل دو 
مرحله اساسی است: در مرحله اولیه، تیم مذاکره کننده او خواسته های 
مورد نظر خود را ارائه می دهد که معمولا بسیار سازش ناپذیر و غیرقابل 
تغییر است. در صورت پذیرش، او استراتژی دیپلماسی را موفق می داند 

و آن را ادامه می دهد. اما اگر دولت مخالف به خواسته ها عمل نکند، 
وارد مرحله دوم دیپلماسی می شود و تمام سازوکار های تنبیهی را علیه 
آن اعمال می کند. بعید به نظر می رسد که دولت ترامپ در مذاکرات 
آینده با جمهوری اسلامی ایران، از این اصل فاصله بگیرد. رویداد های 
اخیر در منطقه و چالش های اقتصادی پیش روی جمهوری اسلامی 
ایران ممکن است انگیزه بیشتری برای دولت ترامپ برای اتخاذ چنین 

رویکردی باشد.
خواسته های دولت ترامپ را می توان تا حدی با توجه به اظهارات اخیر 

»مایک پمپئو«، وزیر امور خارجه سابق در دوره تصدی قبلی خود درک 
کرد. پمپئو در سخنرانی خود در بنیاد هریتیج در واشنگتن دی سی در 
سال 2018 دوازده شرط را تشریح کرد که برای دستیابی به توافق جدید 
با جمهوری اسلامی ایران باید رعایت شود. از برجسته ترین خواسته های 
دولت ترامپ در این بیانیه می توان به توقف کامل غنی سازی اورانیوم 
و نظارت جامع آژانس بین المللی انرژی اتمی بر فعالیت های هسته ای 
ایران، عدم حمایت ایران از جنبش های شیعه در عراق، سوریه، لبنان، 
موشک های  خصوص  در  ایران  فعالیت  توقف  و  فلسطین  و  یمن 
بالستیک اشاره کرد. با توجه به اظهارات اخیر »وندی شرمن« به عنوان 
یک دیپلمات ارشد در دولت باراک اوباما، قابل پیش بینی است که 
ترامپ در رایزنی های خود با تهران این سه خواسته را تکرار کند. شرمن 
در مورد ماهیت مذاکرات دولت ترامپ گفته است که مذاکرات آتی 
علاوه بر برنامه هسته ای ایران، طیف گسترده ای از مسائل منطقه ای 
را نیز در بر خواهد گرفت. شایان ذکر است که دست کم دو مورد از 
موضوعات فوق الذکر به عنوان خطوط قرمز امنیت ملی برای جمهوری 
اسلامی ایران تلقی می شود و به نظر می رسد نخبگان سیاسی و امنیتی 

تهران تمایلی به مذاکره در این مسائل ندارند.
ترکیب کابینه و انتصابات دولت ترامپ به وضوح نشان می دهد که 
جمهوری  علیه  حداکثری«  »فشار  سیاست  آمریکا  جمهور  رئیس 
اسلامی ایران را به عنوان یکی از گزینه های روی میز کنار نگذاشته 
است. انتصابات دولت ترامپ حاکی از تمایل به طرفداری از افرادی 
و  داده اند  نشان  را  اسرائیل  از  ناپذیر  تزلزل  حمایت  سابقه  که  است 
موضعی تقابلی در قبال دشمنان آمریکا، به ویژه جمهوری اسلامی 
ایران، دارند. معرفی چهره های تندرو مانند »مایک هاکبی« به عنوان 
سفیر آمریکا در اسرائیل، »مارکو روبیو« به عنوان وزیر امور خارجه، 
»جی دی ونس« به عنوان معاون رئیس جمهور، و »مایک والتز« به 
عنوان مشاور امنیت ملی، بنیامین نتانیاهو را بر آن داشت تا بازگشت 
ترامپ به قدرت را »بزرگترین بازگشت تاریخ« توصیف کند. انتخاب 
افراد فوق الذکر نشان دهنده تمایل احتمالی دولت ترامپ برای انتخاب 
»دیپلماسی اجباری« در مذاکرات آینده با جمهوری اسلامی ایران است.

بدون شک یکی از مهم ترین عواملی که می تواند بر مذاکرات ایران 
از رسیدن آن به نتیجه مطلوب شود،  تأثیر بگذارد و مانع  و آمریکا 
کابینه اسرائیل به ویژه نتانیاهو و برخی از اعضای افراطی کابینه او 
است که از سرسخت ترین دشمنان ایران هستند. پس از توافق سال 
2015 برای محدود کردن برنامه هسته ای ایران، نتانیاهو این توافق را 
یک اشتباه تاریخی خواند، زیرا معتقد بود که جاه طلبی های هسته ای 
آن  از  تقریبا 10 سال پس  راستا،  این  در  نمی کند.  را محدود  ایران 
توافق، برنامه هسته ای تهران در کنار برنامه های موشکی و پهپادی 
این کشور پیشرفت چشمگیری داشته است و تل آویو این تحولات به 
ویژه پیشرفت هسته ای را تهدیدی برای موجودیت خود می داند. از این 
رو، سیاستمداران و مقامات نظامی اسرائیلی، از جمله خود نتانیاهو که از 
تحرکات نظامی ایران آگاه هستند، قاطعانه معتقدند که تنها یک حمله 
نظامی قوی به تاسیسات هسته ای و موشکی تهران می تواند این کشور 
را از این مسیر باز دارد و مذاکرات برای مهار ایران کافی نیست. با توجه 
به این موضوع و همچنین درگیری های اخیر تل آویو با محور مقاومت، 
احتمال از سرگیری جنگ با حزب الله، حملات پینگ پنگی بین ایران 
و اسرائیل و نگرانی های تل آویو از اجرای عملیات »وعده واقعی 3«، 
به نظر می رسد مقامات اسرائیلی تمام تلاش خود را برای تغییر نگرش 

ترامپ نسبت به جنگ به جای مذاکره با ایران انجام دهند.
اگرچه برخی ناظران چالش های اقتصادی و منطقه ای اخیر ایران را 
یکی از انگیزه های اصلی تهران برای دستیابی به توافق جدید با ایالات 
متحده می دانند، اما نباید غافل شد که پیشرفت جمهوری اسلامی ایران 
در غنی سازی اورانیوم، این کشور را به مرحله برگشت ناپذیری رسانده 
است. گسترش غنی سازی اورانیوم که به ایران توانایی ساخت بمب 
هسته ای را در حداقل دو هفته داده است، در شرایطی که این کشور با 
برخی پیچیدگی های منطقه ای مواجه است، می تواند برگ برنده ایران 
تلقی شود و تهران آن را به هیچ وجه قابل مذاکره نمی داند. زمانی که 
برنامه جامع اقدام مشترک به نتیجه رسید، برنامه هسته ای ایران در 
مراحل اولیه توسعه بود. با این حال، اکنون برنامه هسته ای این کشور 
به سطحی رسیده است که جایگاه ویژه ای در انتخاب های استراتژیک 

تهران پیدا کرده است.

سفر رئیس جمهور به تاجیکستان

آگـهی مزایده عــمومی 

حسین پاک مهر-شهردار نصیرشهر

شهرداری نصیر شهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی نصیر شهر اقدام به واگذاری بهره برداری 
از  بخش خصوصی  به  استیجاری  به صورت  شهر  نصیر  سلیمانی  شهید  مجموعه  فوتسال  و  والیبال  سالن  از 
طریق برگزاری مزایده عمومی نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید تا ساعت 12 روز چهارشنبه 
 www.setadiran.ir آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیک  تدارکات  سامانه  به  مراجعه  با    1403/11/3
نسبت به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مزایده عمومی و حداکثر تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1403/11/13  

نسبت به ثبت پیشنهاد قیمت خود اقدام نمایند. ضمناً هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 
شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. 
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

نوبت اول

آگهی مناقصه عمومی خرید، حمل و نصب نیوجرسی استاندارد، محور احداثی 
چیتگر _ حوزه حریم شهر ملارد

شهرداری ملارد در نظر دارد به استناد بودجه مصوب سال 1403 به شماره 1741/ ص ش /1402 مورخ 1402/12/27 شورای اسلامی شهر ملارد، مناقصه عمومی با موضوع خرید، حمل و نصب نیوجرسی استاندارد، محور 
احداثی چیتگر _ حوزه حریم شهر ملارد، را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد. متقاضیان شرکت در مناقصه در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی           ) به صورت بر خط( برای 

کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را بعمل آورند.
1(موضوع مناقصه: خرید، حمل و نصب نیوجرسی استاندارد، محور احداثی چیتگر _ حوزه حریم شهر ملارد .

2(مبلغ اعتبار : 50/000/000/000 ریال )پنجاه میلیارد ریال(.
3(مدت انجام کار : 4 ماه. 

4(مهلت خرید و دریافت اسناد مناقصه :
از تاریخ  1403/10/22 تا تاریخ 1403/11/03 ساعت 14:00 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   می باشد

5(مهلت قبول و بارگذاری پیشنهادات:
از تاریخ 1403/11/03 تا تاریخ 1403/11/15 ساعت 14:00 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   می باشد.

www.setadiran. 6( سپرده شرکت در مناقصه مبلغ  2/500/000/000 )دو میلیارد و پانصد ریال( می باشد که می بایست به صورت یکی از روشهای مشروحه ذیل در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
ir  بارگذاری و اصل رسید بانکی واریز وجه یا ضمانتنامه بانکی تا تاریخ 1403/11/15 ساعت 14:00 را به دبیرخانه شهرداری واقع در بلوار رسول اکرم )ص(، ساختمان مرکزی شهرداری ملارد تسلیم گردد.

الف( رسید بانکی واریز وجه مذکور به حساب شماره0116685428003  سپرده شرکت در مناقصه نزد بانک ملی شعبه ملارد کد2616.
ب(ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری ملارد به حساب به شماره 0116685428003 نزد بانک ملی ایران شعبه ملارد کد 2616.

7( لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
8( لازم بذکر است سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

9( لازم بذکر است شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است .
10( هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه است .

11( زمان بازگشایی پیشنهادها در ساعت 12:00 روز سه شنبه تاریخ 1403/11/16 در سالن جلسات ساختمان مرکزی شهرداری ملارد می باشد .
محمد بهمنی-شهردار ملارد تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/10/22تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/10/29    

نوبت  دوم
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ادبی

ریدلی اسکات تایید کرد که امسال 2 فیلم می سازد
سازنده »گلادیاتور« گفت در سال 2025 قصد دارد فیلمبرداری و ساخت 2 فیلم جدید را انجام دهد.به گزارش 
مهر به نقل از ورلد آف ریل، ریدلی اسکات 87 ساله در مصاحبه جدیدی گفته است »ستارگان سگی« با بازی 
جیکوب الوردی را در ماه آوریل جلوی دوربین می برد. وی گفته پس از آن به سراغ فیلم زندگینامه ای گروه موسیقی 
»بی جیز« با عنوان »باید رقصیده باشی« خواهد رفت و ماه سپتامبر فیلمبرداری آن را شروع خواهد کرد.گفته شده 
فیلمنامه فیلم زندگینامه ای گروه »بی جیز« قبلًا نوشته شده و تکلیف انتخاب بازیگران هم روشن شده و قرار بود 
فیلمبرداری این فیلم اوایل سال 2025 شروع شود، اما اکنون اسکات گفته این پروژه به تازگی با مشکلی روبه رو 

شده است.او گفت مشکلی با استودیوی سازنده پیش آمد و از آنجا که آنها بر حرف خود اصرار کردند، وی به آنها هشدار داد که به سراغ فیلم بعدی 
خواهد رفت و در نهایت هم همین شد.سخنان اسکات نشان می دهد وی برای قراردادی که با این کمپانی امضا کرده به مشکل خورده است. او گفت: 
از من خواسته شد که خیلی از نظرم دور شوم و من گفتم: نه. آنها معامله را دوست نداشتند و من گفتم، خب من گران هستم، اما خوب هستم.چند ماه 
پیش اسکات مدعی شد دخالت استودیو موجب تاخیر در فیلم بیوگرافی »بی جیز« شده است. از همین رو با وجود این که قرار بود فیلم در ماه فوریه 
فیلمبرداری شود، اکنون وی به سراغ »ستارگان سگ« رفته و آن را در اولویت قرار داده است.این در حالی است که قرار است الوردی بازیگر »ستارگان 

سگ« باشد ولی وقت او برای 6 ماه اول سال پر است و او باید در فیلم »بلندی های بادگیر« به کارگردانی امرالد فنل بازی کند.
 شنبه  26 دی  1403

 شماره 6931

موسیقیادبیات و کتاب

شصت  دهه  در  می گفت  همیشه  شهبازیان  فریدون 
وقتی کار درخشان »شیرسنگی« را ساخته، قرار بوده 
برای این اثر جایزه دریافت کند اما بخاطر همکاری با 
شاملو شب آخر جایزه را به او ندادند و بعد از آن هم 

هیچ گاه مورد توجه فجر قرار نگرفته است. 
هرچند به گمان من این ماجرا اصلا اهمیت ندارد، این 
جشنواره ها آمدند و رفتند اما در نهایت آثار ایشان تا 

پایان دنیا هست.
فریدون شهبازیان از آن دسته هنرمندان بی حاشیه ای 
کنار  را  کار  آن  می آمد  سراغش  حاشیه  اگر  که  بود 
می گذاشت درست مثل زمانی که در ارکستر ملی بود، 

وقتی حاشیه گریبانش را گرفت استعفا داد.
علی رغم آنکه همه ما شهبازیان را به عنوان آهنگساز 
فیلم می سازیم اما او همواره مورد بی لطفی جشنواره 
از  جایزه  یک  تنها  و  است  شده  واقع  فجر  فیلم 

پانزدهمین دوره این جشنواره دریافت کرده است.
بیش ترین  می نگریم،  که  شهبازیان  کارنامه  به 
که  فیلمسازی  دارد،  موساییان  وحید  با  را  همکاری 
به  است،  شهبازیان  همسر  برادر  تقدیر  بر  دست 
بهانه درگذشت این هنرمند به گفت وگو با موساییان 

پرداختیم که در ادامه می خوانید.
رقم  زمانی  چه  از  ایشان  با  شما  آشنایی 

خورد؟
آشنایی من با فریدون شهبازیان از همان دوران جوانی 
و نوجوانی و با شنیدن آثار ایشان به خصوص اوایل 
با شنیدن »کاشفان فروتن شوکران«  دهه شصت و 
و  تقدیر  دست  و  آمد  جلوتر  زمان  بعد  گرفت،  شکل 
نسبت  یکدیگر  با  که  رساند  جایی  به  را  ما  روزگار 
همسر  موساییان  وحید  )خواهر  کردیم  پیدا  فامیلی 
ارادتمان  است( و همین سبب شد  فریدون شهبازی 

نسبت به ایشان بشتر شود.
فریدون  با  را  همکاری  بیش تری  شما 
شهبازیان داشتید، تجربه همکاری با ایشان 

چگونه بود؟
نوادر  جزو  ایشان  بگویم،  چیزی  من  نیست  نیازی 
زیبایی  بسیار  ملودی های  که  بودند  موسیقی 
می نوشتند، از طرفی تنظیم کننده فوق العاده ای بودند، 
برای همین بعد از اینکه اولین همکاری را با ایشان 
داشتم، تصور اینکه بخواهم کارهای بعدی را با افراد 

دیگری انجام دهم برایم غیر ممکن بود
تاثیر  كارتان  در  چقدر  شما  فامیلی  نسبت 

گذار بود؟
با  باشیم  راحت تر  که  ما سبب می شد  فامیلی  نسبت 
یکدیگر، چون آقای شهبازیان آهنگساز فوق العاده ای 
بودند و همین باعث می شد که بسیاری از کارگردان ها 
برای همکاری کردن با ایشان محتاط تر رفتار کنند؛ 
زمانی هم که با ایشان کار می کردیم متوجه می شدیم 
اثر  شدن  بهتر  به  می توانند  میزان  چه  تا  ایشان  که 

کمکم کنند.
نوازندگی  و  موسیقی کلاسیک  با  را  موسیقی  ایشان 

ویالن آغاز کردند.
از  شهبازیان  آقای  خداحافظی  درباره 
در  شد،  ایجاد  زیادی  حواشی  ملی  اركستر 

جریان جزییات آن ماجرا هستید؟
بود   بی مهری هایی  بگویم،  به طور کلی  بخواهم  اگر 
که ارکستر ملی نسبت به ایشان روا داشتند و متاسفانه 
به  بگذاریم.  کنار  را  نخبگانمان  که  کردیم  عادت  ما 
جای اینکه شرایط را برای ایشان فراهم کنند، ایشان 
را درگیر حواشی کردند تا جایی که خودشان از آنجا 

استعفا دادند.
فریدون شهبازیان تا چه اندازه در موسیقی، 
علی الخصوص اركستر ملی و در سینما تاثیر 

گذار بوده است؟
که  حالی  در  است  ایران  مدیون  ایران  موسیقی  کل 
شاید هیچ وقت فرهنگ و هنر ما دینشان به ایشان را 
ادا نکردند. اگر نگاه کنید متوجه می شوید که ایشان با 
تمام کارهایی که انجام دادند، تاکنون از جشنواره فیلم 
فجر جایزه دریافت نکردند. آن هم در شرایطی که اثر 
آثار  دیگر  از  بالاتر  گردن  و  سر  یک  همواره  ایشان 
بوده است؛ اما فجر هیچ گاه نه برای ایشان بزرگداشت 

گرفته است نه جایزه اش را داده است.
از  چرا  كه  می دانست  شهبازیان  فریدون   

جشنواره كنار گذاشته شده است؟
درخشان  کار  وقتی  در دهه شصت  همیشه می گفت 
»شیرسنگی« را ساخته، قرار بود برای این اثر جایزه 
آخر  شاملو شب  با  همکاری  بخاطر  اما  کند  دریافت 
از آن هم هیچ گاه مورد  بعد  و  ندادند  او  به  را  جایزه 

توجه فجر قرار نگرفته است.
هرچند به گمان من این ماجرا اصلا اهمیت ندارد، این 
جشنواره ها آمدند و رفتند اما در نهایت آثار ایشان تا 

پایان دنیا هست.

آمار ها نشان می دهد که از 70 کتاب پیشنهادی به دبیرخانه گرنت در سه سال گذشته 
54 کتاب مورد تایید قرار گرفته اند و از این 54 مورد،  تنها 3 کتاب در کشورهای مقصد 
تاکنون منتشر شده اند.به گزارش تسنیم،  صنعت نشر ایران، با وجود تاریخچه ای غنی و 
پتانسیل های فراوان، در عرصه بین المللی با چالش های متعددی روبه رو است. در حالی 
که نویسندگان و آثار ایرانی در سطح داخلی بسیارندد، حضور آن ها در بازار جهانی نشر 
هنوز آنچنان که باید، پررنگ نیست.در مقایسه با کشورهای پیشرو در صنعت نشر، 
ایران سهم بسیار کمی در بازار جهانی کتاب دارد. آثار ایرانی به ندرت به زبان های 
دیگر ترجمه می شوند و ناشران ایرانی در نمایشگاه های بین المللی کتاب، حضور چندان 
فعالی ندارند.بخش عمده ای از فعالیت های نشر در ایران، به بازار داخلی محدود می شود. 
ناشران بیشتر به چاپ و توزیع کتاب ها در داخل کشور می پردازند و کمتر به دنبال 
حضور در بازارهای بین المللی هستند.عدم رعایت استانداردهای بین المللی، موانع ترجمه، 
مسائل مربوط به کپی رایت و... از جمله مهمترین دلایل عقب ماندگی نشر ایران در 
بازارهای جهانی است.در دهه 90 تلاش هایی برای حضور موثر نشر ایران در بازارهای 
بین المللی انجام شد ، تلاش هایی که برخی از آن ها نیز نتیجه بخش بود و موجب ورود 
برخی از عناوین نشر ایران به بازار کشورهای مختلف از جمله بازار منطقه شد ، حضور در 
نمایشگاه های کتاب مهم دنیا،  دعوت از نمایشگاه های کتاب فرانکفورت،  پاریس و بولونیا 
برای حضور در بازار جهانی نمایشگاه کتاب تهران از جمله دستاوردهای این حرکت ها 
بود،  البته نقطه ضعف این دوران،  غفلت از بازارهای منطقه ای نشر بود.  آژانس های 
ادبی نیز فعال تر شدند و در نتیجه این فعالیت،  طرح گرنت حمایت از ترجمه و انتشار 
کتاب های ایرانی در خارج از کشور توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی راه اندازی شد،  
به موازات آن طرح تاپ در سازمان فرهنگ و ارتباطات شکل گرفت.اگرچه طرح گرنت 
در ابتدای راه دچار نواقصی بود اما  در ابتدای 1400 موفقیت هایی را نیز به همراه داشت،  
در مجموع،   از سال 1394تا 1400،   46 ناشر خارجی از حمایت گرنت ایران برای انتشار 
427 عنوان کتاب بهره مند شدند. این کتاب ها به 23 زبان عربی، انگلیسی، مالایی، 
آلمانی، دانمارکی، ترکی آذربایجانی، اردو، چینی، اسپانیایی، فرانسوی، صربی، تایی، 
لهستانی، روسی، مقدونیه ای، کره ای، ترکی استانبولی، ایتالیایی، سوئدی، ارمنی، ژاپنی، 
قزاقی و تامیلی/ هندی ترجمه شده اند. بیشترین درخواست از سوی ناشران کره ای و 
پس از آن چینی و عرب بوده است و کمترین درخواست نیز به زبان  تامیلی اختصاص 
دارد.شش آژانس ادبی در ایران خرید و فروش رایت کتاب های ایرانی مشمول طرح 
گرنت را بر عهده داشته اند که این آثار به 23 زبان ترجمه و در 32 کشور توزیع شده 
است.با این حال گرنت هموار انتقاداتی را از سوی فعالان نشر ایران در بازارهای جهانی 
دریافت کرده است،  آژانس های ادبی همواره از کندی مسیر،  کمبود وجه حمایتی و ... 
انتقاد کرده اند.در ابتدای سال 1400،  گرنت در چشم انداز سال 1404 حمایت از 600 
عنوان کتاب در نظر گرفته بود، همکاری با 275 ناشر داخلی و همکاری با بیش از 57 
ناشران خارجی از جمله برنامه های گرنت برای چهار سال آینده بود. بررسی کارنامه 
فعالیت دبیرخانه گرنت در دولت سیزدهم نشان می دهد که این چشم انداز در این دولت 
نیز محقق نشد.بررسی ها نشان از کمرنگ شدن جدی گرنت و حضور نشر ایران در 
بازارهای جهانی نشر در سه سال دولت سیزدهم دارد،  اگرچه توجه به بازارهای منطقه ای 
در دستور کار قرار گرفت،  اما حضور کمرنگ نشر بین الملل در نمایشگاه کتاب تهران،  
اعتراض ناشران و کارشناسان نشر را در بر داشت.جانعلی پور دبیر طرح گرنت در ابتدای 
حضور خود در اداره مجامع و تشکل های وزارت ارشاد،  از تمرکز بر زبان های پرمخاطبی 
که کمتر به سراغ آن ها رفته شده سخن گفت: نگاه ما به زبان هایی است که کمتر 
صدور محتوا داشتیم،  مثل کشورهای آمریکای جنوبی، کشورهای جنوب شرقی آسیا و 
... که در گرنت کمتر مورد حمایت بودند و به ادبیات خوب ایرانی به خصوص انقلاب 
اسلامی و محتوای اصیل ایرانی علاقه مند هستند.با اینکه در دوره مدیریت جانعلی پور 
اقداماتی در زمینه حضور در فلوشیپ های ادبی،  زمینه سازی برای برگزاری فلوشیپ ادبی 
تهران و... انجام شد،  اما گزارش دقیقی از روند برنامه های گرنت به رسانه ها داده نشد.

اطلاعاتی که اخیراً  به دست خبرنگار تسنیم رسیده است، بحران جدی در زمینه گرنت و 
فعالیت نشر ایران در خارج از کشور را نشان می دهد. از سال 1401 تا 1403،  درمجموع 
54 عنوان کتاب ایرانی از 70 کتاب پیشنهادی مشمول طرح گرنت شده اند، که از این 
میان 32 عنوان مربوط به سال 1401 و تنها 19 عنوان در دو سال 1402 و 1403 مورد 

حمایت واقع شده اند.
عراق و لبنان مقصد نخست گرنت ایران در 3 سال گذشته

کتاب ها عمدتا به زبان عربی و به مقصد کشور عراق و لبنان بوده است،  بررسی 
زبان های کشور مقصد نشان می دهد که اداره گرنت در پیش برد هدفی که برایش 
تعیین شده بود،  یعنی توجه به زبان هایی که گرنت کمتر از آن ها حمایت کرده است ، نیز 
در اجرا مورد توجه قرار نگرفته است.بررسی آثار مورد حمایت،  نشان می دهد که پس از 
زبان عربی،  زبان ترکی استانبولی و ارمنی بیشترین کاربرد را داشته اند،  این در حالی است 
که در دوره های پیش ، کتاب های ایرانی به زبان های  آلمانی، دانمارکی، اردو، چینی، 

اسپانیایی، فرانسوی، صربی، روسی و کره ای نیز ترجمه شده اند.
كشورهای مقصد كتاب های ایرانی

در مجموع از سال 1401 تا 1403،  14 عنوان کتاب به ناشران لبنان،  9 کتاب به ناشران 
عراق،  8 کتاب به ناشران ترکیه،  4 کتاب به ناشران ارمنستان،  3 کتاب به ناشران 
قزاقستان،  دو کتاب به ناشران گرجستان،  دو کتاب به ناشران مقدونیه،  دو کتاب به 
ناشران مصر،  یک کتاب به ناشران سوئد،  یک کتاب به ناشران امریکای جنوبی   ، یک 

کتاب به ناشران برزیل و یک کتاب به ناشران ایتالیا با حمایت گرنت ارائه شده است.
زبان های مقصد در 3 سال گذشته

قرار بوده است،  این کتاب ها به زبان های عربی ، ترکی ، ارمنی،  ترکی آذربایجانی ، قزاقی،  
گرچی ، مقدونی ، اسپانیایی ، پرتغالی، ایتالیایی و سوئدی ترجمه شوند.

ناشران ایرانی مشمول گرنت 
انتشارات کیکاوس، آناپل، معین، چشمه،  پیدایش ، کانون پرورش فکری ، نیستان،  
جمکران،  کتاب سحر،  دفتر نشر فرهنگی اسلامی،  فاطمی، آناس ، اختر، سلجوق، هوپا، 
مدرسه، عهد مانا،  سوره مهر، فرخ زاد، کتابک،  هزار ققنوس ، قلم اعظم، بانگ نی، صریر، 
نگاه، معین و به نشر از جمله ناشرانی هستند که کتاب هایشان در سه سال اخیر مشمول 
طرح گرنت شده است.اما نکته حائز اهمیت این است که از میان 54 عنوان کتابی که 
مشمول طرح گرنت شده اند،  تنها 3 مورد موفق به دریافت هزینه گرنت شده اند ، چرا 
که انتشار تنها 3 مورد برای اداره گرنت احراز شده است،  به عبارت دیگر تنها 3 ناشر به 
تعهدات خود نسبت به چاپ کتاب عمل کرده اند،  8 مورد نیز کتاب را به صورت دیجیتال 
منتشر کرده اند که بر اساس تعهد نامه به تعهدات خود عمل نکرده اند در نتیجه هزینه ای 
نیز دریافت نکرده اند.بر اساس ضوابط شمارگان کتاب های منتشر شده در زبان مقصد،  
نباید کمتر از هزار نسخه باشد و اگرمواردی وجود داشته باشد که ثابت کند،  کتاب کمتر 
از هزار نسخه )مثلا در چاپ دیجیتال( چاپ شده است،  مورد حمایت واقع نخواهد شد،  
در اساسنامه طرح گرنت پرداخت مبلغ پس از انتشار کتاب به همین دلیل پیش بینی 

شده است.
دستاورد گرنت تنها انتشار 3 كتاب در طول سه سال

به عبارت دیگر باید گفت،  دستاورد گرنت برای 3 سال متوالی تنها انتشار 3 عنوان 
کتاب  در کشور ارمنستان و مصر بوده است،  کتاب های »تو در قاهره خواهی مرد«  
نوشته حمیدرضا صدر به زبان عربی در مصر و کتاب های »سایه هیولا« نوشته عباس 
جهانگیریان و خاطرات حاج جلال حاجی بابایی در ارمنستان با  حمایت گرنت ایران 
منتشر شده اند.بر اساس توافق اداره گرنت با ناشر ، ناشر خارجی دو سال پس از امضای 
قرارداد فرصت دارد تا کتاب را منتشر کند ، در صورتیکه دو سال بگذرد و کتاب منتشر 
نشود ، قرارداد فسخ خواهد شود. با توجه به اینکه 32 عنوان کتاب در سال 1401 مشمول 
طرح گرنت شده اند به نظر می رسد،  عمده قراردادهای مصوب شده کنسل خواهند 
شد.باید دید مابقی ناشران که از سال 1402 مشمول طرح گرنت شده اند،  به تعهد خود 

نسبت به چاپ کتاب عمل می کنند یا خیر.

وحید موساییان: شب آخر 
پنجمین جشنواره فجر جایزه 
را به شهبازیان ندادند چون با 

شاملو همکاری کرده بود

ناشران خارجی دست و پای گرنت ایران را 
در پوست گردو گذاشتند

بررسی حواشی اهدای کفن و آگهی ترحیم به مهمانان یک برنامه در تلویزیون
واکنش های تند به رفتار عجیب صداوسیما با مهمانانش

ویدیویی از حضور هادی عامل، گزارشگر باسابقه کشتی تلویزیون در برنامه 
»جعبه سیاه« شبکه افق سیما منتشر و در شبکه های مجازی پربازدید شد 
که واکنش این چهره ورزشی و تلویزیونی را در پی داشت و البته نقدهای 

زیادی را از سوی کاربران شبکه های اجتماعی روانه این برنامه کرد.
بارها درباره نبود اتاق فکر در حوزه برنامه سازی صداوسیما صحبت شده 
است. یکی دیگر از مصادیق نبود اتاق فکر اتفاقی است که برای هادی 

عامل رخ داد.
به نظر می رسد که شرایط برنامه سازی در تلویزیون دولتی به مرزهای 
نادرستی رسیده است. از این دیدگاه، مسئولان برخی شبکه های مختلف 
از برنامه های صداوسیما برای قرار گرفتن در کوران رقابت با شبکه های 
دیگر و رسانه های مجازی، به ایده هایی متوسل می شوند که خروجی آنها، 
نوعی توهین به شعور تماشاگران و بی احترامی به مهمان از همه جا بی خبر 

برنامه است.
نبود نظارت و نداشتن اتاق فکر برای ایده پردازی، کار را برای برنامه سازان 
صداوسیما دشوار و دشوارتر کرده است. پیش بینی اینکه سازمان صداوسیما 
با ادامه حرکت های این چنینی برنامه سازانش در این مسیر خطرناک، به 

کجا خواهد رسید، چندان سخت نخواهد بود…!
پخش قسمتی از برنامه »جعبه سیاه« شبکه افق در فضای مجازی باعث 

تعجب و حیرت مخاطبان شد.
در این برنامه که هادی عامل گزارشگر کشتی تلویزیون مهمان آن بود، 
مجری در یک اقدام عجیب، یک کفن و اعلامیه ترحیم هادی عامل را 

به او هدیه داد!
این اقدام مجری و مسئولان برنامه، موجب ناخشنودی گزارشگر قدیمی 
کشتی شد. این ایده عجیب که به قصد غافل گیری مهمان برنامه طراحی 

شده بود، در نهایت باعث خشم او گردید.
عامل ویدیوی کوتاهی از خودش ضبط و منتشر کرد که در آن توضیح 
می داد عوامل برنامه »جعبه سیاه« پیش از پخش به وی قول داده بودند 
که این بخش را از خروجی نهایی برنامه حذف می کنند، اما این کار را انجام 
ندادند.انتشار این دو ویدیو با واکنش های فراوانی در شبکه های اجتماعی 
مواجه شد که غالبا نقدهایی به رویکرد این برنامه و البته تحسین هادی 

عامل بابت پاسخ بی تعارف به سازندگان برنامه است.
پرفسور رزاقی آذر خواست آگهی ترحیم پاره شود

هدیه دادن کفن و آگهی ترحیم در یک برنامه تلویزیون، در ساعات پر بیننده 
و بدون رده بندی سنی سلامت ذهن و روان مخاطب و به خصوص قشر 
نوجوان را هدف قرار می دهد. طرح موضوع مرگ در یک برنامه تلویزیونی 
حساسیت های خاصی را می طلبد که اگر تولیدکنندگان و پخش کنندگان 
برنامه خطایی مرتکب شوند وظیفه ناظر پخش است که جلوی روی آنتن 
رفتن این برنامه ها را بگیرد. در برنامه »جعبه سیاه« که یک برنامه ضبط 
شده است به نظر می رسد که هم ایده پرداز، هم کارگردان هنری و هم 
ناظر پخش هیچکدام متوجه حساسیت موضوع نبودند و همه این افراد، به 

خصوص ناظر پخش در این اتفاق مقصر هستند.
اما این اولین باری نبود که این ماجرا رخ می دهد، این برنامه 52 قسمت دارد 
که یک بار در مرداد امسال پخش شده و این سری بازپخش دفعات قبل 
است، اما صرفا منجر به ناراحتی هادی عامل نشده است، در برنامه ای دیگر 

به پروفسور مریم رزاقی آذر هم کفن داده  بودند که باعث ناراحتی او شده 
بود. پروفسور مریم رزاقی آذر فوق تخصص غدد و متابولیسم کودکان است 
که پس از دریافت کفن و آگهی ترحیم از مجری خواست آگهی ترحیم را 
پاره کند، او یکی از چهره های ماندگار پزشکی است که به خاطر دفاع از نام 

خلیج فارس از امارات دیپورت شده است.
جبلی: به سازندگان برنامه تذكر دادم

 )چهارشنبه 26 دی(، پیمان جبلی، رییس سازمان صداوسیما در حاشیه 
جلسه هیئت دولت نسبت به حواشی ایجاد شده درباره این ماجرا واکنش 
نشان داد و گفت: »این یک بی سلیقگی بوده که اتفاق افتاده است. به 
شخصه این موضوع را نمی پسندم. این برنامه 52 قسمت داشته  و 52 
مهمان در آن حضور داشته اند و چند نفر  از این موضوع دلگیر شدند. من 

هم تذکر دادم. 
با این شیوه و با هر هدفی تحت هر عنوانی این کار اشتباه بود. این برنامه 

پخش شده و تمام شده است. 
تاکنون شش بار بازپخش شده و این  بار ششم بوده که مورد توجه قرار 

گرفته است.«
عذرخواهی از هادی عامل

البته روابط عمومی این برنامه نسبت به این حواشی ایجاد شده، واکنش نشان 
داد و علی رغم اینکه جبلی گفته بود شش بار بازپخش شده، روابط عمومی 
برنامه ضمن تاکید بر بازپخش این برنامه برای سومین بار وعذرخواهی از 
هادی عامل جوابیه ای منتشر کرد و نوشت: »در روزهای گذشته و پس از 
بازپخش قسمتی از برنامه تلویزیونی »جعبه سیاه« با حضور جناب آقای 
هادی عامل، گزارشگر شناخته شده و محبوب کشتی کشورمان، حواشی 
انتشار بخش پایانی برنامه در فضای مجازی، که چالشی تحت عنوان 
»مرگ آگاهی« بود، ابراز ناخشنودی ایشان را در پی داشت که لازم است 

برای تنویر افکارعمومی توضیحاتی درخصوص آن ارائه شود: 
1. برنامه »جعبه سیاه« در ایام پایانی سال گذشته ضبط شد و متشکل از 

چالش های متعددی بود که هریک هدفی را دنبال می کند.
2. چالش پایانی با هدف »مرگ آگاهی« و در فرم و قالبی یکسان برای همه 
میهمانان اجرا شد که مورداستقبال و همراهی 49 نفر از مهمانان قرار گرفت 
و توصیفات زیبا و دلنشینی درباره این چالش کردند که همگی در آرشیو 

برنامه در تلوبیون موجود و قابل  مشاهده است. 
در این میان، فقط سه مهمان عزیز برنامه از این چالش دلگیر شدند که 

جناب آقای عامل هم یکی از این عزیزان بودند.
3. تیم تولید پس از ضبط برنامه و تعاملات بعدی با ایشان قبل از پخش، 

تلقی رفع ناراحتی ایشان را داشته است اما گویا این امر حاصل نشده بود.
4.با احتساب تکرار، این قسمت در مردادماه سال جاری سه بار روی آنتن 

رفت و هیچ واکنشی از جانب ایشان دریافت نشد.
5. پس از پخش مجدد این قسمت از برنامه که از قسمت های خوب، شیرین 
و جذاب جعبه سیاه هم بود، تقطیع و بازنشر گسترده قسمت آخر چالش 
یادشده سبب آزردگی خاطر ایشان شد. ازاین رو، گروه سازنده »جعبه سیاه« 
با وجود نکات پیش گفته و به علت ناهماهنگی های ایجاد شده، وظیفه خود 
می دانند ضمن حفظ احترام و ادب، از استاد پیش کسوت و محبوب، جناب 

آقای هادی عامل عذرخواهی کنند.«
رضا و رشیدپور: كفن آینده نیست، عاقبت است

اما طبیعتا رخ دادن چنین ماجرایی حواشی زیادی را از جانب همه افراد دربر 
دارد؛ به طور مثال رضا رشیدپور، مجری برنامه های گفت وگو محور در این 
زمینه نوشته است: »کفن و آگهی ترحیم، آینده نیست! »عاقبت« است. 

عاقبت کسانی که نور را انکار می کنند.«
اشتباه استراتژیک 

علیرضا دباغ از مدیران اسبق صداوسیما و مدرس دانشگاه در یادداشتی با 
عنوان »اشتباه استراتژیک صداوسیما یا کج سلیقگی در انتخاب مهمان 
برنامه؟«، در بخشی از آن نوشته است: دادن هدیه کفن از سوی مجری 
برنامه شبکه افق به همکار گزارشگر خود، شاید برگرفته از این تفکر باشد که 
دادن توجه به آخرت یکی از وظایف برادران مسلمان نسبت به یکدیگر است 
و طبعا تماشای واکنش چهره های مشهور دربرابر کفن و آگهی ترحیمشان 
تذکری باشد بر فرمایش علوی یا نبوی که فرمود: بمیرید، قبل از آنکه 

بمیرانندتان ... )موتوا قبل ان تموتوا و حاسبوا انفسکم قبل آن تحاسبوا(
سیاوش صفاریان پور، مجری و برنامه ساز پرسابقه سیما نیز در نقد تندی در 
این زمینه تاکید کرده است که تاکنون صحنه ای نامناسب تر از این، روی 
آنتن تلویزیون ندیده! او سپس برای برنامه ساز و مدیر پخش و مدیر گروه 

که مجوز پخش این صحنه ها را امضا کرده اند، ابراز تاسف کرد.
شرم ابدی بر فرومایگان 

علی شریفی زارچی در شبکه ایکس نوشت: »بند بند وجودم از دیدن 
ویدئوی دادن کفن و اعلامیه فوت در صداوسیما به پروفسور مریم رزاقی آذر، 
دانشمند بزرگی که جان بسیاری از کودکان را نجات داده، به لرزه درآمد. 
صداوسیما زمانی مظهر همبستگی یک ملت بود و اکنون به نماد خشم و 

تفرقه تبدیل شده است. شرم ابدی بر فرومایگانی چون جبلی و جلیلی.«
او ادامه داد: »چند سال پیش افتخار همکاری با پروفسور رزاقی آذر را داشتم. 
از دو کودک یک خانواده با بیماری بسیار نادر، یکی فوت کرده بود و دیگری 
علائم مستی داشت. ایشان متوجه وجود متانول در خون کودک شد. به 
جهت اثر روی در چرخه های سنتز الکل، توانست جان کودک را با افزودن 
روی به رژیم درمانی نجات دهد.دنیا دانشمندانی چون ایشان را با نهایت 
عزت و احترام، تکریم می کند تا الگوی جوانان باشند؛ و صداوسیمای ایران 
به ایشان آگهی فوت می دهد. آرزومند روزی هستم که مدیریت صداوسیما 

در دست فرومایگان نباشد.«

آثار راه یافته به مسابقه ملی چهل وسومین دوره جشنواره فیلم فجر هر کدام 
دارای ویژگی های متفاوتی هستند که می توان از زاویه های مختلف آنها را مور 

تحلیل و ارزیابی قرار داد.
به گزارش مهر، جشنواره فیلم فجر در این سال ها و طی چهل وسه دوره، 
فیلمسازان زیادی به خود دیده، کارگردانان مهمی را به دنیای هنر هفتم معرفی 
کرده و بر تعداد سیمرغ های سینماگران مختلفی افزوده است و باعث شده 
در کارنامه کاری آنها مسیر تازه تری ایجاد شود. در این سال ها فیلمسازان و 
بازیگران زن زیادی پابه پای مردان سینماگر، دیده شدند و به موفقیت رسیدند. 
همچنین گونه های سینمایی مختلفی از جمله فیلم کوتاه، مستند و انیمیشن 
به مخاطب عام از طریق این جشنواره معرفی شده است. در این گزارش به 
مروری کوتاه بر ویژگی های فیلم های این دوره »سودای سیمرغ« از معرفی 
فیلم اولی ها گرفته تا حضور تهیه کنندگان و کارگردانان باسابقه و سرمایه گذاران 

دولتی فیلم ها می پردازیم.
فیلم اولی ها را بشناسید

امسال با حذف بخش سودای سیمرغ، کارگردانان فیلم اولی در کنار کارگردانان 
باسابقه تر در همه رشته های سینمایی به رقابت می پردازند که این یکی از 
تغییرات جشنواره فیلم فجر در دوره چهل و سوم است. با نگاهی به فهرست 
فیلم های راه یافته به بخش مسابقه سینمای ایران، نام 13 کارگردان فیلم اولی 
به چشم می خورد که شاید هر کدام در دنیای سریال سازی و فیلم کوتاه و 
مستند ید طولایی داشته اند اما امسال نخستین بار است که به عنوان کارگردان 

فیلم بلند در جشنواره فیلم فجر حضور پیدا می کنند.
فیلمسازانی همچون امیر پوروزیری با فیلم سینمایی »1986«، مصطفی 
تنابنده با »آبستن«، محمدابراهیم عزیزی با »بازی را بکش«، محمود کریمی 
با »بچه مردم« محمد پایدار با »تاکسیدرمی«، آرمان زرین کوب با »ترک 
عمیق«، ابراهیم امینی با »چشم بادومی«، حسام فرهمند با »رها«، مهدی 
نوروزیان با »زمانی در ابدیت«، رضا جمالی با »سونسوز«، محمدرضا اردلان با 
»فریاد«، رضا فرهمند با »لولی« و مهدی اصغری ازغدی با »ماریا« برای اولین 

بار با یک فیلم بلند در این جشنواره حضور دارند.
باسابقه ترین كارگردان های جشنواره

امسال در میان فیلمسازان با سابقه تر، ابراهیم حاتمی کیا از رکوردداران دریافت 
سیمرغ بلورین جشنواره با فیلم »موسی کلیم الله« حضور دارد. او دارای 5 
سیمرغ بلورین بهترین فیلم برای فیلم های »مهاجر«، »از کرخه تا راین«، 
»آژانس شیشه ای«، »به نام پدر« و »به رنگ ارغوان« و سه سیمرغ بهترین 
کارگردانی برای فیلم های »آژانس شیشه ای«، »به رنگ ارغوان« و »به 
وقت شام« است. حاتمی کیا که از دوره اول جشنواره با فیلم 16 میلیمتری 
»کوردلان« حضور داشت، امسال با فیلم سینمایی »موسی کلیم الله« در 

جشنواره حضور دارد.
رسول صدرعاملی یکی از فیلمسازانی است که از سومین دوره در جشنواره 
حضور دارد. صدرعاملی در سومین دوره جشنواره با فیلم سینمایی »گل های 
داودی« موفق به دریافت لوح زرین جشنواره در 5 رشته شد. او همچنین 
از تهیه کنندگان با سابقه ادوار مختلف جشنواره است و از سال 1359 با 
تهیه کنندگی فیلم »خونبارش« در این جشنواره حضور دارد. صدرعاملی امسال 
با فیلم سینمایی اقتباسی »زیبا صدایم کن« به عنوان کارگردان در جشنواره 

چهل و سوم به رقابت می پردازد.
ابوالفضل جلیلی نیز یکی دیگر از فیلمسازان با سابقه است که از دهه 60 در 

جشنواره فیلم فجر حضور داشته و در این جشنواره و جشنواره های بین المللی 
موفقیت های زیادی کسب کرده است. وی نخستین بار با فیلم سینمایی 
»بهار« در جشنواره فیلم فجر شرکت کرد و از آخرین حضور او در جشنواره که 
با فیلم »دلبران« در سال 1379 بود 24 سال می گذرد. او امسال پس از سال ها 

با فیلم سینمایی »داد« در جشنواره فیلم فجر شرکت می کند.
فیلمسازان زن

بهنوش صادقی و نیکی کریمی 2 سینماگر زن حاضر در این دوره از جشنواره 
هستند. بهنوش صادقی به عنوان تنها کارگردان زن در این دوره از جشنواره با 
فیلم سینمایی »مرد آرام« حضور دارد. او پیش از این با فیلم سینمایی »خانه 

دیگری« در جشنواره سی پنجم فیلم فجر حضور داشت.
نیکی کریمی نیز به عنوان تنها تهیه کننده زن در این دوره از جشنواره شرکت 
دارد. او پیش از این به عنوان کارگردان و تهیه کننده فیلم هایی همچون 
»شیفت شب«، »آذر«، »آتابای« بوده است و امسال تهیه کنندگی فیلم 

سینمایی »زمانی در ابدیت« را بر عهده دارد.
تهیه كنندگان باسابقه

در میان تهیه کنندگانی که در این دوره از جشنواره حضور دارند افرادی همچون 
سیدمحمود رضوی یکی از پرسابقه ترین های جشنواره فجر است. او پیش 
از این تهیه کنندگی چندین فیلم مانند »دهلیز«، »معراجی ها«، »سیانور«، 
»خانه ای خیابان چهل و یکم«، »ماجرای نیمروز«، »دارکوب«، »لاتاری« 
و … را برعهده داشته است. او امسال تهیه کننده فیلم سینمایی »موسی 
نیز یکی  ابراهیم حاتمی کیا است.سعید سعدی  به کارگردانی  کلیم الله« 
از قدیمی ترین تهیه کنندگان سینمای ایران است که از اوایل دهه 80 آثار 
سینمایی زیادی را در جشنواره فیلم فجر داشته است. از نخستین آثاری که 
او تهیه کنندگی کرده است می توان از »گیلانه« نام برد. سعدی امسال با 
فیلم سینمایی »خدای جنگ« به کارگردانی حسین دارابی در چهل و سومین 
جشنواره فیلم فجر حضور دارد.محمدرضا شفیعی نیز یکی دیگر از باسابقه ترین 
تهیه کنندگان این دوره از جشنواره فیلم فجر است. او تهیه کنندگی سینمایی 
خود را از اوایل دهه 90 با فیلم سینمایی »زندگی خصوصی آقا و خانم میم« 
در جشنواره فیلم فجر آغاز کرد و امسال تهیه کنندگی فیلم سینمایی »صیاد« 

را بر عهده دارد.
علی قائم مقامی، دیگر تهیه کننده و مدیر تولید با سابقه سینمای ایران است. 
»کفش هایم کو؟«، »جشن دلتنگی«، »بهشت تبهکاران« و … از آثار 
سینمایی است که قائم مقامی با آنها در جشنواره فیلم فجر حضور داشته است. 
او امسال با فیلم سینمایی »شاه نقش« به کارگردانی شاهد احمدلو در جشنواره 

فجر شرکت می کند.
مصطفی کیایی دیگر تهیه کننده حاضر در جشنواره چهل و سوم است که پیش 
از این فیلم های »بارکد«، »چهارراه استانبول«، »در وجه حامل« را در جشنواره 
داشته است. او امسال با فیلم »بازی را بکش« به کارگردانی محمدابراهیم 

عزیزی در این دوره از جشنواره شرکت کرده است.
زنده یاد جلیل شعبانی نیز جزو تهیه کنندگانی بود که پیش از این سابقه 
تهیه کنندگی چندین فیلم در جشنواره فیلم فجر را داشته است. او تهیه کنندگی 
فیلم های »سوءتفاهم«، »قسم«، »سرهنگ ثریا« و »منصور« را در کارنامه 
کاری خود دارد. امسال فیلم »اسفند« به کارگردانی دانش اقباشاوی از این 

تهیه کننده در جشنواره فیلم فجر حضور دارد.
اجتماعی و كمدی، بیشترین ژانرهای حاضر در جشنواره

جشنواره فیلم فجر امسال دارای تنوعی از آثار اعم از فیلم های اجتماعی، دفاع 
مقدس، تاریخی، کمدی و انیمیشن است. در دسته بندی فیلم های انقلاب 
اسلامی فیلم های »1968«، »بازی خونی«، »شمال از جنوب غربی« و در 
دسته بندی فیلم های اجتماعی و اجتماعی-خانوادگی »آبستن«، »بازی را 
بکش«، »داد«، »دست تنها«، »رها«، »سونسوز«، »شاه نقش«، »فریاد«، 
»گوزن های اتوبان«، »ماریا«، »مرد آرام«، »شوهر ستاره«، »زیبا صدایم کن«، 
»زمانی در ابدیت«، »خاتی«، »چشم بادومی«، »ترک عمیق« جای می گیرند. 
همچنین در دسته بندی فیلم های دفاع مقدس و اجتماعی-دفاع مقدس 
فیلم های »اسفند«، »اشک هور«، »پیشمرگ«، »خدای جنگ«، »صیاد« 
و »بچه مردم« و در دسته بندی کمدی فیلم های »آنتیک«، »صددام« و 
»کفایت مذاکرات« در جشنواره حضور دارند. در ژانر دینی- تاریخی فیلم 
سینمایی »موسی کلیم الله« و در ژانر هنرو تجربه )خاص( فیلم سینمایی 
»لولی« را در جشنواره چهل و سوم خواهیم داشت. فیلم »تاکسیدرمی« هم در 

رده فیلم های تراژدی-کمدی قرار می گیرد.
انیمیشن های جشنواره چهل وسوم

در دسته بندی انیمیشن نیز چهار پویانمایی »افسانه سپهر« به کارگردانی عماد 
رحمانی و مهرداد محرابی و تهیه کنندگی مهدی جعفری جوزانی، »پسر دلفینی 
2« به کارگردانی محمد خیراندیش و تهیه کنندگی محمدامین همدانی، »زال 
و رودابه« به کارگردانی و تهیه کنندگی محمدعلی سجادی و »ژولیت و شاه« 
به کارگردانی اشکان رهگذر و تهیه کنندگی آرمان رهگذر در جشنواره حضور 
دارند. محمدامین همدانی امسال با تهیه کنندگی فیلم »پسر دلفینی 2« برای 
سومین بار حضور در جشنواره فیلم فجر را تجربه می کند. اشکان رهگذر نیز 
پیش از این با انیمیشن »آخرین داستان« در سی و هفتمین جشنواره فیلم فجر 
برنده اولین سیمرغ بلورین بهترین انیمیشن سینمای ایران شد و امسال برای 
دومین بار با »ژولیت و شاه« در این جشنواره حضور دارد. همچنین محمدعلی 
سجادی کارگردان سینما و تئاتر، فیلمنامه نویس، تهیه کننده، تدوین گر نیز 

امسال با انیمیشن »زال و رودابه« در جشنواره فیلم فجر حضور دارد.
سرمایه گذاران و نهادهای دولتی آثار جشنواره چهل و سوم

در این دوره از جشنواره نیز همانند سال های گذشته علاوه بر بخش خصوصی، 
نهادهای سینمایی مانند بنیاد سینمایی فارابی، سازمان هنری رسانه ای اوج، 
سازمان سینمایی سوره و بنیاد روایت فتح با آثار خود در جشنواره حضور دارند.

در میان اسامی فیلم های اعلام شده فیلم های »اسفند« به کارگردانی دانش 
اقباشاوی و تهیه کنندگی زنده یاد جلیل شعبانی و مهاجر توحیدپرست محصول 

مشترک سازمان رسانه ای اوج و بنیاد سینمایی فارابی است.
فیلم سینمایی »صیاد« به کارگردانی جواد افشار و تهیه کنندگی محمدرضا 
شفیعی نیز محصول مشترک بنیاد شهید، بنیاد سینمایی فارابی و مؤسسه 
فرهنگی صاد است. فیلم سینمایی »خدای جنگ« به کارگردانی حسین 
دارابی و به تهیه کنندگی سعید سعدی از محصولات سازمان هنری رسانه ای 

اوج است. همچنین فیلم »زیبا صدایم کن« به کارگردانی رسول صدرعاملی 
و تهیه کنندگی سیدمازیار هاشمی نیز محصول مشترک کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان، فارابی به همراه سرمایه گذاران شخصی اعم از میلاد 
و رسول صدرعاملی و سیدمازیار هاشمی است.فیلم سینمایی »پیشمرگ« 
به کارگردانی علی غفاری و تهیه کنندگی آرش زینال خیری و فیلم سینمایی 
»شمال از جنوب غربی« به کارگردانی حمید زرگرنژاد و تهیه کنندگی مهدی 

مددکار دو محصول بنیاد فرهنگی روایت فتح در این دوره از جشنواره است.

آنچه باید از »فیلم فجر« 43 بدانید؛
 از تنوع موضوعی فیلم ها تا سرمایه گذاران ارگانی

اصل کارت مجوز حمل سلاح شکاری 
دو لول جفت نخجیر دارای شماره 
KHSGH022303130 به نام 

عباداله امیری دارای کد ملی 
4559771022  مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.



 مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان خمام گفت: با ترمیم و تعمیر شکستگی خط لوله اصلی آبرسانی مشکل قطعی آب این شهرستان که از روز قبل رخ داده بود، رفع شد.

ماریا نیک کار  در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: آب شهرستان خمام صبح دیروز به دلیل آسیب خط اصلی آبرسان در جریان اجرای پروژه فیبر نوری قطع شده بود.
وی با اشاره به همکاری نیروهای امداد شرکت های آبفای شهرستانهای رشت و بندرانزلی به منظور رفع مشکل خط انتقال آب بیان کرد: با رفع نشتی لوله آسیب دیده مشکل قطعی آب شهروندان برطرف شد و هم اینک مشکل خاصی وجود ندارد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان روز گذشته به خبرنگار ایرنا گفته بود: آسیب به خط اصلی آبرسانی شهرستان خمام در جریان اجرای پروژه فیبرنوری بدون هماهنگی لازم با آبفا، موجب قطعی آب بخش زیادی از مناطق این شهرستان شد.بر اساس آخرین آمارهای دریافتی، 2 میلیون و 650 
هزار و 642 نفر از جمعیت شهری و روستایی استان تحت پوشش شبکه آب و فاضلاب هستند که 99.99 درصد جمعیت شهری و حدود 86 درصد جمعیت روستایی استان از آب شرب سالم بهره مند هستند.شهرستان خمام بر اساس سرشماری سال 95 حدود 54 هزار نفر جمعیت دارد
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اخبار
 شنبه  29 دی  1403

 شماره 6931   

شکستگی خط اصلی آبرسانی به شهرستان خمام ترمیم شد4

خبر خبر

از  تقدیر  با  گیلان  استان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
بازنشستگان اداره کل و بنادر کشور، گفت: تمامی ارگان ها 
و سازمان ها مدیون بازنشستگان خود هستند و باید از تجارب 

آنان استفاده کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
گیلان، حسین یونسی ظهر دوشنبه 24 دی ماه در مجمع 
عمومی عادی کانون بازنشستگان و موظفین این اداره کل 
با تبریک ولادت حضرت علی )ع( و روز پدر، اظهار داشت: 
ها  سازمان  و  کشور  های  سرمایه  از  جزئی  بازنشستگان 

محسوب می گردند.
وی افزود: اگر امروزه از مجتمع بندری انزلی به عنوان پرسابقه 
ترین بندر شمال کشور نام می بریم، مدیون زحمات تک تک 
کارکنان گذشته هستیم که حال به مقام بازنشستگی نائل آمده 

اند.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان گیلان با تاکید بر بهره گیری 
را  باید شرایطی  کرد:  خاطرنشان  بازنشستگان،  تجربیات  از 
فراهم کنیم تا بازنشستگان در اداره کل حضور یابند و کارکنان 

جوان از تجربیات گرانبهای آنان استفاده کنند.
یونسی با اشاره به پیشنهاد رئیس کانون بازنشستگان اداره کل 
مبنی بر تشکیل شرکت تعاونی در راستای ارائه خدمات دریایی 
و درآمدزایی برای بازنشستگان، خاطرنشان کرد: باید شرکتی 
مورد نیاز روز بنادر تشکیل شود و تجهیزات خوبی را به همراه 

داشته باشد تا همه بازنشستگان ثمره آن را مشاهده کنند.
 پیگیری هم ترازی حقوق های بازنشستگان

یحیی ضیایی مهرجردی؛ رئیس کانون بازنشستگان سازمان 
غلامحسین  شادروان  خاطره  و  یاد  با  دریانوردی  و  بنادر 
صفاییان؛ رئیس پیشین صندوق بازنشستگان سازمان، عنوان 
کرد: ایشان تموم مطالبات کارکنان در بنادر کشور را به شخصه 

پیگیری می کردند.
وی ادامه داد: خوشبختانه مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی 
نیز از بدنه سازمان هستند و سال ها در بنادر مختلف فعالیت 
داشته و مشکلات و معضلات کارکنان و بازنشستگان را درک 

و پیگیری می کنند.
 رئیس کانون بازنشستگان سازمان بنادر و دریانوردی اگر امروز 
اقتصادی هستند مرهون  فعالیت های  بنادر کشور در حال 
تلاش  در  امروز  گفت:  است،  خود  بازنشستگان  و  کارکنان 
هستیم با الحاقیه ای، ردیف بودجه بازنشستگان را افزایش داده 

و مبحث هم ترازی حقوق ها انجام گردد.
گفتنی است، سید هاشم هویت طلب، حسین ظریفی و علی 
بهرامیان به عنوان اعضای هیات مدیره و سید مختار سلیمی 
ارشد به عنوان بازرس کانون بازنشستگان و موظفین اداره کل 

بنادر و دریانوردی استان گیلان انتخاب شدند.

 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان گفت: آسیب به 
خط اصلی آبرسانی به شهرستان خمام در جریان اجرای پروژه 
فیبرنوری بدون هماهنگی لازم با آبفا، موجب قطعی آب بخش 
زیادی از مناطق این شهرستان شده که هم اکنون در حال 
ترمیم و تعویض این بخش از خط لوله و رفع مشکل هستیم.

اظهار کرد:  ایرنا  با خبرنگار  گو  و  در گفت  غیاثی   علیرضا 
نیروهای امداد شرکت آب و فاضلاب از شهرهای رشت و 
بندرانزلی برای کمک به ترمیم این خط به شهرستان خمام 

اعزام شده اند.
باید جایگزین شود، قطعات و  لوله  بیان کرد: 2 شاخه  وی 
امکانات مورد نیاز برای تعویض لوله ها در اختیار بوده اما کار 
به دلیل آنکه خط لوله اصلی است، دشوار می باشد اما تمام 
تلاش و توان شرکت آبفا برای رفع این مشکل به کار گرفته 

شده است.
مدیرعامل شرکت آبفای گیلان اضافه کرد: تانکرهای آبرسان 
برای تهیه و تامین آب شرب شهروندان تعیین و فعال شده اند.

بر اساس آخرین آمارهای دریافتی 2 میلیون و 650 هزار و 
642 نفر از جمعیت شهری و روستایی استان تحت پوشش 
شبکه آب و فاضلاب هستند که 99.99 درصد جمعیت شهری 
و حدود 86 درصد جمعیت روستایی استان از آب شرب سالم 

بهره مند هستند.
شهرستان خمام بر اساس سرشماری سال 95 حدود 54 هزار 

نفر جمعیت دارد.

 
معاون صنایع عمومی و نماینده معین استان های شمالی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت از بازنگری در اختصاص سهمیه گازوئیل واحدهای تولیدی 

خبر داد و گفت: این سهمیه افزایش لازم راخواهدداشت.
به گزارش ایرنا، ابراهیم شیخ  در نشست با فعالان صنعتی و معدنی گیلان با 
بیان اینکه مشکلات سوخت صنایع استان را با دقت و جدیت دنبال می کنیم، 
گفت: در صورت امکان واردات سوخت از طریق گیلان کشورهای همسایه 
علاوه بر حل مشکلات استان، معضلات سایر استانهای اطراف نیز برطرف 

می شود.
وی از فراهم شدن امکان استفاده از سوخت تقطیری برای صاحبان صنایع 
خبر داد و افزود: صنعت گران می توانند با صاحبان این سوخت در استان وارد 

مذاکره شوند.
به  برای کمک  را  تولید  برنامه جبرانی  افزود: وزارت صمت  ادامه  وی در 
صنعتگران در قالب بسته حمایتی به دولت پیشنهاد داده که امید است از 
اسفندماه تا خرداد ماه که کشور با محدودیت انرژی مواجه نیست صنایع 

بتوانند با حداکثر توان تولید داشته باشند.
شیخ اظهار کرد: این بسته حمایتی جبران وصعیت تولید سال 1403 و 1404 
خواهد بود از اینرو بدنبال تسریع در ثبت سفارش، تخصیص ارز واحدهای 

تولیدی و تامین مواد اولیه هستیم.
تا  کرده  درخواست  نیز  مرکزی  بانک  از  وزارت صمت  کرد:  تصریح  وی 
بانکهای تجاری نسبت به استمهال وصول چک های سررسید شده واحدهای 
تولیدی همراهی کنند، همچنین بسته های تسهیلات مالی حمایتی از تولید 
نیز به وزارت اقنصاد و دارایی پیشنهاد شده که امیدواریم بزودی محقق شود.

قیمت   افزایش  تقسیط شوند،  نیز  ماه  انرژی 12  قبوض  باید  افزود:  شیخ 
حامل های انرژی هم با شکایت صنایع و بررسی دیوان عدالت اداری باطل 

شده است.
وی تصریح کرد: این ایده که گاز خانوارها نباید قطع شود و همواره صنایع 
قربانی ناترازی و محور قطعی برق و گاز باشند در دولت چهاردهم در حال 
تغییر است، استمهال سرمایه در گردش، تعویق پرداخت مالیات های سررسید 
شده، تعویق در پرداخت بیمه تامین اجتماعی از بسته های حمایتی از تولیدی 

است که در کمیسیون جانبی تایید شده و در دولت نیز دنبال می شود.
معاون صنایع عمومی و نماینده معین استان های شمالی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت تاکید کرد: باید صدا و فریاد گرفتاری های تولید را به گوش 
سیاست گذاران برسانیم. تولید؛ اقتصاد را پویا، مانا و پرنشاط می کند و حیات 

یک جامعه به صنعت آن وابسته است.
وی تصریح کرد: در 2 ماه اخیر ترخیص 90 درصدی کالاهای گمرکی که 
دچار مشکل شده بود در هیات دولت مطرح و مصوبه آن اخذ شده است 
همچنین اتاق فکر صنعت نیز تشکیل و پنج مساله محوری این بخش صنعت 

در قالب 31 زیر مساله دنبال می شود.
شیخ، عمده ترین مسائل و مباحث صنایع کشور را انرژی، زیرساخت تامین 
مالی، تخصیص بهنگام ارز، بهره وری تولید و تجارت بین الملل دانست و 
افزود: امیدواریم بتوانیم با توجه به برنامه کشور مبنی بر عضویت در اتحادیه 
اوراسیا که در هیات دولت نیز مطرح شده است گیلان را به هاب و محل 

تجارت با اتحادیه اقتصادی اوراسیا تبدیل کنیم.
وی عنوان کرد: این امر ارزش آفرینی بزرگی برای اقتصاد استان به دنبال 

خواهد داشت و تولید ناخالص گیلان را افزایش می دهد.
معاون صنایع عمومی و نماینده معین استان های شمالی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اظهار کرد: فرصت تاریخی استان گیلان در تجارت با اوراسیا نهفته 
است. این استان همچنین می تواند مهد صنایع سبز و هوشمند باش، صنایعی 

که کمترین آلایندگی و بیشترین هوشمندی را دارند.
وی تاکید کرد: گیلان در صنعت بازیافت نیز که یکی از سودآورترین صنایع 
است می تواند موفق عمل کند و در منطقه ای مناسب و در شرایط مناسب 

این صنعت راه اندازی شود.
وی بر مدیریت بازار شب عید نیز تاکید کرد و افزود: این به معنای ضرر بخش 
تولید نیست اما افزایش قیمت باید با منطقی خاصی دنبال شود لذا تلاش 
می کنیم با این منطق قیمت ها را مدیریت کرده و با کمک هم بتوانیم تقاضا 

و عرضه را مدیریت و بنگاه های تولیدی را برای سال آینده تجهیز کنیم.
استاندار گیلان در این نشست طی تماس تلفنی با فعالان اقتصادی استان 
گفت وگو کرد و با اشاره به مشکلات صنعت استان در تامین منابع مالی و 
نوسازی دستگاه ها و ماشین آلات صنعتی، ابراز امیدواری کرد : ابتکار وزیر 
صنعت در تعیین یکی از معاونان آن وزارتخانه به عنوان معین استان گیلان 

اثر بخش باشد.
هادی حق شناس افزود: باید از این فرصت تاریخی برای توسعه صنعت 
استان استفاده کرد. وضعیت فعلی صنایع استان با توجه به موقعیت جغرافیایی، 
منابع انسانی و مدیران اقتصادی خوش فکر و بی نظیری که در این استان 

وجود دارد، در شأن این خطه نیست.
وی به مشکلات ناترازی انرژی کشور نیز اشاره کرد و گفت: وزارت صنعت، 

معدن و تجارت باید دین خود را به صنعت گیلان ادا کند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری گیلان نیز در این نشست اظهار 
کرد: در توزیع اعتبارات 1402سهم استان ها مساوی در نظر گرفته شده است 
و 22 هزار میلیارد ریال از محل تبصره 18 استان تخصیص داده شد که از 
این مبلغ هفت هزار میلیارد ریال توسط دولت و 2 برابر آن توسط بانک ها 
بصورت اوراق تخصیص می یابد که از سهم بخش صنعت استان تا کنون 2 

هزار میلیارد ریال تخصیص یافته است.
انرژی تلاش های  ناترازی  ادامه داد: برای حل مشکلات  الهیار مصباحی 
بسیاری در استان صورت گرفته است که بخشی از آنها در استان قابل حل 

است اما قسمت زیادی باید در سطح کلان حل شود.
وی تاکید کرد: در سفر معاونان وزارت اقتصاد و دارایی و صنعت، معدن و 
تجارت به استان گیلان مقرر شد از محل برگشتی های تبصره 18، 2 همت 

به صنایع استان اختصاص یابد که میانگین سود آن 15.3 درصد است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت گیلان نیز خواستار اختصاص بسته های 
حمایتی به صنایع استان شد و افزود: این بسته های حمایتی باید در بخش های 
مالیاتی، تسهیلات بانکی و سایر موضوعات باشد که بتواند حمایت ویژه را 
از بخش صنعت داشته باشیم.تیمور پورحیدری با بیان اینکه تولید کنندگان 
استان از بانک ها به شدت گله مند هستند، گفت: بسیاری از واحدهای تولیدی 
استان در تملک بانک ها قرار دارند که امیدواریم با تلاشهای استاندار گیلان 

شاهد تحول و اختصاص منابع مالی به بخش تولید باشیم.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی گیلان با اشاره به افزایش آمار 
حوادث و فوتی های عابرین پیاده در سوانح رانندگی درون شهری در استان گفت: 

53 درصد جان باختگان این تصادفات شهری طی امسال عابران پیاده بوده اند.
پلیس گیلان، سرهنگ فتح الله نصیریان روز  پایگاه خبری  از  ایرنا  به گزارش 
چهارشنبه با اعلام این خبر گفت: از ابتدای امسال تا کنون 60 عابر پیاده در حوادث 

رانندگی در معابر شهری جان باختند.
وی اظهار کرد: با توجه به اینکه از این تعداد 50 درصد مربوط به عابرین بالای 
60 سال است، افزود : رانندگان حین رانندگی بویژه در مناطق مسکونی باید توجه 

کافی به جلو داشته باشند تا از وقوع این تصادفات پیشگیری شود.
این مقام انتظامی بیان کرد: عابرین پیاده بهنگام تردد در معابر باید از محل های 
تعیین شده و با توجه کافی به طرفین از معابر و خیابان ها عبور کنند و با استفاده 
از لباس های روشن به ویژه رنگ های زرد و سفید و نیز چراغ قوه روشن و یا 

نور موبایل در زمان تاریکی هوا و کاهش دید از وقوع تصادفات پیشگیری کنند.
دستگیری 62 محکوم متواری طی یک روز در گیلان

گزارشی دیگر از این پایگاه خبری به نقل از رئیس پلیس آگاهی گیلان حاکی از 
شناسایی و دستگیری 62 نفر از محکومان متواری در طرح عملیاتی یک روزه این 

نیرو در استان است.
سرهنگ علیرضا حدادی، هدف از اجرای طرح های انتظامی را افزایش احساس 
امنیت و کاهش جرائم در سطح جامعه عنوان و اظهار کرد: مجموعه انتظامی با 
برخورد قاطع با مجرمان و تشدید اقدامات پیشگیرانه به صورت شبانه روزی برای 

تامین امنیت تلاش می کند.
طرح  متواری،  محکومان  دستگیری  و  شناسایی  هدف  با  گفت:  ادامه  در  وی 
عملیاتی یک روزه به صورت متمرکز در سطح استان اجرا شد که در این راستا 62 
محکوم متواری طی عملیات های جداگانه در اجرای این طرح شناسایی و دستگیر 
شدند، ضمن اینکه متهمان با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی به مرجع 

قضائی معرفی شدند.
رئیس پلیس آگاهی استان گیلان با تاکید بر جدیت و قاطعیت پلیس در اجرای 
مستمر طرح های مقابله ای و پیشگیرانه بیان کرد: اجرای طرح های مشابه با هدف 

ارتقاء امنیت با جدیت در دستور کار پلیس قرار دارد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان، اعلام کرد که تکمیل 11 طرح فاضلاب 
استان به اعتباری بالغ بر 370 هزار میلیارد ریال نیاز دارد، اما تخصیص فعلی تنها 

بخش کوچکی از این مبلغ را پوشش داده است.
علیرضا غیاثی در گفت و گو با ایسنا درخصوص جزئیات طرح های فاضلاب دارای 
کد اجرایی در شهرهای مختلف استان گیلان با بیان اینکه مجموع اعتبارات مورد 
نیاز برای تکمیل 11 طرح فاضلاب در دست اجرا در استان، بالغ بر 370 هزار 
میلیارد ریال است، اظهار کرد: اعتبارات تخصیص یافته به طرح های مذکور از ابتدا 
تاکنون 11 هزار و 286 میلیارد ریال بوده که به همین میزان نیز مطابق اولویت 

های تعریف شده در طرح ها هزینه شده است.
وی افزود: همچنین اعتبار مصوب سال جاری 11 طرح ایجاد تاسیسات فاضلاب 
دارای کد اجرایی شهرهای استان گیلان)شهرهای رشت، بندرانزلی، صومعه سرا، 
فومن، تالش، آستارا، سیاهکل، آستانه اشرفیه، لاهیجان، لنگرود و رودسر(، هفت 
هزار و 340 میلیارد ریال محاسبه شده که تاکنون در سال 1403 صرفا 792 میلیارد 

ریال تخصیص داده شده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان در ادامه به تفکیک، به جزئیات مالی طرح 
های فاضلاب استان اشاره کرد و با تشریح وضعیت مالی طرح ایجاد تاسیسات 
فاضلاب شهر آستانه اشرفیه عنوان کرد: اعتبار مصوب برای این طرح در سال 
1403، 539 میلیارد ریال است، اما تاکنون در سال جاری هیچ اعتباری تخصیص 
نیافته و برای تکمیل و اجرای این طرح 19 هزار و 900 میلیارد ریال مورد نیاز 

است.
غیاثی با اشاره به طرح ایجاد شبکه فاضلاب شهر بندرانزلی، گفت: اعتبار مصوب 
این طرح در سال 1403، هزار و 603 میلیارد ریال است، اما تاکنون در سال جاری 
صرفا 220 میلیارد ریال تخصیص یافته که تماما نیز در پروژه های طرح هزینه 

شده است.
وی همچنین نیاز اعتباری این طرح جهت تکمیل را 45 هزار میلیارد ریال اعلام 

کرد.
مدیرعامل آبفای گیلان در ادامه با اشاره به طرح ایجاد شبکه فاضلاب شهر تالش، 

تصریح کرد: اعتبار مصوب برای این طرح در سال 1403، 451 میلیارد ریال لحاظ 
شده است، اما تاکنون در سال جاری هیچ اعتباری تخصیص نیافته و برای تکمیل 

و اجرای طرح به 21 هزار و 840 میلیارد ریال نیاز داریم.
وی افزود: اعتبار مصوب طرح ایجاد تاسیسات فاضلاب شهر رودسر در سال 
1403، 492 میلیارد ریال است؛ این طرح نیز در سال جاری تاکنون هیچ اعتباری 
دریافت نکرده و برای تکمیل و اجرای این طرح 29 هزار و 300 میلیارد ریال 

مورد نیاز است.
این مقام مسئول با بیان اینکه اعتبار مصوب طرح ایجاد شبکه فاضلاب شهرستان 
رشت دو هزار و 477 میلیارد ریال است، ادامه داد: تاکنون در سال جاری صرفا 
370 میلیارد ریال تخصیص یافته است که تماما نیز در پروژه های اولویت دار 
تعریف شده هزینه شده است و جهت تکمیل و اجرای طرح 126 هزار میلیارد 

ریال مورد نیاز است.
اعتبار  افزود:  لنگرود  ایجاد شبکه فاضلاب شهرستان  غیاثی درخصوص طرح 
مصوب این طرح در سال 1403، 180 میلیارد ریال است و تاکنون هیچ اعتباری 

در سال جاری تخصیص نیافته است و جهت تکمیل و اجرای طرح به 36 هزار 
میلیارد ریال نیاز داریم.

مدیرعامل آبفای گیلان با اشاره به طرح ایجاد شبکه فاضلاب شهرستان لاهیجان، 
اعتبار مصوب این طرح در سال 1403 را 164 میلیارد ریال دانست و عنوان کرد: 
تخصیص این طرح در سال جاری صرفا 18 میلیارد ریال بوده که تماما صرف 
پرداخت دیون طرح و هزینه کرد در پروژه های طرح شده است و جهت تکمیل 

احجام اجرایی تعریف شده این طرح به 20 هزار میلیارد ریال نیاز داریم.
وی با بیان اینکه به طرح ایجاد شبکه فاضلاب شهرستان فومن نیز تاکنون در 
سال 1403، هیچ اعتباری تخصیص نیافته است، گفت: اعتبار مصوب این طرح در 
سال جاری 123 میلیارد ریال است و برای تکمیل آن به 19 هزار و 200 میلیارد 

ریال نیاز داریم.
شهرستان  فاضلاب  شبکه  ایجاد  طرح  تکمیل  برای  اینکه  به  اشاره  با  غیاثی 
صومعه سرا به 12 هزار میلیارد ریال نیاز داریم، تصریح کرد: اعتبار مصوب این طرح 
در سال 1403، 410 میلیارد ریال بوده؛ این طرح نیز در سال جاری، تاکنون هیچ 

اعتباری دریافت نکرده است.
مدیرعامل آبفای گیلان نیاز طرح ایجاد تاسیسات فاضلاب آستارا را برای تکمیل، 
28 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و متذکر شد: اعتبار مصوب این طرح در سال 
1403، 792 میلیارد ریال است و تاکنون تخصیص طرح در سال جاری، 183 

میلیارد ریال بوده است.
وی درخصوص طرح ایجاد تاسیسات فاضلاب شهر سیاهکل نیز اعلام کرد: 
اعتبار مصوب این طرح در سال جاری 107 میلیارد ریال بوده که متاسفانه تاکنون 
تخصیصی داده نشده و نیاز اعتباری طرح جهت تکمیل 12 هزار میلیارد ریال است.

غیاثی با تاکید بر اهمیت و ضرورت وفاق و همدلی و انتظار حمایت های بیشتر از 
سوی نمایندگان، دولت و مسئولان، اظهار کرد: امیدواریم با تخصیص اعتبارات 
لازم و رفع مشکلات اجرایی، بتوانیم این طرح های مهم را که مربوط به ارتقای 
بهداشت عمومی و بهبود شرایط زیست محیطی استان گیلان است، به سرانجام 

برسانیم و خدمات بهتری به مردم در استان ارائه دهیم.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان گیلان گفت:
ارگان ها مدیون بازنشستگان هستند

  پیگیری هم ترازی حقوق بازنشستگان

مدیرعامل آب و فاضلاب گیلان:
آب شهرستان خمام به دلیل آسیب خط 

اصلی آبرسانی قطع شد

معاون وزیر صمت:
سهمیه گازوئیل واحدهای تولیدی 

بازنگری می شود

53 درصد فوتی های سوانح رانندگی شهری گیلان عابران پیاده هستند

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان مطرح کرد
11 طرح فاضلاب گیلان در انتظار اعتبار/ نیاز 370 هزار میلیارد ریالی برای تکمیل

چهار هزار 280 تن انواع ماهیان استخوانی و کیلکا در گیلان صید شد

سرپرست شرکت گاز استان:امروز 26 میلیون مترمکعب گاز در گیلان مصرف شده است

ــون  ــاه تاکن ــد از 25 مهرم ــل صی ــدای فص ــت: از ابت ــلان گف ــیلات گی ــر کل ش مدی
ــواع ماهیــان اســتخوانی و ســه  شــرکت های تعاونــی پــره صیــادی اســتان 800 تــن ان

ــد. ــد کردن ــلان صی ــکا در ســواحل گی ــن کیل ــزار و 480 ت ه
کــوروش خلیلــی روز پنجشــنبه در گفــت و گــو بــا خبرنــگار ایرنــا از صیــد ســه هــزار و 
480 هــزار تــن کیلــکا توســط شــناورهای کیلکاگیــر اســتان خبــر داد و گفت: ایــن میزان 

صیــد پنــج درصــد نســبت بــه مــدت مشــابه ســال قبــل کاهــش داشــته اســت.
وی اضافــه کــرد: بــه دلیــل شــرایط نامناســب جــوی و شــب های دریــاروی بــرای صیــد 
کیلــکا صیــد تجمیعــی نســبت بــه مــدت مشــابه ســال قبــل حــدود 18 درصــدی کاهش 

داشت.
بــه گفتــه وی؛ ایــن میــزان صیــد حــدود 720 میلیــارد ریــال بــرای 30 شــناوری کــه در 

ســواحل اســتان بــه صیــد کیلــکا می پردازنــد درآمــد بــه همــراه داشــته اســت.
مدیــرکل شــیلات گیــلان اظهــار کــرد: 90 درصــد از کیلــکا ماهیــان صیــد شــده بــرای 
ــواع آبزیــان مــورد اســتفاده قــرار می گیــرد  تولیــد پــودر ماهــی کــه در تهیــه غــذای ان
ــرای  ــز ب ــده نی ــی مان ــودر ماهــی اســتان شــده و 10 درصــد باق راهــی کارخانه هــای پ

ــه اســت. ــرا گرفت ــار شــرکت های بســته بندی ق مصــارف انســانی در اختی
وی تاکیــد کــرد: قیمــت هــر کیلوگــرم ماهــی کیلــکا در پــای اســکله و شــناورها بــرای 
کارخانجــات پــودر ماهــی 200 هــزار ریــال و بــرای مصــرف انســانی 250 هــزار ریــال 

مــی باشــد.

کیلکا ماهیان با استفاده از تورهای قیفی شکل مجهز به نور، صید می شوند.
ماهــی کیلــکا در طــول روز بــه صــورت گلــه متراکــم حرکــت مــی کننــد و بــا تاریــک 
شــدن هــوا پراکنــده مــی شــوند. فرمانــده شــناورهای صیــد کیلــکا قبــل از تاریک شــدن 
ــکا را  ــی کیل ــای ماه ــب گله ه ــات تعقی ــاب عملی ــتگاه ماهی ی ــتفاده از دس ــا اس ــوا ب ه

انجــام مــی دهــد.
چهار هزار 280 تن انواع ماهیان استخوانی و کیلکا در گیلان صید شد

صید 800 تن انواع ماهیان استخوانی در گیلان
ــادی در  ــای صی ــتان از کانون ه ــن اس ــه ای ــان اینک ــا بی ــلان ب ــیلات گی ــر کل ش مدی
شــمال کشــور اســت، افــزود :47 شــرکت تعاونــی پــره بــا حــدود چهــار هــزار صیــاد در 
300 کیلومتــر آب هــای ســاحلی اســتان توانســتند 800 تــن انــواع ماهیــان اســتخوانی 

صیــد کننــد کــه نســبت بــه مــدت مشــابه ســال قبــل 22 درصــد رشــد داشــت.
ــرد و  ــلام ک ــال اع ــارد ری ــزار 600 میلی ــد را 2 ه ــدار صی ــن مق ــص ای وی، ارزش ناخال
افــزود: ترکیــب ســبد صیــد صیــادان شــامل؛ 56 درصــد ماهــی کفــال، 42درصــد ســفید 

ــت. ــایر گونه هاس ــد س و 2 درص
وی بیشــترین صیــد انجــام شــده را در حــوزه آســتانه اشــرفیه، رودســر و لنگــرود عنــوان 
کــرد و گفــت: براســاس تقســیم بندی ســواحل 55 درصــد از صیــد در ســواحل مرکــزی، 
35 درصــد در ســواحل شــرقی و 10 درصــد در ســواحل غربــی اســتان صــورت گرفتــه 

. ست ا
صیــادان گیلانــی در اواخــر مهرمــاه فعالیــت خــود را در نوار ســاحلی از آســتارا تا چابکســر 

شــروع کــرده و صیــد را تــا اواســط فروردیــن مــاه ادامــه می دهنــد.

سرپرســت شــرکت گاز گیــلان گفــت: در روز جــاری 26 میلیــون مترمکعــب مصــرف 
ــا 16  ــه بخــش خانگــی ب ــوط ب گاز در اســتان داشــتیم کــه بیشــترین مصــرف مرب

میلیــون مترمکعــب اســت.
ــن  ــان اینکــه تامی ــا بی ــگار ایســنا ب ــا خبرن ــو ب ــری در گفت وگ مســعود برادران نصی
گاز پایــدار بــرای بخــش خانگــی در اولویــت اســت، اظهــار کــرد: در روز جــاری 26 
میلیــون مترمکعــب مصــرف گاز در اســتان داشــتیم کــه بیشــترین مصــرف مربــوط 
ــت  ــترکین درخواس ــت، از مش ــب اس ــون مترمکع ــا 16 میلی ــی ب ــش خانگ ــه بخ ب
داریــم تــا بــا رعایــت صرفــه جویــی در مصــرف گاز طبیعــی یــاری رســان شــرکت 

گاز در امــر تامیــن گاز پایــدار باشــند.
وی بــا اشــاره بــه قطــع گاز 26 هــزار و 309 بــاغ ویــلای خالــی از ســکنه در گیــلان 
تاکنــون، گفــت: امــروز گاز 548 بــاغ ویــلای خالــی از ســکنه در اســتان قطــع شــده، 
پایــش  خانه هــای خالــی از ســکنه و مدیریــت مصــرف گاز در اســتان ادامــه دارد و 
مأمــوران اداره گاز بــا ردیابــی ویلاهــای خالــی از ســکنه گاز ایــن منــازل را بــا هــدف 

مصــرف بهینــه انــرژی قطــع می کننــد.
وی بــا اشــاره بــه بازدیــد از 922 مرکــز اداری دولتــی و پایــش مصــرف گاز آنهــا در 

روز جــاری، افــزود: بــه منظــور رعایــت الگــوی مصــرف بهینــه گاز، شــرکت گاز اقــدام 
ــن  ــه تامی ــرده و نســبت ب ــی ک ــش مصــرف گاز ادارات دولت ــتاد پای ــه تشــکیل س ب
ــای  ــرف گاز در ادارات و ارگان ه ــش مص ــرای پای ــرو ب ــزام نی ــات لازم و اع امکان
دولتــی از ابتــدای آذرمــاه اقــدام نمــوده و تاکنــون بیــش از 23 هــزار و 696 بازدیــد 

انجــام شــده اســت.
ــی،  ــان اینکــه در پایــش ادارات و مراکــز دولت ــا بی ــلان ب سرپرســت شــرکت گاز گی
اداراتــی کــه الگــوی مصــرف گاز را رعایــت نکننــد ابتــدا اخطــار صــادر می شــود و 
ســپس در صــورت عــدم کاهــش مصــرف، گاز آنهــا قطــع خواهــد شــد، گفــت: امــروز 
گاز 25 مرکــز اداری دولتــی قطــع شــده کــه در مجمــوع تاکنــون گاز 3518 مراکــز 

اداری دولتــی بــه دلیــل عــدم رعایــت الگــوی مصــرف قطــع شــده اســت.
ــاز  ــاب در محیط هــای ب ــت اســتفاده از گرمات ــه ممنوعی ــا اشــاره ب ــری ب برادران نصی
تصریــح کــرد: اســتفاده از اینگونــه تجهیــزات موجــب هــدر رفــت گاز خواهــد شــد 
ــی صــادر شــده و در صــورت عــدم جمــع  ــدا اخطــار کتب و در صــورت مشــاهده ابت
آوری نســبت بــه قطــع جریــان گاز مشــترکینی کــه از ایــن تجهیــزات اســتفاده کننــد، 

اقــدام خواهــد شــد.

آگهــي  موضــوع  مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه  قانــون  تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــي و 
اراضــي  و ســاختمانهاي  فاقــد ســند رســمي

برابــر راي شــماره 140360318011019677  مــورخ 1403/09/12  هیــات  موضــوع قانــون  
تعییــن تکلیــف وضعیــت  ثبتــي اراضــي  و ســاختمانهاي  فاقــد  ســند رســمي  مســتقر در واحــد 
ثبتــي  حــوزه ثبــت  ملــک  صومعــه ســرا   ،  تصرفــات   مالکانــه  بلامعــارض متقاضــي  آقــاي     
جهانگیــر  وزیــری  هشــی فرزنــد عزیــز الــه  بــه شــماره شناســنامه  269    صــادره از   خلخــال     
در ششــدانگ  یــک قطعــه   زمیــن  باغــي  بمســاحت  744/45  مترمربــع   پــلاک  40     فرعــي  
ــش 22   ــر  بخ ــه پردس ــع در   قری ــلاک 1   واق ــده  از پ ــزي  ش ــروز و مج ــي    مف از 71    اصل
گیــلان  خریــداري    از نســق    جــواد جــوادی  پردســری محــرز گردیــده اســت .  لــذا  بــه منظــور  
اطــلاع  عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه15  روز  آگهــي مــي شــود   چنانچــه   اشــخاصي 
نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت  متقاضــي بشــرح مذکــور  اعتراضــي  داشــته باشــد میتواننــد از 
ــه ایــن اداره  تســلیم و پــس از  تاریــخ  انتشــار  آگهــي  بــه مــدت  2 مــاه  اعتــراض  خــود را  ب
اخــذ رســید ، ظــرف  مــدت  یکمــاه  از تاریــخ تســلیم  اعتــراض،  دادخواســت  خــود را بــه  مراجــع  

قضایــي  تقدیــم  نماینــد  بدیهــي اســت   و رســید در  صــورت انقضــاي  مــدت مذکــور  و عــدم 
وصــول اعتــراض مــدت مذکــور طبــق   مقــررات  ســند مالکیــت   صــادر خواهــد شــد .

تاریخ انتشار نوبت اول : 10/29/ 1403 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي 
م- الف : 1870 /910

***
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان جنوبی

 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بیرجند منطقه یک
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اگهــی  موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت تبتــی و 
اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی

 برابــر رای شــماره 140360308001001923 تاریــخ1403/08/16 هیــات موضــوع قانــون تعییــن 

ــک  ــت مل ــوزه ثب ــی ح ــد ثبت ــتقر وح ــد مس ــاختمانهای فاق ــی و س ــی اراض ــت ثبت ــف وضعی تکلی
ــد  ــورگی فرزن ــیه س ــم آس ــی خان ــارض متقاض ــلا مع ــه ب ــات مالکان ــک تصرف ــه ی ــد منطق بیرجن
ــه  ــاغ ب ــه ب ــک قطع ــدانگ ی ــد در شش ــادره از بیرجن ــی 0640075363  ص ــماره مل ــه ش ــا ب رض
ــه  ــد مزرع ــش 2 بیرجن ــی بخ ــی از 668 - اصل ــلاک 296 فرع ــع پ ــر مرب ــاحت492/40 مت مس
ســورگ خریــد وی از مالــک رســمی آقــای علــی ســورگی محــرز گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور 
اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص 
نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار 
اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن آثــار نســیم و پــس از اخــذ رســید ظــرف 
مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. 
بدیهــی اســت. در صــورت انتقــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند 

مالکیــت صــادر خواهــد شــد . 
تاریخ انتشار نوبت اول : 10/29/ 1403 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/11/14
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استاندار قزوین از شهرک گلخانه نودهک تاکستان بازدید کرد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین، محمد نوذری به با حضور در شهرک گلخانه ای نودهک تاکستان از نزدیک از روند کار این شهرک و وضعیت آن بازدید کرد.

تا به امروز در این شهرک 46 زمینه به 37 سرمایه گذار واگذار شده و 13 قطعه نیز به بهره برداری رسیده است.
این پروژه گلخانه ای جهت کشت سبزی و صیفی در نظر گرفته شده در صورت بهره برداری کامل برای 600 نفر اشتغال ایجاد خواهد شد.

 شنبه  29 دی  1403همچنین با بهره برداری کامل از واحدهای این شهرک سالانه 15 هزار تن به تولید محصولات گلخانه ای استان افزوده خواهد شد.
 شماره 6931   

بازدید استاندار قزوین از شهرک گلخانه ای نودهک تاکستان استان قزوین

همزمان با ولادت با سر سعادت حضرت 
امام علی)ع( در سواد کوه شمالی صورت 
گرفت:اجرای امیری خوانی و برنامه های 

بومی محلی منطقه
  به گزارش روابط عمومی اداره فرهنگ  و 
ارشاد اسلامی سوادکوه شمالی،به مناسبت  
میلاد مولی الموحدین،حضرت علی )ع(،به 
همت  فعالان و  حامیان  فرهنگ و هنر 
بومی و سنتی شهرستان و با همکاری اداره 
سواد  شهرستان  اسلامی  وارشاد  فرهنگ 

کوه شمالی ،برنامه هنری امیری خوانی توسط هنرمندان امیری خوان، به همراه  تلم 
زنی، یکی از فعالیت های  سنتی و بومی اقتصاد منطقه ، در مرکز بازار سواد کوه شمالی 

اجرا شد. 
نجمه روحی رئیس اداره فرهنگ وارشاد اسلامی سواد کوه شمالی در حاشیه این برنامه 
خودجوش مردمی اظهار داشت:امیری خوانی، هنر اصیل مازندرانی برای عشق به طبیعت 
و ائمه اطهار)ع( است که این آواز سنتی و مذهبی مازندران، به عنوان یک هنر اصیل 
و قدیمی ، در مراسمات کشاورزی، شب نشینی ها و جشن های ائمه اطهار)ع( مرسوم 
است؛لذا برای تداوم و ماندگاری این آئین ها ،فرهنگ ها و سنت های بومی و انتقال 
این مفاهیم به نسل جدید تلاش بیشتری باید انجام شود تا این آداب ورسوم بومی به 

فراموشی نروند.
 روحی در ادامه ضمن استقبال خوب مردم از این  برنامه افزود: با توجه به اینکه آواز 
سنتی امیری خوانی غالبا در جشن های مذهبی ائمه اطهار)ع( توسط امیر خوانان بومی 
اجرا می شود،تاثیرگذاری دین اسلام بر موسیقی سنتی و اشعار تبری دیار علویان  و 
دوستداران اهل بیت)ع( را نشان می دهد ،لذا همزمان با ولادت با سعادت امام اول 
شیعیان،حضرت امام علی )ع( و گرامیداشت روز پدر،این برنامه هنری در شهرستان سواد 
کوه شمالی برگزار گردید که موسیقی »لله وا »توسط کریم کمالی فر، آواز  امیری خوانی 
توسط  عزت فرزان و  ساز »تنبک »توسط  نوجوان هنرمند پرهام عسگری اجرا شد . 

رئیس اداره فرهنگ وارشاد ضمن اشاره به اهمیت حفظ و پاسداشت آئین ها،آداب و رسوم 
بومی،سنتی و محلی مازندران خاطر نشان کرد:به همراه  اجرای موسیقی امیری خوانی 
،تلم زنی که یک روش سنتی کره گیری ، در میان اقوام مازندرانی به ویژه در مناطق 
کوهستانی است  که از ماست به عنوان پیش ماده اولیه برای گرفتن کره حیوانی و دوغ 
استفاده می شود ،بطوریکه در این روش ،ماست را درون بشکه هایی استوانه ای از جِنس 
چوب ریخته و به وسیله چوبی بلند به نام تلم،به زبان مازنی به معنای چوب بلند می باشد؛ 

اقدام به زدن ماست می کنند که به این روش تلم زنی می گویند.
 شایان ذکر است این برنامه خودجوش مردمی با تلاش و هماهنگی ابراهیم داشاب 
فروشنده محصولات صنایع دستی و سنتی »کچه« و همکاری اداره فرهنگ وارشاد 
اسلامی سواد کوه شمالی، با هدف ترویج فرهنگ و هنر غنی و اصیل بومی شهرستان 

سواد کوه شمالی و افزایش جذب گردشگران به این منطقه اجرا گردید.

خواجه  حسینعلی 
شورای  اولین  در  مظفری 
دستگاههای  هماهنگی 
مجموعه  زیر  اجرایی 
وزارت که با حضور معاون 
منابع  و  مدیریت  توسعه 
گفت  استان  در  وزارت 
طرح  اجرای  با  امروز   :
استان  در  صدرزاده  شهید 
کارگران  ورزشی  سرانه 
 1.5 به  متر  سانتی   6 از 
استان  کارخانجات  در  متر 

رسیده است.
مدیر کل تعاون کار و رفاه 
اجتماعی گلستان گفت: ما 
در استان از متمرکز کردن 

ورزش کارگری در مجموعه های ورزشی در طرح شهید صدرزاده به آوردن ورزش 
در محل کارگران اقدام کرده ایم که نتیجه این اتفاق افزایش زمان ورزش کارگران 
و نزدیک شدن محل ورزش به محل کار شده است که توزیع عادلانه و هدفمند 

این امکانات ورزشی نیز نتیجه این اقدام بوده است.
مدیران کل عضو این شورای هماهنگی از برنامه ها و عملکرد دستگاه خود گفتند.

گفتنی است این شورای جلسات هماهنگی خود را ماهانه با حضور اعضای خود 
که شامل دستگاههای اجرایی زیرمجموعه وزارت در استان شامل) اداره کل تعاون 
کار و رفاه اجتماعی ، سازمان تأمین اجتماعی، اداره کل آموزش فنی و حرفه ای 
بازنشستگی  ، صندوق  و عشایر  روستاییان  و  اجتماعی کشاورزان  بیمه  ، صندوق 
کارکنان دولت، مدیر کل درمان تامین اجتماعی، بانک کارآفرینی امید، بانک رفاه 

کارگران، بانک توسعه تعاون و مدیرکل بهزیستی می باشند.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان گلستان از ثبت و رسیدگی بیش از 34 هزار 
تماس تلفنی ثبت شده در سامانه 122 از ابتدای سال 1403 تاکنون خبر داد.

ابوالفضل رحیمی گفت: از ابتدای امسال تاکنون، بیش 34 هزار تماس تلفنی ثبت شده 
در سامانه پاسخگویی به مشتریان با شماره تماس 122 انجام شده است که از این مقدار 
14 هزار و 925 مورد مربوط به حوادث و اتفاقات آب و بیش از 19 هزار و 952 مورد در 
سایر بخش های خدمات آب و فاضلاب و 393 مورد در بخش اتفاقات فاضلاب ثبت 
و رسیدگی شده است.  مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب گلستان افزود: شهروندان 
شهرستان گرگان با 58 درصد بیشترین میزان تماس را با این مرکز داشته اند و تعداد 
20 هزار و 32 مورد حادثه در شهر و روستا های گرگان و 5 هزار و 26 حادثه در شهر و 
روستا های گنبد ثبت و رسیدگی شده است که 72.2 درصد تماس ها به این دو شهرستان 
اختصاص داشته است.رحیمی گفت: شکستگی لوله های اصلی و انشعابات، نشتی قبل از 
کنتور و تعویض کنتور فرسوده و خراب و نشتی شیرفلکه کنتور بیشترین موارد گزارش 

شده توسط مشترکین تحت پوشش آبفا گلستان در این مدت بوده است.
او در خصوص حوادث در بخش فاضلاب گفت: شهر های استان با 393 مورد حوادث 
فاضلاب و گرفتگی شبکه انشعاب بیشترین علل حوادث فاضلاب بوده است.رحیمی 
افزود: سامانه crm به سامانه Gis شرکت متصل شده است که این باعث افزایش 
به  دقیق  رسانی  اطلاع  فاضلاب،  و  آب  حوادث  تراکم  بررسی  اتفاقات،  رفع  سرعت 
مشترکین منطقه خاص و آمادگی برای عکس العمل سریع در حوادث غیرمترقبه می  شود

برگ سبز – سند کمپانی خودو پژو پارس مدل 1388 
به شماره موتور: 12488222367 و شماره شاسی:    

NAAN01CA0AE670313   و شماره پلاک
 ایران28- 843 ص 79 

به نام مجید فارسی نژاد فرزند دلاور به ش ش 641 صادره از  
رزن   مفقود گردیده و ازدرجه اعتبار ساقط می گردد 

  لزوم احیا و ماندگاری هنرهای اصیل 
سنتی و مذهبی در سواد کوه شمالی

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان گلستان: 
سرانه ورزشی در استان از 6 سانتی متر به 

1.5 متر رسیده است

ثبت بیش از 34 هزار تماس تلفنی در سامانه 122 
شرکت آبفا گلستان

خیبر لر تباران را حفظ کنیم

تخلف در دستگاه ها قابل قبول نیست

افتتاح دو استخر سرپوشیده دانش آموزی در استان قزوین

برگزاری جلسه مشترک انجمن سواد رسانه ای قزوین و دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قزوین

سند مالکیت سلیوی غدیر زنجان به نام دولت صادر شد

ونس علیزاده
باشــگاه فرهنگــی ورزشــی خیبــر خــرم آبــاد 40 ســال پیــش در ســال 
1363 هجــری شمســی مصــادف بــا 1984 میــلادی تاســیس شــد و 
تــا الان بــه فعالیــت خــود در شــهر خــرم آبــاد ادامــه داده اســت ؛ مالک 
کنونــی باشــگاه آقــای مســعود عبــدی و مدیــر عامــل آقــای احســان 

ناصــر مــی باشــد .
 بــازی هــای خانگــی باشــگاه خیبــر در ورزشــگاه تختــی خــرم آبــاد بــا 

گنجایــش 23000 نفــری برگــزار مــی شــود .
ــی  ــی در جــام حذف ــب قهرمان ــه نای ــوان ب از افتخــارات باشــگاه می ت
ســال 1365 کــه بــا شکســت تیــم پرســپولیس در نیمــه نهایی شــکل 
گرفــت و قهرمانــی لیــگ آزادگان فصــل 1402_1403 بــا کســب 77 
امتیــاز و کســب رکــوردی جدیــد در تاریــخ فوتبــال ایــران کــه منجــر 
بــه صعــود تاریخــی بــه لیــگ برتــر جــام خلیــج فــارس بــا ســرمربی 

گــری رضــا مهاجــری شــد را نــام بــرد .
ــرمربی گری  ــا س ــر را ب ــگ برت ــود در لی ــر کار خ ــال خیب ــم فوتب تی
آقــای رضــا مهاجــری شــروع کــرد کــه حاصــل کار ایشــان در باشــگاه 
خیبــر 1 بــرد ، 2 تســاوی و 2 شکســت و کســب 5 امتیــاز در 5 بــازی 
ابتدایــی لیــگ بــود ؛ ایــن نتایــج ضعیــف باشــگاه را بــه اندیشــه تغییــر 
کادر فنــی انداخــت و بــا برکنــاری آقــای مهاجــری کار هدایــت تیــم 
را بــه آقــای مارکــو اورلیــو دســتیار ایشــان ســپرد ، هرچنــد احســاس 

می شــد ایشــان بــا توجــه بــه شــناخت خوبــی کــه از تیــم دارنــد نتایــج 
ــل  ــت 2 شکســت مقاب ــازی و ثب ــس از 3 ب ــا پ ــد ام ــوری بگیرن درخ
آلومینیــوم و چــادر ملــو و 1 تســاوی مقابــل گل گهــر در خــرم آبــاد از 
هدایــت تیــم کنــار گذاشــته شــد و کار هدایــت تیــم بــه ســعید دقیقــی 

ســپرد شــد  .
ســعید دقیقــی کار خــود را بــا خیبــر بــا بــازی مقابــل اســتقلال تهــران 
در ورزشــگاه خانگــی تختــی خــرم آبــاد آغــاز کــرد و موفــق شــد در 
یــک بــازی دلنشــین و جــذاب بــا نتیجــه 3 بــر 1 تیــم اســتقلال را بــا 
هدایــت مربــی جدیــد پیتســو موســیمانه شکســت دهــد و اولیــن بــرد 
خانگــی خیبــر در لیــگ برتــر شــکل گیــرد و ایــن نتیجــه لرتبــاران را 
بــه ادامــه لیــگ و کســب نتایــج بهتــر بســیار امیــداور کــرد امــا اوضاع 
ــش  ــی پی ــعید دقیق ــرای س ــتند ب ــواداران می خواس ــه ه ــان ک آنچن
ــازی کــه ســرمربی گــری خیبــر  نرفــت و حاصــل کار ایشــان در 7 ب
را برعهــده گرفتــه اســت تــا پایــان نیــم فصــل اول کســب 2 بــرد ، 4 

باخــت ، 1 مســاوی و کســب 7 امتیــاز بــوده اســت .
خیبــر اکنــون در پایــان نیــم فصــل اول بــا کســب 13 امتیــاز در جایگاه 
13 جــدول رده بنــدی جــام خلیــج فــارس بالاتــر از شــمس آذر تیــم 

ســابق ســعید دقیقــی و هــوادار بحــران زده اســت .
از بازیکنــان شــاخص خیبــر در نیــم فصــل اول مــی تــوان از مهــرداد 
قنبــری ، حمیدرضــا طاهرخانــی ، عــارف رســتمی ، فریــد امیــری ، فراز 

امــام علــی و ســینا خــادم پــور نــام بــرد .
تیــم فوتبــال خیبــر در نقــل و انتقــالات نیــم فصــل بــه دنبــال تقویــت 

تیــم بــوده و تــا کنــون خریــد هایــی هــم انجــام داده اســت .
جعفر سلمانی بازیکن سابق استقلال تهران 

امیر حسین جدی از ذوب آهن
محمد آقاجان پور از تراکتور

محمد صابری پور از شهرداری نوشهر
همچنیــن گفتــه مــی شــود حمیــد رضــا طاهرخانــی باشــگاه خیبــر را 
بــه مقصــد ذوب آهــن تــرک خواهــد کــرد و کویــن بولــی هم قــرارداد 

خــود را فســخ کــرده اســت .
باشــگاه خیبــر در تعطیــلات نیــم فصــل اردوی آماده ســازی خــود را در 
کیــش برپــا کــرد و در دیــدار تدارکاتــی موفــق شــد اســتقلال تهــران 
را بــا نتیجــه 2 بــر صفــر شکســت دهــد ؛ نتیجــه ای کــه لرتبــاران را 
بــرای شــروع نیــم فصــل دوم و کســب جایــگاه بهتــر امیــدوار کــرده 

اســت .
ــازی خــود در شــروع نیــم فصــل دوم دوشــنبه  ــر در نخســتین ب خیب
ــوادار اســت و  ــم ه ــان تی ــود میزب ــی خ ــگاه خانگ ــن در ورزش 1 بهم
هــواداران امیدوارنــد بــا کســب پیــروزی در جــدول صعود داشــته باشــد 
.بایــد دیــد تغییــرات نیــم فصــل دوم و تفکــرات ســعید دقیقــی چــه 

تغییــری در نتایــج خیبــر در نیــم فصــل دوم خواهــد داشــت  .

ــان اینکــه  ــا بی ــرز در مجلــس ب ــن، آبیــک و الب ــده مــردم قزوی نماین
ــورد  ــه م ــت: آنچ ــت، گف ــول نیس ــل قب ــتگاه ها قاب ــف در دس تخل
اهمیــت اســت رضایــت مــردم در موضوعــات بــه خصــوص خدمــات 

رســانی اســت.
ــن ،ســالار ولایتمــدار آبنــوش در  ــگار معی ــه گــزارش ارســالی خبرن ب
دیــدار بــا ابوالفضــل خمســه بــازرس کل اســتان قزویــن ضمــن تاکیــد 
ــد  ــی تردی ــه مــردم اظهــار کــرد: ب ــه ب ــی وقف ــر خدمــت رســانی ب ب

خدمــت بــه مــردم نبایــد منجــر بــه نارضایتــی آنهــا شــود.
وی بــا بیــان اینکــه تخلــف در دســتگاه ها قابــل قبــول نیســت، تصریح 
کــرد: آنچــه مــورد اهمیــت اســت رضایــت مــردم در موضوعــات بــه 
خصــوص خدمــات رســانی اســت و بایــد رضایــت خداونــد و در پــس 

آن رضایــت مــردم بــه وجــود آیــد.
نماینــده مــردم قزویــن، آبیــک و البــرز بــه اشــاره بــه تخلفاتــی کــه به 
ــتگاه های  ــات در دس ــر تخلف ــد: اگ ــادآور ش ــد ی ــیب می زن ــردم آس م
اجرایــی رخ دهــد، بــی تردیــد آســیب ایــن تخلــف بیــش از هــر تخلف 
خــارج از دســتگاه های اجرایــی اســت و اهمیــت کار بازرســی نیــز بــه 
همیــن اســت.ولایتمدار آبنــوش بــه موضــوع بودجــه اســتان قزویــن 
اشــاره و ضمــن تاکیــد بــر پیگیــری ایــن موضــوع، انســجام و وحــدت 

نماینــدگان و مســئولان اســتان را در ایــن حــوزه مؤثــر دانســت.
وی آشــنایی مدیــران بــا وظایــف خــود و همچنیــن قوانیــن و مقــررات 
را ضــروری دانســت و توصیــه کــرد مدیــران اجرایــی بــا ارتبــاط لازم با 

بازرســی در ایــن حــوزه عملکــرد مطلــوب داشــته باشــند.

مدیــرکل ســابق آمــوزش و پــرورش اســتان قزویــن گفــت: قزویــن بــا 
255 هــزار دانش آمــوز فاقــد اســتخر سرپوشــیده بــود کــه طــی ایــن 

ســال ها دو اســتخر سرپوشــیده در آن تأســیس شــد.
ــیاهکالی  ــی س ــن، نق ــن  از قزوی ــگار معی ــالی خبرن ــزارش ارس ــه گ ب
ــرورش  ــوزش و پ ــر کل آم ــه مدی ــم و معارف ــن تکری ــرادی در آئی م
اســتان قزویــن کــه ظهــر چهارشــنبه در ســالن اجتماعــات دانشــگاه 
فرهنگیــان برگــزار شــد، اظهــار کــرد: مســئولیت ها و مســائل بســیاری 
ــن  ــرورش وجــود داشــت کــه مهمتری ــه آمــوزش و پ ــدا ورود ب در ابت
آن شــیوع ویــروس کرونــا و ســلامت دانش آمــوزان بــرای بازگشــایی 

ــود. مــدارس ب
مدیــرکل ســابق آمــوزش و پــرورش اســتان قزویــن بــا بیــان اینکــه 
رتبــه بنــدی 12 هــزار فرهنگــی در ایــن ســال ها انجــام شــد، افــزود: 
ــز در ایــن حــوزه وجــود داشــت امــا  اگرچــه چالش هــای بســیاری نی

توانســتیم از ایــن شــرایط نیــز بــه خوبــی عبــور کنیــم.

وی بــا تاکیــد بــر اینکــه رتبــه تــک رقمــی المپیــاد در اســتان قزویــن 
باعــث افتخــار مــا بــود کــه در ایــن ســال ها رقــم خــورد عنــوان کــرد: 
ــز  ــل نی ــدگان از تحصی ــوزی و بازمان ــواد آم ــت س ــتای نهض در راس

اتفاقــات خوبــی رقــم و حتــی در زندان هــا نیــز کلاس هــای آموزشــی 
دایــر شــد.

ــا 255 هــزار دانش آمــوز فاقــد  ــوان کــرد: قزویــن ب ایــن مســئول عن
اســتخر سرپوشــیده بــود کــه طــی این ســال ها دو اســتخر سرپوشــیده، 
ســالن های ورزشــی و ســایر امکانــات مربــوط بــه حــوزه تربیــت بدنــی 

افتتــاح و تأســیس شــد.
وی بــا تاکیــد بــر اینکــه توجــه بــه امــر عفــاف و حجــاب و نمــاز در 
ــوز  ــه دانش آم ــه ب ــوزه توج ــرد: در ح ــح ک ــود تصری ــا ب دســتور کار م
ــاح  ــز دو مدرســه متوســطه در تاکســتان افتت ســمپاد و تیزهوشــان نی
شــد کــه مــا جــزو تنهــا اســتان هایی بودیــم کــه ایــن اقــدام را انجــام 

دادیــم.
ایــن مســئول در پایــان گفــت: علی رغــم وجــود نواقــص تــلاش مــا 
برایــن بــود کــه بتوانیــم بــا همدلــی و همراهــی دغدغه هــا را ســپری 

. کنیم

در جلســه مشــترک انجمــن ســواد رســانه ای قزویــن و دانشــگاه جامــع 
علمــی کاربــردی اســتان کــه بــا حضــور اعضای هیئــت مدیــره انجمن 
ســواد رســانه ای اســتان در دانشــگاه علمــی کاربــردی قزویــن برگــزار 
شــد، موضــوع اهمیــت ســواد رســانه ای و نقــش آن در توانمندســازی 

اجتماعــی و فرهنگــی جامعــه مــورد بررســی قــرار گرفــت.
قزوین،محمدمهــدی  از  معیــن  خبرنــگار  ارســالی  گــزارش  بــه 
فتوره چــی، پژوهشــگر دانشــگاه تهــران، در ایــن نشســت بــه اهمیــت 
ســواد رســانه ای در مدیریــت بهینــه ی رســانه بــه ویــژه فنــاوری هــای 
نویــن ارتباطــی اشــاره و خاطرنشــان کــرد: امــروزه پیام هــای رســانه ای 
بــا تأثیرگــذاری گســترده ای کــه بــر مخاطبــان دارنــد، می تواننــد بــر 
ــق  ــرات عمی ــران تأثی ــاد کارب ــواده و آح ــط اعضــای خان ــت رواب کیفی
ــل  ــا تحصی ــا ب ــت خانواده ه ــن لازم اس ــد؛ بنابرای ــی بگذارن و مخرب
ــرده و  ــت ک ــرات را مدیری ــن تأثی ــد ای ــانه ای بتوانن ــای رس مهارت ه
ــط  ــت رواب ــردی و تقوی ــعه ف ــت توس ــت آن جه ــای مثب از فرصت ه

اجتماعــی بهــره  گیــری کننــد.
آرزو ســلخوری، نماینــده انجمــن ســواد رســانه ای در قزویــن، در ایــن 
نشســت بــر ضــرورت آمــوزش مهارت هــای رســانه ای تأکیــد کــرد و 
گفــت: انجمــن ســواد رســانه ای قزویــن در تــلاش اســت بــا همــکاری 
ــدت  ــدت و میان م ــی کوتاه م ــای آموزش ــف، دوره ه ــای مختل نهاده
ــارت به صــورت  ــن مه ــا ای ــد ت ــزار کن در حــوزه ســواد رســانه ای برگ

فراگیــر در میــان شــهروندان توســعه یابــد. 

ــه  ــه ب ــی و توج ــوای بوم ــد محت ــن، تولی ــر ای ــلاوه ب ــزود: ع وی اف
ــت. ــا اس ــای م ــر اولویت ه ــه از دیگ ــائل روز جامع مس

محمدمقــدم، رئیــس دانشــگاه جامــع علمــی کاربــردی اســتان قزوین، 
نیــز در پایــان جلســه بــه ضــرورت گســترش آمــوزش ســواد رســانه ای 
ــای  ــاد دوره ه ــرای ایج ــاره و ب ــگاهی اش ــی و دانش ــز علم در مراک

آموزشــی مشــترک اعــلان آمادگــی کــرد. 

وی افزود:ســواد رســانه ای در دنیــای امــروز دانشــی ضــروری اســت که 
بــرای مقابلــه بــا چالش هــای اطلاعاتــی و رســانه ای بایــد در ســطح 

وســیع آمــوزش داده شــود.
ــزود: ســواد رســانه ای  ــن، اف ــردی قزوی رییــس دانشــگاه علمــی کارب
در دنیــای امــروز یــک مهــارت ضــروری اســت کــه بــرای مقابلــه بــا 
ــوزش  ــیع آم ــد در ســطح وس ــانه ای بای ــی و رس ــای اطلاعات چالش ه

ــود.  داده ش
انجمن هــای  بــا  دانشــگاه ها  مقــدم تصریــح کــرد: همــکاری 
ــرای ارتقــای ایــن مهــارت در  ــد مســیر روشــنی ب تخصصــی می توان

ــد. ــم کن ــتان فراه ــطح اس س
ــای  ــارکت در طرح ه ــرای مش ــگاه ب ــی دانش ــن از آمادگ وی همچنی

ــر داد. آموزشــی و پژوهشــی مشــترک خب
ــی،  ــای علم ــت همکاری ه ــدف تقوی ــا ه ــترک ب ــه مش ــن جلس ای
پژوهشــی و آموزشــی میــان انجمــن ســواد رســانه ای و دانشــگاه جامع 
ــف  ــرای تعری ــه ای ب ــن برگــزار و زمین ــردی اســتان قزوی علمــی کارب

ــد. ــم ش ــوزه فراه ــن ح ــترک در ای ــای مش پروژه ه
 تبــادل نظــر و بررســی ظرفیــت هــا و توانمنــدی هــای دو طــرف مقرر 
شــد بــزودی تفاهــم نامــه ی همــکاری آموزشــی و علمــی بــا تاکیــد 
بــر برگــزاری دوره هــای کوتــاه مــدت، میــان مــدت و پودمانــی بیــن 

دو طــرف منعقــد شــود.

مدیــرکل غلــه و خدمــات بازرگانــی اســتان زنجــان گفــت: حســب پیگیــری 
هــای صــوت گرفتــه، ســند مالکیــت بخــش اعظمــی از ســیلوی غدیــر زنجان 

پــس از گذشــت بیــش از شــصت ســال بــه نــام دولــت صــادر شــد.
ــی  ــات بازرگان ــه و خدم ــن  اداره کل غل ــه معی ــگار روزنام ــزارش خبرن ــه گ ب
اســتان، ولــی الــه زمانــی، اظهــار کــرد: ســند مالکیــت ســیلوی غدیــر زنجــان 
مســاحت نزدیــک بــه 60 هــزار مترمربــع توســط اداره ثبــت اســناد و امــلاک 
ــتان  ــی اس ــات بازرگان ــه و خدم ــی اداره کل غل ــه نمایندگ ــان ب ــتان زنج اس

زنجــان صــادر شــد.
ــا  وی بیــان کــرد: ســیلوی غدیــر زنجــان دومیــن ســیلوی دولتــی اســتان ب
ظرفیــت 7 هــزار تــن مجهــز بــه حمــل و نقــل ریلــی اســت؛ ایــن ســیلوی 60  
ســاله توســط روس هــا احــداث شــده و ســالانه عملیــات بــالای 120 هــزار 

تــن گنــدم را دارد و بــه حمــل و نقــل ریلــی سراســر کشــور متصــل اســت.
ــزو  ــی اســت و ج ــیلوی بتن ــر س ــیلوی غدی ــه س ــه اینک ــاره ب ــا اش ــی ب زمان
ــوان کــرد: اســتان  ســیلوهای اســتراتژیکی اســتان محســوب مــی شــود، عن
زنجــان بــا دارا بــودن 14 ســیلو بــا ظرفیــت ذخیــره ســازی بیــش از 550 هــزار 
تــن گنــدم عــلاوه بــر مصــرف اســتان، گنــدم مــورد نیــاز ســایر اســتان های 

دیگــر را از طریــق نــاوگان ریلــی و جــاده ای تامیــن مــی کنــد.
وی در خصــوص نحــوه فعالیــت ایــن ســیلو گفــت: گنــدم مــازاد بر نیاز اســتان 
بــا کامیــون وارد ســیلوی غدیــر شــده و از طریــق نــاوگان ریلــی و جــاده ای به 

ســایر اســتان هــای کشــور ارســال می شــود.
 مدیــرکل غلــه و خدمــات بازرگانــی اســتان زنجــان عنــوان کــرد: گنــدم بــه 
عنــوان یکــی از کالاهــای اســتراتژیک کشــور محســوب مــی شــود از اینــرو 

تامیــن و ذخیــره ســازی آن در طــول ســال از اهمیــت بالایــی برخوردار اســت.

 معین سیستان و بلوچستان: مدیر بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
کنارک با اعلام این خبر گفت: این طرح  به طول یک کیلومتر 
از ورودی روستا تا دریای عمان )اسکله صیادی( اجرا می شود 

که اهمیت زیادی در جمع آوری آب های  سطحی دارد .
به گزارش ارسالی معین: پورمند گفت: این طرح یکی از 17 
پروژه در حال اجرا در شهرستان است که شامل  4 هزار و 500 
متر مکعب خاکبرداری 225 متر مکعب بتن ریزی و 560 متر 

مکعب دیواره سازی است.
وی افزود : این طرح با مشارکت دهیاری ،  ماده 17 و منابع 
داخلی بنیاد با  اعتبار 17 میلیارد و 140 میلیون تومان در حال 

اجراست .
مدیر بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کنارک گفت: پس از اجرای 
کانال مرحله زیرسازی و آسفالت معبر هر کدام به میزان 16 

هزار متر مربع انجام می شود.
*این پروژه مهم در روستای پزم تیاب،  بزرگترین روستای 
شهرستان کنارک با  650 خانوار جمعیت و یکی از بنادر مهم 

شهرستان در حال اجراست.

 معین سیستان و بلوچستان: رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( 
بنت اظهار داشت : 

 در 9 ماهه امسال، تعداد 54 دستگاه یخچال به خانواده های 
تحت پوشش این نهاد در شهرستان بنت اهدا شده است.  

لوازم ضروری، در  توزیع  : تهیه و  محمد محمدی پور گفت 
راستای محرومیت زدایی و با هدف ارتقای کیفیت زندگی و 
تأمین امکانات رفاهی اولیه خانواده های معزز تحت پوشش 

کمیته امداد امام خمینی)ره( صورت می گیرد.  
و  شاخص ها  اساس  بر  اهدایی  لوازم  افزود:  وی   
اولویت بندی هایی که با توجه به اطلاعات ثبت شده در سامانه 
امداد )سها( تعیین می گردد، در اختیار خانواده های  هوشمند 

مددجو قرار می گیرد.  
 در مجموع ارزش ریالی لوازم اهدایی افزون بر 5 میلیارد و 
940 میلیون ریال برآورد شده که از اعتبارات این نهاد و حمایت 

خیّرین نیک اندیش تأمین شده است.

مدیرکل استاندارد گلستان از983 بازرسی فنی از واحدهای 
تولیدی و خدماتی گلستان در 9 ماهه نخست سال 1403 
خبر داد. مهدی حسینی در این خصوص گفت: بازرسی فنی از 
واحدهای تولیدی و خدماتی تحت پوشش و کنترل کالاهای 
تولید شده در واحدهای تولیدی، یکی از وظایف اصلی سازمان 
ملی استاندارد است که با هدف تامین ایمنی، حفظ و ارتقاء 
سلامت عمومی و بهداشت جامعه، حمایت از مصرف کنندگان 
و ایجاد رقابت سازنده بین تولید کنندگان محصولات داخلی 

انجام می شود.
حسینی افزود: در این راستا در 9 ماهه نخست سال جاری، 
983 بازرسی فنی از واحدهای تولیدی و خدماتی استان انجام 
شد که 15 کارشناس فنی استاندارد در قالب تیم های یک یا دو 

نفره، در اجرای این امر دخیل بودند.
دبیر شورای استاندارد گلستان افزود: در 9 ماهه نخست امسال، 
1606 نمونه از واحدهای تولیدی تحت پوشش استان اخذ شده 
و تاکنون 1677 این نمونه در آزمایشگاه های تایید صلاحیت 
شده همکار و آزمایشگاه های اداره کل مورد آزمون قرار گرفته 

است.
از  حاکی  نمونه ها  آزمون  که:  مطلب  این  اظهار  با  حسینی 
با  نمونه   327 مغایرت  و  استاندارد  با  نمونه  انطباق1350 
استاندارد ملی بود، گفت: به تولید کنندگان فراورده های مغایر 
با استاندارد، تذکر و اخطار کتبی جهت رفع نواقص و ارتقاء 

کیفیت کالای تولیدی داده شده است

ذبیح الله میقانی رئیس آتش نشانی گرگان با اعلام این خبر 
گفت :  یک مورد حریق کارگاه ام دی اف به سامانه 125 
گزارش داده شد و با اعلام ستاد فرماندهی تیم عملیاتی از 
اعزام  هیرکان  بلوار  در  حادثه  به محل  پنج  ایستگاه شماره 

گردیدند .
وی افزود : با حضور تیم عملیاتی در محل حادثه مشخص شد 
در ورودی کارگاه ام دی اف قسمتی که مربوط نگهبانی کارگاه 
می باشد به دلایلی که پس از کارشناسی اعلام می شود دچار 

حریق گردیده .
میقانی ادامه داد : قسمت نگهبانی از محوطه کارگاه جدا و دچار 
سوختگی شده که تیم عملیاتی بلافاصله پس از رعایت موارد 
ایمنی و اطمینان از قطع برق و گاز اقدام به اطفا حریق نمودند 
و خوشبختانه این حادثه مصدومی نداشته و حریق در زمان 

کوتاهی اطفا گردید .

 برگ  سبز  خودرو  سواری شاهین  تیپ 
CWT مدل  1402  شماره موتور  

M15T30/2096029  شماره  شاسی )بدنه 
( 1497  پلاک   56 ایران  332  ل  73  
مفقود و ازدرجه اعتبار ساقط    می باشد .

 برگ  سبز  خودرو  سواری پژو تیپ 405  جی 
ال  ایکس  آی  A/1   مدل  1385  شماره 
موتور  12485125046   شماره  شاسی  

13241972   پلاک   46 ایران  138  ب  69  
مفقود و ازدرجه اعتبار ساقط    می باشد .

پیشرفت بیش از 30 درصدی در پروژه 
کانال هدایت آبهای سطحی روستای پزم 

تیاب  کنارک

اهدای 54 دستگاه یخچال به خانواده های 
نیازمند بنت 

۹83 بازرسی فنی از واحدهای تولیدی و 
خدماتی گلستان

اطفا آتش سوزی کارگاه ام دی اف با 
تلاش آتش نشانان



مــادر ســند خــودروی ســواری پــژو 405SLX_TU5 ســفید_ روغنــی مــدل 1394،شــماره 
انتظامــی 373 ص 61 ایــران 49 بــه شــماره موتــور 139B0096552 و شــماره شاســی 
ــده و از درجــه  ــود گردی ــری زاده مفق ــی باق ــام مصطف ــه ن NAAM31FE6FK715114 ب

اعتبــار ســاقط مــی باشــد

بــرگ ســبز )شناســنامه( خــودروی ســواری پــژو CNG_405GLX_XU7 نقــره 
ــور  ــماره موت ــه ش ــران 49 ب ــی 414 ص 91 ای ــماره انتظام ــدل 1391،ش ــک م ای_ متالی
124K0075373 و شــماره شاســی NAAM11CA0CR910951 بــه نــام علیرضــا 

ــد ــی باش ــاقط م ــار س ــه اعتب ــده و از درج ــود گردی ــا مفق ــدادی نی ام

پــلاک  مــدل 1391بــه شــماره  کویــر  موتورســیکلت سیســتم  وبــرگ ســبز  ســند 
ــه شــما ره تنه150K9101794بنــام  ــه شــماره موتــور 150N3C002143ب 566ایران62832ب

ــت ــاقط اس ــار س ــه اعتب ــود واز درج ــر مفق ــتو مه ــی س عل
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اجتماعی و اقتصادی

حتی اگر مسواک کهنه خود را به خوبی بشویید و در محیطی خشک نگه دارید، باز هم احتمال رشد میکروارگانیسم ها 
روی آن وجود دارد.

به گزارش سلامت نیوز، خیلی ها تا ظاهر مسواک شان به هم نریزد و اصطلاحا مسواک از ریخت نیفتد، آن را تعویض 
نمی کنند اما بهتر است بدانید که مسواک کهنه ممکن است به جای کمک به سلامت دهان و دندان، به تهدیدی برای 
آن تبدیل شود و باید هر 4 ماه یک بار یک مسواک نو جایگزین کنید؛ چون با گذشت زمان کارایی مسواک های کهنه در 

حذف پلاک ها و باقیمانده های غذا کمتر می شود.
یک مسواک که الیاف آن فرسوده شده باشد، دیگر نمی تواند به طور مؤثر دندان ها را تمیز کند و ممکن است باعث تجمع 
پلاک ها و ایجاد مشکلاتی مانند پوسیدگی و بیماری های لثه شود. دلیل دیگر برای تعویض مسواک تجمع باکتری هاست.

حتی اگر مسواک کهنه خود را به خوبی بشویید و در محیطی خشک نگه دارید، باز هم احتمال رشد میکروارگانیسم ها روی 
آن وجود دارد. یادتان باشد که مسواک یک ابزار ساده اما خیلی حیاتی برای حفظ سلامت دندان هاست.

خرید مسواک چند وقت یک بار ضروری است؟

آموزش

ایران در زمان حاضر از جایگاه اول منطقه در تولید 
جهانی  رتبه  و  است  گرفته  فاصله  علمی  مقالات 
کارشناسان  است؛  یافته  تنزل   17 به   15 از  کشور 
به دلیل  عمدتاً  علمی  جایگاه  افت  این  می گویند 
مهاجرت نخبگان و کمبود سرمایه گذاری در حوزه 

پژوهش بوده است.
دستیابی به مرجعیت علمی، در بیانات مقام معظم 
کشور،  توسعه  قوانین  و  بالادستی  اسناد  رهبری، 

به شکل های مختلف مورد تأکید قرار گرفته است.
به عنوان  زمان حاضر دیگر  در  ایران  این،  با وجود 
و  علمی  مقالات  تعداد  در  منطقه  اول  کشور 
آمار  آخرین  طبق  نمی شود.  شناخته  استنادات 
جهانی  رتبه  بهداشت،  وزارت  تحقیقات  معاونت 
یافته  تنزل  به 17  جایگاه 15  از  علم کشور  تولید 
در  ایران  گذشته  در  که  است  حالی  در  این  است، 
استنادات علمی، رتبه 14 جهان را در اختیار داشت.

براساس برنامه هفتم توسعه، ایران باید به رتبه 14 
برسد.  منطقه  در  اول  رتبه  و  جهان  در  علم  تولید 
اهداف،  این  به  دستیابی  ارکان  مهم ترین  از  یکی 
است.  حرفه ای  پژوهشگران  پرورش  و  آموزش 
سطح  در  بتوانند  ایرانی  پژوهشگران  اینکه  برای 
جهانی به رقابت بپردازند، باید زمینه های لازم برای 
دسترسی به جدیدترین منابع پژوهشی فراهم شود، 
از سوی دیگر، ایجاد و تقویت قطب های پژوهشی 
در دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی پزشکی و سلامت، 
همچنین حمایت از پارک های علم و فناوری، باید 
تسریع  برای  بهداشت  وزارت  اولویت های  دیگر  از 

در این فرآیند باشد.
در  علمی  مرجعیت  و  اهداف  این  به  رسیدن 
منطقه، مستلزم اقدامات اساسی در زمینه نوسازی، 
بازسازی و تجهیز زیرساخت های پژوهشی و جذب 
از  یکی  اما  است  انسانی  نیروهای  نگهداری  و 
چالش های اساسی در این زمینه، مهاجرت نیروهای 

انسانی نخبه از کشور است.
كاهش  باعث  نخبگان  مهاجرت  افزایش 

تولیدات علمی!
تسنیم  با  گفت وگو  در  زالی  علیرضا  راستا،  این  در 
علمی  مقالات  تولید  میزان  کاهش  به  اشاره  با 

آمار  اظهار کرد:  انسانی  نیروهای  به دلیل مهاجرت 
خیلی دقیقی از میزان مهاجرت نیروهای انسانی در 
زیرا برخی  نیست  حوزه علوم پزشکی در دسترس 
مثل  قالب هایی  در  است  ممکن  مهاجرت ها  از 
فرصت های مطالعاتی یا مرخصی صورت گیرد اما 
به طورکلی می توان گفت که در سال های اخیر سیل 
مهاجرت نخبگان جوان از کشور افزایش یافته است 
و به خصوص در حوزه پزشکی شاهد افزایش شتاب 
مهاجرت هستیم و طبیعتاً باید برنامه ریزی مفصلی 
و  نخبگان  جذب  انسانی،  نیروی  نگهداشت  برای 

ماندگاری آن ها در کشور انجام شود.
وی اضافه کرد: میزان تولید مقالات علمی به دلیل 
مهاجرت نخبگان کاهش یافته است، با وجود این، 

افت مقالات تنها مربوط به مهاجرت نیست.
حوزه  در  ایران  اندک  سرمایه گذاری 

پژوهش طی سال های گذشته
این  در  مؤثر  بسیار  از عوامل  یکی  داد:  ادامه  زالی 
امر، میزان سرمایه گذاری اندکی است که در حوزه 
پژوهش در سال های اخیر انجام شده است. میزان 
بودجه ای که ما در کشور برای پژوهش اختصاص 
ناخالص  درآمد  از  ناچیزی  بسیار  رقم  می دهیم، 
رقابت در سطح جهانی، عدد  برای  و  داخلی است 
از  بنابراین شاید یکی  پایینی به شمار می آید  بسیار 
نازل ما در حوزه  این وضعیت، حرکت  علل اصلی 

پژوهش، به ویژه در بخش دانشگاهی، باشد.
مناسب  شرایط  در  ما  تحقیقاتی  مراکز  گفت:  وی 
بودجه ای به سر نمی برند و به دلیل گرانی تجهیزات 
و امکانات، زمینه های تحقیقاتی نوین برای محققین 
فراهم نیست، به عنوان مثال، یک دانشجوی دکترا 
مالی  چالش های  با  کند،  تحقیق  می خواهد  که 

روبه روست و هیچ پشتیبانی مالی نیز در این زمینه 
وجود ندارد.

درآمد  از  پژوهشی  بودجه  ناچیز  سهم 
ناخالص داخلی

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان 
اینکه نخستین قدم برای اصلاح وضعیت مقالات، 
اصلاح سهم بودجه ای کشور در حوزه پژوهش است، 
متذکر شد: در زمان حاضر این عدد به حدود 0,3 
درصد از درآمد ناخالص داخلی رسیده است، این در 
حالی است که طبق برنامه های توسعه، سهم بودجه 
پایان  تا  داخلی  ناخالص  درآمد  از  کشور  پژوهشی 
سال 1404 باید به 4 درصد برسد که نشان دهنده 
به نظر  بعید  و  است  هدف  این  با  ما  عمیق  فاصله 
این  اصلاح  در  نیز  آینده  سال  بودجه  که  می رسد 
از  زیادی  بخش  اینکه  ضمن  کند  کمک  فرایند 
در  پژوهش  حوزه  به  تخصیص یافته  بودجه های 
کشور، اساساً در راستای پروژه های دانشگاهی قرار 
نمی گیرد و در مسیرهایی هزینه می شود که لزوماً 

منجر به تحقیقات اصیل آکادمیک نمی شود.
جای  را  پژوهش  بودجه  دانشگاه ها  اكثر 

دیگر خرج می كنند
وزارت  فناوری  و  تحقیقات  معاون  آخوندزاده، 
بهداشت نیز در رابطه با کمبود بودجه های پژوهشی 
که  مشکلاتی  به دلیل  دانشگاه ها  اکثر  می گوید: 
داشته اند بودجه یک درصد پژوهش را در محل های 
طرح های  و  پایان نامه ها  کرده اند!  هزینه  دیگری 
نیز  آموزشی  بودجه های  از  بتوانند  باید  تحقیقاتی 
استفاده کنند وگرنه تبدیل به طرح های تحقیقاتی 

کوچک خواهند شد.
بودجه  هزینه کرد  هدفمندشدن  راهکار  درباره  وی 
پژوهشی می افزاید: از سال آینده، مسئله هزینه کرد 
بودجه های پژوهشی، در ارزشیابی علمی دانشگاه ها 

به عنوان یک آیتم مهم، لحاظ خواهد شد.
به گفته وی، برای رسیدن به اهداف پیش بینی شده 
در برنامه هفتم توسعه، ضروری است که علاوه بر 
برای  مؤثری  سیاست های  پژوهشی،  بودجه  ارتقاء 
علوم  در حوزه  به ویژه  نخبگان  نگهداشت  و  جذب 

پزشکی اتخاذ شود.

تنزل رتبه علمی ایران
 »مهاجرت و کمبود بودجه« مانع مرجعیت علمی

تحلیل روز

پیروزی ژئوپلیتیک با تیغ دولبه آماده شدن سند ورود هوش 
مصنوعی به مدارس

پرورش  و  آموزش  در  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
کارگروهی از همان روز اول برای هوش مصنوعی تشکیل 

دادیم و سند ابتدایی در این زمینه آماده شده است.
به گزارش ایرنا، علیرضا کاظمی روز چهارشنبه بعد از جلسه 
هیات دولت در جمع خبرنگاران افزود: در دو بخش در حوزه 
دانش آموزان و معلمان در حوزه هوش مصنوعی اقدام شده 
است که شامل آشنایی با ادبیات هوش مصنوعی و تولیدات 

آموزشی مبتنی بر هوش مصنوعی است.
همه  همانند  موضوع  این  به  اول  روز  از  شد:  یادآور  وی 
دستگاه ها وارد شدیم؛ یکی از بخش هایی که حتما باید 
به موضوع هوش مصنوعی ورود پیدا کند قطعا آموزش و 

پرورش است.
مسیر محرومیت زدایی از فضاهای آموزشی دنبال 

می شود
وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه 
»رئیس جمهور گفته اند که تا سال آینده مشکل مدارس 
به ویژه در سیستان و بلوچستان حل می شود«، گفت: نظام 
مسائل آموزش و پرورش شناسایی شده و یکی از رویکردها 
و اولویت های دولت، توسعه عدالت آموزشی است که آن 
مسیر  آن،  مسیر  یک  که  کنیم  می  دنبال  مسیر  دو  در  را 
این  در  که  است  آموزشی  فضاهای  از  زدایی  محرومیت 
بندی  اولویت  و  شناسایی  استان  هر  مسائل  نظام  بخش، 
شده و بر اساس این اولویت ها مشکلات برطرف می شود.

رویکرد  با  آموزشی  توسعه  بعدی  مسیر  افزود:  کاظمی 
دولتی  مدارس  آموزشی  و  علمی  به سطح  بخشی  کیفیت 
آماده شدن  این زمینه طرحی در حال  کشور است که در 
می  اجرا  پایلوت  به صورت  مناطق  از  تعدادی  در  و  است 
کشور  دولتی  مدارس  تمام  به  سرعت  به  احتمالا  و  کنیم 

تسری می دهیم.
این طرح چهار رکن دارد که شامل  وی خاطرنشان کرد: 
توانمندسازی معلمان، تحول در روش های تدریس، چینش 
و  کلاس  چینشی  ظرفیت های  از  استفاده  و  کلاس  خود 
تجهیز  و  شود  می  ایجاد  کلاس  فضای  در  که  تغییراتی 
کلاس به تجهیزات و فناوری های مورد نیاز معلمان است. 
این چهار رکن را در حوزه تحول در کیفیت دنبال می کنیم.

تغییر محتوای كتاب های مدارس بخش مهمی از 
برنامه تحول در برنامه درسی است

»آیا  که  سئوال  این  به  پاسخ  در  پرورش  و  آموزش  وزیر 
محتواهای آموزشی نیاز به تغییرات دارد« گفت: تحول در 
برنامه درسی یکی از مهمترین پروژه هایی است که دنبال 
را هم  درسی  برنامه  در  تحول  کلی  کنیم. چهارچوب  می 

طراحی کردیم و با جدیت تمام در حال پیگیری است.
درسی،  برنامه  در  تحول  از  مهمی  بخش  افزود:  کاظمی 
محتوای کتاب و بخش دیگر آن ساعات آموزشی، مکان، 
و  منسجم  برنامه  زمینه  این  در  است.  مختلف  برنامه های 

یکپارچه ای در حال طراحی است.
به  پرورش  و  آموزش  جدید  بازنشستگان  حقوق  مشکل 

سازمان بازنشستگی بازمی گردد
که  سئوال  این  به  پاسخ  در  پرورش  و  آموزش  وزیر 
که  دارند  شکایت  پرورش  و  آموزش  جدید  »بازنشستگان 
نکرده  دریافت  را  خود  حقوق  است  ماه  سه  حدود  بعضا 
سازمان  به  نگرفتند  حقوق  اگر  بازنشستگان  گفت:  اند« 
را  بازنشستگی یک فرد  بازنشستگی برمی گردد، ما حکم 
در قالب ابلاغ بازنشستگی رسمی اعلام می کنیم و پس 
از آن به سازمان بازنشستگی می رود و حکم بازنشستگی 

آنجا زده می شود.
موردی  چنین  من  به  تاکنون کسی  کرد:  تصریح  کاظمی 
و  آموزش  به  که  دارید  موردی  اگر  است؛  نکرده  منعکس 
پرورش برمی گردد من رسیدگی می کنم و حتما مشکل را 
رفع می کنیم. اگر به سازمان بازنشستگی برمی گردد باید 

از خودشان بپرسید.

استراتژیک  پروژه های  از  یکی  عنوان  به  جنوبی  گاز  کریدور 
اروپا و  انرژی  جمهوری آذربایجان، نقش مهمی در تأمین امنیت 
تقویت جایگاه باکو در معادلات انرژی جهان ایفا می کند، اما باکو با 
چالش هایی مانند محدودیت های مالی و تغییر سیاست های انرژی 

در اروپا مواجه است.
پروژه های  از  یکی  جنوبی«  گاز  »کریدور  تسنیم،  گزارش  به 
استراتژیک در سیاست انرژی جمهوری آذربایجان است که با تکیه 
بر ذخایر گاز طبیعی غنی این کشور، به دنبال تقویت جایگاه این 

کشور در نقشه انرژی جهان است.
با توجه به بحران انرژی جهانی ناشی از جنگ روسیه و اوکراین، 
افزایش ابهامات در مورد تأمین کنندگان سنتی انرژی و تلاش اروپا 
برای تنوع بخشیدن به منابع انرژی، باکو به یکی از بازیگران اصلی 

در سیاست انرژی بین المللی تبدیل شده است.
در سال 2022، کمیسیون اروپا از جمهوری آذربایجان درخواست 
کرد که برای جبران کاهش گاز روسیه، صادرات گاز خود را افزایش 
دهد. آذربایجان با پاسخ سریع به این درخواست، تفاهم نامه ای را با 
اتحادیه اروپا امضا کرد. این تفاهم نامه فرصت های مهمی را برای 
افزایش دو برابری صادرات گاز آذربایجان به بازار اروپا فراهم کرد. 
امروزه، جمهوری آذربایجان از طریق »کریدور گاز جنوبی« به 12 

کشور، از جمله 10 کشور عضو اتحادیه اروپا، گاز صادر می کند.
طبیعی  منابع  از  مؤثر  استفاده  با  جنوبی«  گاز  »کریدور  پروژه 
صحنه  در  مهمی  تغییرات  ایجاد  باعث  آذربایجان،  جمهوری 
با طول کلی  ژئوپلیتیک جهان شده است. »کریدور گاز جنوبی« 
متصل  یکدیگر  به  را  گاز  اصلی  لوله  خط  سه  کیلومتر،   3500
خط  جنوبی(،  قفقاز  لوله  )خط  باکو-تفلیس-ارزروم  می کند: 
آدریاتیک  ترانس  لوله  خط  و   )TANAP( آناتولی  ترانس  لوله 
به  زیرساخت ها  این  طریق  از  دنیز«  »شاه  میدان  گاز   .)TAP(

کشورهای مقصد صادر می شود.
زیرساخت های  فقرات  ستون   TAP و   TANAP پروژه های 
صادرات گاز جمهوری آذربایجان را تشکیل می دهند و انتقال گاز 
 TAP لوله  خط  می کنند.  تضمین  را  اروپا  و  ترکیه  بازارهای  به 
نقش مهمی در صادرات گاز به ایتالیا، یونان و بلغارستان دارد و در 

آینده نیز پتانسیل افزایش ظرفیت انتقال را دارد.
گاز  »کریدور  طریق  از  آذربایجان  جمهوری  گاز   ،2020 سال  در 
جنوبی« تنها به سه کشور صادر می شد؛ اما از سال 2023، دامنه 
و  یافته  گسترش  قابل توجهی  طور  به  گاز  صادرات  جغرافیایی 
کشورهایی مانند مجارستان، رومانی، اسلواکی، صربستان، مقدونیه 
این شبکه  به  لوله جدید  از طریق خطوط  نیز  کرواسی  و  شمالی 
جمهوری  استراتژیک  اهمیت  گسترش،  این  شده اند.  متصل 

آذربایجان را در تأمین امنیت انرژی اروپا نشان می دهد.
نقش آذربایجان در معادلات انرژی جهان و چالش های 

پیش رو
از  نمادی  بلکه  گاز،  لوله  خط  یک  نه تنها  جنوبی«  گاز  »کریدور 
است.  انرژی جهان  معادلات  در  آذربایجان  نقش جمهوری  تغییر 
امنیت  گاز،  برای صادرات  ایجاد یک مسیر مستقل  با  پروژه  این 
سیاست  در  را  آذربایجان  نقش  و  کرده  تقویت  را  اروپا  انرژی 
موفقیت ها،  این  کنار  در  اما  است؛  داده  افزایش  بین المللی  انرژی 

چالش هایی نیز در مسیر توسعه این پروژه وجود دارد:
مدرن  و  گاز  انتقال  ظرفیت  افزایش  سرمایه گذاری:  به  نیاز 
سازی زیرساخت ها نیازمند سرمایه گذاری های گسترده است. برای 
رسیدن به اهداف افزایش ظرفیت خط لوله TAP از 10 میلیارد 
مترمکعب به 20 میلیارد مترمکعب و خط لوله TANAP به 31 
جدید  لوله  خطوط  ایجاد  در  سرمایه گذاری  به  مترمکعب،  میلیارد 
بین کشورهای اتحادیه اروپا و همچنین دستیابی به توافقات فنی 

و سیاسی نیاز است.
پروژه های  مالی  تأمین  محدودیت های مالی: محدودیت ها در 
بانک  سختگیرانه  سیاست های  جمله  از  فسیلی،  سوخت 
سرمایه گذاری اروپا، موانعی را برای توسعه »کریدور گاز جنوبی« 

ایجاد کرده است.
گاز  »کریدور  آینده  گاز:  جدید  میدان های  به  وابستگی 
جنوبی« به توسعه میدان های گاز جدید بستگی دارد. افزایش تولید 
در میدان های »شاه دنیز« و »آبشرون« چشم انداز خوبی را ایجاد 
می کند. همچنین، میدان های »قره باغ«، »بابک« و »آسمان« نیز 
شوند.جمهوری  تبدیل  گاز  تأمین  برای  جدید  منابع  به  می توانند 
مایع شده  طبیعی  گاز  صادرات  زمینه  در  فعالیت  با  آذربایجان 
نقش  تقویت  و  جدید  بازارهای  گشودن  حال  در  نیز   )LNG(
تنها یک  گاز جنوبی«  است.»کریدور  انرژی  بازار جهانی  در  خود 
خط لوله گاز نیست، در حالی که این پروژه برای اروپا به ابزاری 
جمهوری  برای  شده،  تبدیل  انرژی  بحران  با  مقابله  برای  مهم 
آذربایجان نیز فرصتی برای تبدیل شدن به یک بازیگر اصلی در 
عرصه انرژی جهان بوده است.در عین حال، آذربایجان به عنوان 
می شود.  شناخته  اروپا  منطقه  در  انرژی  ثبات  تضمین کننده  یک 
گاز جمهوری آذربایجان سهم مهمی در تأمین انرژی کشورهای 
اروپایی داشته است. به طوری که ایتالیا 10 درصد، بلغارستان 33 
درصد، یونان 25 درصد و مجارستان و رومانی هر کدام حدود 20 
درصد از نیاز داخلی خود را از طریق گاز آذربایجان تأمین کرده اند.

این آمار نشان دهنده نقش مهم جمهوری آذربایجان در معادلات 
انرژی اروپا و همچنین توانایی این کشور در تضمین صادرات پایدار 
گاز، به ویژه در دوران بحران انرژی جهانی است و »کریدور گاز 
جنوبی« نمادی از همکاری بین المللی از دریای خزر تا جنوب ایتالیا 
چالش هایی  با  آذربایجان  جمهوری  آینده،  در  حال،  این  با  است. 
مانند رفع محدودیت های مالی، مدرن سازی زیرساخت ها و تقویت 

روابط با اروپا مواجه خواهد بود.
چشم انداز صنعت گاز جمهوری آذربایجان

جمهوری آذربایجان با داشتن ذخایر گاز طبیعی تأیید شده به میزان 
2,6 تریلیون مترمکعب، چشم انداز روشنی را برای تأمین پایدار و 
بلندمدت گاز به جهان ارائه می دهد. این ذخایر عظیم، نقش مهم 
این کشور را در پروژه های بزرگی که آینده انرژی منطقه را شکل 

می دهند، تضمین می کند.
ویژه ای  اهمیت  از  دنیز«  گازی »شاه  میدان  این ذخایر،  میان  در 
برخوردار است. این میدان با ذخایر تقریبی 1,2 تریلیون مترمکعب 
و تولید سالانه 16 تا 20 میلیارد مترمکعب، منبع اصلی »کریدور 
را  اروپا  و  گرجستان  ترکیه،  نیاز  مورد  گاز  و  است  جنوبی«  گاز 

تأمین می کند.
پروژه های  جمله  از  نیز  گونشلی«  »آذری-چراغ-  میدان 
امیدوارکننده برای آذربایجان است. با آغاز پروژه »گاز عمیق« در 
سال 2024، پیش بینی می شود که تولید سالانه این میدان به 5 
تا 6 میلیارد مترمکعب برسد. میدان »آبشرون« نیز یکی دیگر از 
میدان های مهم است که به طور مشترک توسط توتال و سوکار 
توسعه داده می شود. در حال حاضر، تولید این میدان 1,5 میلیارد 

مترمکعب است و قرار است به 5 میلیارد مترمکعب افزایش یابد.
مانند مدرن سازی زیرساخت ها و عدم حمایت  اگرچه چالش هایی 

مالی بانک های اروپایی از پروژه های سوخت فسیلی وجود دارد.
جمهوری آذربایجان با افزایش تولید گاز، قصد دارد نقش خود را در 
بازار جهانی انرژی تقویت کند. در میان پروژه های پیش بینی شده 
برای سال 2024، افزایش تولید میدان »آذری-چراغ- گونشلی« 
میلیارد مترمکعب در  تا 6  به 5  پروژه »گاز عمیق«  در چارچوب 
میلیارد   1,5 از  »آبشرون«  میدان  تولید  افزایش  و همچنین  سال 
مترمکعب فعلی به 5 میلیارد مترمکعب، از اهمیت ویژه ای برخوردار 
تأیید شده  گاز  پیش بینی می شود که ذخایر  این،  بر  است. علاوه 
در سال های آینده از 2,6 تریلیون مترمکعب به 3,5 تا 4 تریلیون 
بلندمدت گاز را  پایدار و  امکان تأمین  یابد که  افزایش  مترمکعب 

فراهم می کند.
مانند  جدید  بازارهای  به  آذربایجان  گاز  صادرات  دامنه  گسترش 
استراتژی  نشان دهنده  شمالی،  مقدونیه  و  کرواسی  صربستان، 
تنوع بخشی در بازارهای هدف و همچنین تلاش این کشور برای 
تأمین امنیت انرژی کشورهای اتحادیه اروپا است. این رویکرد به 
جمهوری آذربایجان کمک می کند تا از یک بازیگر منطقه ای در 
مانند  شود.پروژه هایی  تبدیل  جهانی  بازیگر  یک  به  انرژی  زمینه 
نیازهای  تأمین  در  مهمی  نقش  »آسمان«  و  »بابک«  »قره باغ«، 
فعلی و همچنین پایداری صادرات در بلندمدت ایفا می کنند. این 
استراتژی، به ویژه با توجه به کاهش وابستگی اتحادیه اروپا به گاز 
از شرکای  به عنوان یکی  را  آذربایجان  روسیه، جایگاه جمهوری 

اصلی تأمین انرژی اروپا تقویت می کند.
چالش های پیش روی صادرات گاز آذربایجان به اروپا

صادرات  افزایش  دنبال  به  آذربایجان  جمهوری  که  حالی  در 
است،  انرژی  جهانی  بازار  در  مهم تر  نقش  ایفای  و  اروپا  به  گاز 
عدم  چالش ها،  این  از  یکی  است.  روبرو  متعددی  چالش های  با 
به سرمایه گذاری در زیرساخت های  اروپایی  تمایل سرمایه گذاران 

گاز است.
گذار  و  کربن  انتشار  کاهش  برای  اروپا  اتحادیه  سیاست های 
در  سرمایه گذاری  که  شده  باعث  تجدیدپذیر،  انرژی های  به 
مالی و شرکت های خصوصی  برای مؤسسات  زیرساخت های گاز 

اروپایی جذابیت کمتری داشته باشد.
مالی  تأمین   2021 سال  از   )EIB( اروپا  سرمایه گذاری  بانک 
اروپایی  بانک  است.  کرده  متوقف  را  فسیلی  سوخت  پروژه های 
روی  بر  را  خود  تمرکز  نیز   )EBRD( توسعه  و  بازسازی  برای 

پروژه های انرژی تجدیدپذیر قرار داده است.
منابع  جستجوی  به  مجبور  را  آذربایجان  جمهوری  تغییرات،  این 
مالی جایگزین برای پروژه های زیرساختی بزرگ کرده و دسترسی 
این  را دشوار کرده است.با وجود  مالی  تأمین  به مدل های سنتی 
موانع، جمهوری آذربایجان به تلاش خود برای افزایش صادرات 
گاز و توسعه زیرساخت ها ادامه می دهد؛ اما برای افزایش ظرفیت 
خط لوله TAP از 10 میلیارد مترمکعب به 20 میلیارد مترمکعب، 
ایجاد خطوط لوله جدید بین کشورهای اتحادیه اروپا و مدرن سازی 
زیرساخت های تولید در داخل کشور، به سرمایه گذاری های گسترده 

نیاز است.
همچنین، افزایش تولید در میدان »آبشرون« و اجرای پروژه های 
»گاز عمیق« نیز به فناوری های مدرن و سرمایه گذاری اضافی نیاز 
طرح ها  این  اجرای  می تواند  خارجی  مالی  منابع  محدودیت  دارد. 
با تأخیر مواجه کرده و نقش جمهوری آذربایجان را به عنوان  را 

تأمین کننده استراتژیک گاز محدود کند.
اتحادیه اروپا در حال اجرای اصلاحات جدی در سیاست انرژی خود 
است تا بتواند تا سال 2050 به »کربن خنثی« برسد. این استراتژی 
منابع  سهم  افزایش  و  فسیلی  سوخت های  از  استفاده  کاهش  بر 
انرژی تجدیدپذیر تمرکز دارد. به ویژه، قرار است تا سال 2030، 
سهم انرژی های تجدیدپذیر در کل انرژی مصرفی به 45 درصد و 

تا سال 2050، سهم گاز به طور قابل توجهی کاهش یابد.
باعث شده که سرمایه گذاری در زیرساخت های گاز  تغییرات  این 
برای مؤسسات مالی و شرکت های اروپایی جذابیت کمتری داشته 
انرژی  صادرات  پتانسیل  بر  مستقیمی  تأثیر  موضوع  این  و  باشد 

جمهوری آذربایجان دارد.
سیاست های جدید انرژی در اروپا چالش های مهمی را 
برای فعالیت جمهوری آذربایجان در بازار انرژی ایجاد 

كرده كه عبارتند از:
كاهش تقاضا برای گاز در اروپا: این موضوع آذربایجان را 
مجبور به تجدیدنظر در استراتژی های صادرات خود و تعدیل حجم 

و زمان بندی صادرات گاز می کند.
به  اروپایی  بانک های  تمایل  عدم  مالی:  محدودیت های 
سرمایه گذاری در پروژه های سوخت فسیلی، آذربایجان را وادار به 
جستجوی منابع مالی جایگزین مانند ترکیه، چین و سایر شرکای 

منطقه ای می کند.
به  فقط  نمی تواند  آذربایجان  بلندمدت:  در  پایداری  تأمین 
افزایش تولید گاز اکتفا کند، بلکه مجبور است در پروژه های انرژی 

سبز نیز سرمایه گذاری کند تا رقابت پذیری خود را حفظ کند.
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي 

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

 برابر راي شماره 14036031814002477  مورخه 1403/9/24  هیات اول / دوم 
موضوع قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک املش تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي 
آقاي /خانم  مهدی  رجبی  موسی  کلایه  فرزند  رجب  علی بشماره شناسنامه 
911 صادره از املش  بصورت ششدانگ یک قطعه  زمین مشجر به مساحت 
10909 متر مربع پلاک 39 فرعي از 92 اصلي واقع در قریه  موسی  کلایه  املش  
بخش 15 گیلان خریداري از مالک رسمي آقاي/ خانم عزیز الله  استادی  محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي 
مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراضي، 
دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

 تاریخ انتشارنوبت اول: روز شنبه مورخ 1403/10/29    
تاریخ انتشارنوبت دوم: روز یکشنبه  مورخ  1403/11/14                      

    احسان شعباني -  رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان املش
م- الف :1816

***

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي 

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

 برابر راي شماره 140360318014002669  مورخه 1403/10/8  هیات اول / 
دوم موضوع قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک املش تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي /خانم  مهدی  رجبی  موسی  کلایه  فرزند  رجب  علی بشماره 
شناسنامه 911 صادره از املش  بصورت ششدانگ یک قطعه  زمین مشجر به 
مساحت 32212/15  متر مربع پلاک 40 فرعي از 92 اصلي واقع در قریه  موسی  
کلایه  بخش 15 گیلان خریداري از مالک رسمي آقاي/ خانم   محمد  علی  
اسدی   موسی کلایه  و رجبعلی  رجبی موسی  کلایه  محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراضي، دادخواست خود 
را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
 تاریخ انتشارنوبت اول: روز شنبه مورخ 1403/10/29    

تاریخ انتشارنوبت دوم: روز یکشنبه  مورخ  1403/11/14                      
    احسان شعباني -  رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان املش

م- الف :1817 

در راستای سیاست دولت مبنی بر واگذاری امور خدماتی به بخش خصوصی و در اجرای بخش الف ماده 5 آیین نامه مالی شهرداریها 
شهرداری مرجقل تولم شهر در نظر دارد بخشی از امور خدماتی واحدهای شهری و عمرانی وفضای سبز ، نقلیه وغیره )مشاغل( 
حجمیی موضوع تصویب نامه شماره34613/84515 مورخ1384/12/15 هیئت محترم وزیران ( را از طریق برگزاری مناقصه عمومی 

به پیمانکاران واجد شرایط که دارای گواهی صلاحیت خدماتی معتبر از اداره کل تعاون ، کار ورفاه اجتماعی باشند واگذار نمایند .
لذا متقاضیان میتوانند جهت کسب اطلاعات بیشتر از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت و نسبت به دریافت اسناد مربوطه اقدام 

نمایند. 
موضوع مناقصه : واگذاری خدمات حجمی شهرداری مرجقل تولم شهر( خدمات رفت و روب شهری ، فضای سبز ، نقلیه ، سی 

ان جی و....(
مبلغ تضمین :9/100/000/000 ریال

نوع تضمین :ضمانت نامه بانکی مدت اعتبار ضمانت نامه ها باید سه ماهه باشد ( و یا وجه نقد واریز به حساب سپرده شهرداری 
مرجقل تولم شهر به شماره 3100003867007 .

هزینه خرید اسناد مناقصه :5/000/000 ریال به حساب درآمد شهرداری مرجقل )تولم شهر( به شماره 0105364575003 نزد 
بانک ملی شعبه مرجقل )تولم شهر(

تاریخ فروش اسناد مناقصه :تا تاریخ1403/11/10 روز چهارشنبه
آخرین مهلت ارائه پیشنهادات:تا پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ1403/11/20

تاریخ بازگشایی پاكتها:روز یکشنبه مورخ1403/11/21 ساعت 10 صبح در دفتر کار شهردار .
محل تحویل اسناد: سامانه تدارکات الکترونیک دولت

شركت كنندگا ن در مناقصه
می بایست دارای گواهی صلاحیت خدماتی معتبر از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال جاری باشند. هزینه آگهی و غیره به عهده 
برنده مناقصه می باشند . سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است.متقاضیان میتوانند برای دریافت اطلاعات بیشتر 

با شماره تلفن 3 - 01344362152 تماس حاصل نمایید .

آگهی مناقصه عمومی واگذاری امور خدماتی شهرداری مرجقل )تولم شهر(  
)مرحله اول( چاپ اول

حسن آقاجانی شهردار مرجقل ) تولم شهر(

آگهی مفقودی

آگهی مفقودی

بــرگ ســبز خــودرو ی وانــت نیســان مــدل 
ــه  ــلاک 49-917ط13ب ــماره پ ــه ش 1383ب
شــماره موتــور 266230بــه شــما ره شاســی 
D59787 بنــام ســید علــی فاریابــی مفقــود 

واز درجــه اعتبــار ســاقط اســت

برگ سبز موتورسیکلت انژکتوری سیستم بلنتا، 
تیپ Z1249، مدل 1402، رنگ خاکستری، 

با پلاک ایران482-41137، و شماره 
موتور 0249N1B300105، و شماره تنه 
N1BSNLJHZN1H00223 متعلق 
به آقای امیرحسین حسنی ندامانی با کد ملی 
2581290757 مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
هونــدا  ســیکلت   موتــور  ســبز  بــرگ 

طوســی رنــگ:   125CG
مدل: 1382_ شماره موتور: 2988526 _ 

شــماره   P1A8210275 تنــه:  شــماره 
ایــران  پــلاک:524 

کــد  بهبــودی  علــی  84826بنــام 
ــده  و از  ــود گردی ــی:5599856143 مفق مل

میباشــد. ســاقط  اعتبــار  درجــه 
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7 غیبت ایرانی ها در تیم منتخب سال 2024 آسیا
هیچ بازیکن ایرانی در جمع 11 بازیکن برتر قاره کهن در سال گذشته میلادی حضور ندارد.به گزارش تسنیم، فدراسیون بین المللی تاریخ و آمار فوتبال )IFFHS( در پایان سال 2024 میلادی، تیم منتخب فوتبال آسیا در این سال 
را برگزید.نکته جالب توجه این است که نام هیچ بازیکن ایرانی به چشم نمی خورد. ژاپن اما شش نماینده در این تیم دارد و کره جنوبی با چهار و قطر با یک سهمیه، در جمع 11 بازیکن برتر سال 2024 صاحب بازیکن هستند.تیم 

منتخب سال 2024 فوتبال آسیا از نگاه سایت IFFHS به شرح زیر است:
دروازه بان: زیون سوزوکی )ژاپن(/ مدافعان: کو ایتاکورا و واتارو اندو )ژاپن(، کیم مین جائه )کره جنوبی(/ هافبک ها: کائورو میتوما، دایچی کامادا و تاکفوسا کوبو )ژاپن( و لی کانگ این )کره جنوبی(/ مهاجمان: اکرم عفیف )قطر(، سون 

هیونگ مین و هوانگ هی چان )کره جنوبی(

سایر اخبار

در نامه الماسخاله آمده است: هواداران بیشمار باشگاه 
داماش نگران و افسرده با عنایت به عدم وجود دفتر 
باشگاه در منطقه با مراجعه به هیات فوتبال و اداره 
کل ورزش و جوانان گیلان خواستار تعیین و تکلیف 

وضعیت تیم فوتبال آن باشگاه هستند.
پی  در  دیارمیرزا،  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
شرایط داماش، از سوی هیئت فوتبال گیلان خطاب 
»استعلام  نامه  داماش  باشگاه  مالک  نعیمی پور،  به 

وضعیت داماش« صادر شد.
متن نامه به شکل زیر است:

جناب آقای نعیمی پور
مالک محترم باشگاه داماشیان گیلان

باسلام و احترام
در جهت  جنابعالی  زحمات  از  امتنان  و  تقدیر  ضمن 
)جام  اول  دسته  لیگ  آوردگاه  در  باشگاه  آن  تلاش 
آزادگان( فوتبال کشور، متأسفانه اخبار حاصله از تیم 
فوتبال آن باشگاه مخاطره آمیز بوده و عملًا بازیکنان 
بیشمار  هواداران  نمودند  فعل  ترک  قرارداد  طرف 
وجود  به عدم  عنایت  با  افسرده  و  نگران  نیز  باشگاه 
دفتر باشگاه در منطقه با مراجعه به هیات فوتبال و 
و  تعیین  خواستار  گیلان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره 
تکلیف وضعیت تیم فوتبال آن باشگاه هستند و بدون 
تمرینات  التهابات عدم  زمان  ضیق  به  توجه  با  شک 
و فعالیتهای داماشیان تبعات اجتماعی گسترده را در 
برخواهد داشت علیهذا خواهشمند است از نحوه ادامه 
مراتب  تا  ساخته  مطلع  را  هیات  این  باشگاه  فعالیت 
در  تسریع  از  قبلًا  گردد  اعلام  ذیمدخل  مبادی  به 

پاسخگویی به این مکاتبه سپاسگزارم.
قربانعلی الماسخاله

رئیس هیات فوتبال استان گیلان

نامه هیات فوتبال گیلان خطاب به 
نعیمی پور درباره وضعیت داماش؛ 
هواداران بیشمار باشگاه 
نگران و افسرده هستند

مدیر خارجی به جای بازیکن و مربی خارجی
دوای درد فوتبال ایران؛ کپی از روی دست عربستان و قطر!

النصر  با  جدید  قراردادی  رونالدو 
بند  یک  آن  در  که  بست  خواهد 
او  و  است  شده  گنجانده  تاریخی 
فوتبال  دنیای  در  جهت  یک  از  را 

خاص تر خواهد کرد.
به گزارش »ورزش سه«، کریستیانو 

رونالدو یک فصل دیگر به بازی در عربستان سعودی ادامه خواهد داد 
و این کار را با قراردادی غیرقابل رد کردن در زمینه مالی انجام خواهد 
داد. اما این تنها دلیل برای ادامه همکاری اش با النصر نیست؛ به نظر 
می رسد این یک اتحاد بلندمدت باشد و با تعهدی به وفاداری در برابر 
پرتغالی  ستاره  دیگر.  باشگاه های  از  پیشنهاد  پذیرش  وسوسه  هرگونه 
به مالکیت تیم خواهد رسید، هرچند با سهمی کوچک که نشان دهنده 

اعتماد به اوست.
مدیران باشگاه، در تلاش برای نشان دادن تحسین و رضایت خود از 
عملکرد رونالدو از زمان ورودش به ریاض، پنج درصد از مالکیت باشگاه 
را به او پیشنهاد داده اند و این یک قدم تاریخی برای یک باشگاه ورزشی 
سعودی محسوب می شود که در حال گذراندن تغییرات ساختاری است 
و در ماه های اخیر یک مدیر عامل و رئیس جدید به آن اضافه شده است.

بوده  مثبت  بسیار  ورودش  زمان  از  رونالدو  کریستیانو  تعصب  و  تعهد 
است. اگر چیزی وجود داشته باشد که پرتغالی ها دارند، آن همین تعهد 
حداکثری است که در هر جایی که بوده اند، از جمله النصر، به آن پایبند 
باشگاه  از  کوچک  درصدی  داشتن  با  احساس  این  اکنون  و  بوده  اند 

واقعی تر خواهد شد.
تمدید قرارداد با رونالدو از سوی مالکیت و مدیران النصر جای تردیدی 
نداشت، زیرا آن ها به دنبال فراهم کردن ابزارهای لازم برای رشد تیم 
و رقابت دوباره برای قهرمانی لیگ هستند که با وجود دو تیم قدرتمند 

دیگر مانند الهلال و الاتحاد، نیازمند ارتقاء سطح کیفی تیم است.
نگاهی به آینده

موضوع مالی قطعا یک عامل مهم دیگر در متقاعد شدن رونالدو برای 
تمدید بوده، زیرا مهاجم پرتغالی به مدت یک فصل با مبلغ 183 میلیون 
یورو تمدید کرده است؛ یعنی 15.25 میلیون یورو در ماه، 3.8 میلیون 
یورو در هفته و 550 هزار یورو در روز، که او را همچنان در بالاترین 

سطح دستمزد بازیکنان فوتبال در جهان قرار می دهد.
علاوه بر این، عامل دیگری نیز وجود دارد که ترازوی ادامه همکاری را 
به نفع او سنگین تر کرده است و آن وعده ساخت تیمی رقابتی تر است. 
در واقع، به احتمال زیاد در این بازار زمستانی یک یا دو بازیکن بزرگ 

جدید به باشگاه سعودی اضافه خواهند شد.
اعتمادش احاطه  بازیکنان مورد  با  را  کریستیانو رونالدو می خواهد خود 
است  کرده، ممکن  پیش بینی  مارکا  که  آن ها، همان طور  از  یکی  کند. 
کاسمیرو باشد که به دلیل شرایط خاص منچستریونایتد و ناسازگاری با 

ایده های مربی جدید با مشکلاتی مواجه شده است.
اگر این اتفاق بیفتد، سومین باری خواهد بود که ستاره پرتغالی و برزیلی 
در یک تیم مشترک بازی می کنند. اولین بار، طی پنج فصل، در رئال 
در  ماه  پنج  تنها  آن ها  زیرا  بود،  کوتاه تر  بسیار  بار  دومین  بود.  مادرید 
و  عربستان  در  جدید  همکاری  احتمالا  و  بودند  هم  کنار  اولدترافورد 

باشگاه النصر.

بند تاریخی در قرارداد 
جدید رونالدو با النصر

مدیریتی  بحرانی  وضعیت  از  ایران  فوتبال  نجات  راه های  از  یکی 
حضور مدیران خارجی است.

این روزها می بینیم که فوتبال آسیا مخصوصا عربستانی ها حسابی 
رونالدو،  کریس  همچون  بازیکنانی  جذب  با  و  کرده اند  صدا  و  سر 
نیمار، کریم بنزما و ... چشم جهانیان را به سمت خود معطوف کردند. 
پیش از اینها قطری ها و اماراتی ها دست به این اقدام زده بودند و 

بازیکنان تراز اول جهان را به تیم هایشان آوردند. 
عربستان در حال حاضر توانسته بعد از قطر دومین کشور خاورمیانه ای 
باشد که میزبانی جام جهانی را کسب می کند و حالا قرار است آنها 
دهند.  نشان  جهانیان  به  را  متفاوتی  میزبانی  یک   2034 سال  در 

همانطور که قطر در 2022 توانست حسابی خوش بدرخشد. 
فوتبال  برای  فارس  زیادی که کشورهای حوزه خلیج  پول  از  فارغ 
و گسترش و شناختن آن به جهانیان هزینه می کنند، بهره بری از 
مدیران و متخصصان جهانی در این مقوله حسابی موثر بوده است. 
اسپانیایی ها  سراغ  به  کشورشان  فوتبال  پیشرفت  برای  ها  قطری 
کمپ  بهترین  ساختن  بر  علاوه  آنها،  با  قراردادی  عقد  با  و  رفتن 
تمرینی در آسیا )اسپایر( همچنین از مربیان این کشور استفاده کردند 

و توانستند دو قهرمانی پیاپی جام ملتهای آسیا را کسب کنند. 
همچنین آنها برای تیم های باشگاهی خود از مدیران کارآمد خارجی 
بهره بردند و نتایجش را در لیگ قهرمانان و نخبگان آسیا می توانیم 

ببینیم.
حالا پس از قطری ها و اماراتی ها، عربستانی ها راه آنها را در پیش 
تا بتوانند فوتبال  گرفتند و مدیران تراز اول جهانی را جذب کردند 
خود را از بحرانی که گریبانشان را گرفته بود نجات دهند. به عنوان 

مثال تیم فوتبال النصر که زمانی مقابل نماینده های ایران در لیگ 
اسطوره  و  بازیکن  هیرو  فرناندو  می خورد،  شکست  آسیا  قهرمانان 
فوتبال اسپانیا و تیم رئال مادرید را به عنوان مدیر ورزشی استخدام 
کرد تا از تجربیات و دانش او برای پیشرفت این باشگاه استفاده کند. 
استفاده از مدیران ورزشی خارجی صرفا مختص فوتبال حوزه خلیج 
پست  برای  اروپایی هم  و حتی  ترکیه  باشگاه های  و  نیست  فارس 
کنند.  می  استفاده  دیگر  کشورهای  متخصصان  از  خود  مدیریتی 
فوتبال  تیم  ورزشی  مدیریت  راس  در  پرتغالی  یک  حاضر  حال  در 
در  را  مورینیو  توانست شرایط حضور ژوزه  و  دارد  فنرباغچه حضور 

این تیم مهیا کند.
عقب  و  ایران  فوتبال  مشکلات  بزرگترین  از  یکی  حاضر  حال  در 
ماندن از سایر کشورهای آسیایی، سومدیریت است. مدیران فوتبال 
ایران بدون نگاه به آینده و صرفا برای جلب رضایت هواداران دست 

به اقداماتی می زنند که دودش تا سالیان در چشم تیم ها و هوادارانش 
تا همین چند ماه پیش درگیر  به عنوان مثال پرسپولیس  می رود. 
قراردادهایی بود که مدیریت اسبق این باشگاه با بازیکنانی همچون 

رادوشوویچ و آنتونی استوکس بسته بود. 
المللی  بین  دادگاه  در یک  ایران  های  باشگاه  و  تیم  نشده  حالا  تا 
پیروز شود و تنها در یک گزینه که پرسپولیس می توانست از لوکادیا 
هم  پرونده  این  در  سرخپوشان  سومدیریت  یک  با  بگیرد،  غرامت 

شکست خوردند و سر آنها بی کلاه ماند.
در این روزهایی که مدیران باشگاه ها به دنبال جذب بازیکن و مربی 
تا  بودند  به فکر یک مدیر و دستیار خارجی  خارجی هستند، کاش 
بتوانند تصمیمات کلان خوبی برای تیم شان بگیرند و باشگاه ها را 

به سطح دیگر تیم های آسیایی برسانند.
باشگاه  دو  ورزشی  مدیر  همان  یا  معاونت  بخش  حاضر  حال  در 
پرسپولیس و استقلال خالی است و اسامی مطرح می شوند که صرفا 
ندارند.  مدیریتی  و هیچ سابقه  بودند  بازیکنان خوبی  زمان خود  در 
نداشتن سابقه و روزمه کاری و حضور آنها در راس دو باشگاه باعث 
شده تا دو تیم محبوب فوتبال ایران با بزرگترین مشکلات دست و 

پنجه نرم کنند و پای ثابت دادگاه های فیفا و CAS باشند.
 باشگاه تراکتور تنها تیم ایرانی بود که یک مدیر خارجی استخدام 
پایه  رده های  ملی  تیم های  در  مربیگری  سابقه  که  نیکولیچ  و  کرد 
کرواسی و ایران و مربیگری در باشگاه فولاد را در کارنامه دارد را 
باشد  دار  ادامه  اگر  اتفاقی که  برگزید.  آکادمی خود  به عنوان مدیر 
و به آنها بها داده شود می تواند آینده این تیم پرطرفدار تبریزی را 

تامین کند.

آگهي موضوع  ماده 3   قانون و ماده 13  ایین نامه   قانون تعیین  و تکلیف  وضعیت   ثبتي اراضي 
و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي 

برابرآراء صادره  هیات/ هیاتهاي    موضوع  قانون تعیین و تکلیف  وضعیت ثبتي  اراضي و 
ساختمانهاي  فاقد سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  شهرستان  لنگرود  تصرفات مالکانه  و 
بلامعارض  متقاضیان  ذیل  محرز گردیده  است  لذا مشخصات  متقاضیان  و املاک مورد تقاضا  
به منظور  اطلاع عموم   در دو نوبت  به فاصله 15  روز  در روزنامه  هاي محلي  و سراسري  آگهي  
مي شود  در صورتي که  اشخاص  نسبت به  صدور سند مالکیت  متقاضیان  اعتراضي  داشته 
باشند مي توانند  ازتاریخ انتشار  اولین اگهي  به مدت  دوماه اعتراض خود را  به  اداره  ثبت  اسناد و 
املاک   محل تسلیم و پس از  اخذ رسید  ظرف مدت  یکماه  ازتاریخ  تسلیم  اعتراض  دادخواست  
خود  را به مرجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت  انقضاي  مدت  مذکور  و  عدم 
وصول  اعتراض   طبق مقررات   سندمالکیت   صادرخواهد شد  صدور سندمالکیت  مانع از مراجع 

متضرر  به   مراجع  ذیصلاح  قضایي  نمي باشد. 
1-برابر راي  شماره  140360318007004827 مورخه  1403/5/1   که  راي  آن اجرا و  لیکن  
منجر  به صدور  سند مالکیت  نگردیده  لذا مفاد  راي صادره  برابر راي  شماره  11409  مورخ  
1403/10/4  اصلاح مي گردد  آقای  سید ابراهیم  بنی  هاشمی  گلسفید  فرزند  سید جلال    
بصورت ششدانگ   یک قطعه زمین  مزروعي  بمساحت  1467/88   مترمربع   به پلاک  296  
فرعي  مفروز  و مجزي  از سنگ اصلي  45   واقع در  قریه گالشخاله  حومه  لنگرود  بخش 

15   گیلان 
  تاریخ انتشار  نوبت اول :  مورخ  1403/10/29 
تاریخ انتشار  نوبت   دوم : مورخ  1403/11/14 

رامین باقري مطلق-  رئیس  اداره ثبت اسناد و املاک  شهرستان  لنگرود
م- الف :   1825 

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140260318011014688  مورخ 1403/07/18  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  
ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  آقاي     شوکت خوش محسن  قمی   
فرزند  غلامعلی    به شماره شناسنامه  2344    صادره از   تهران     در ششدانگ  یک قطعه   
زمین  باغی  مشتمل بر  ساختمان ) خانه و محوطه (     بمساحت  1582/98  مترمربع   پلاک  
513     فرعي  از 16    اصلي    مفروز و مجزي  شده  از پلاک 1   واقع در   ماتک بخش 22  
گیلان  خریداري    از نسق   محمد ابراهیم ابراهیمی   ماتک محرز گردیده است .  لذا  به منظور  
اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به 
صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  

به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  
از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و 
رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند 

مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 10/12/ 1403 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/29
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي 

م- الف : 1731 /910
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 
ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140260318011016296   مورخ 1403/08/8  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  
ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  آقاي    / خانم   گل زاده  احدی  
کلنگستانی  فرزند  حیات    به شماره شناسنامه  22    صادره از   صومعه سرا     در ششدانگ  یک 
قطعه زمین  مشجر   بمساحت  2378/62  مترمربع   پلاک  340     فرعي  از 33    اصلي    مفروز 
و مجزي  شده  از پلاک 61/59/57  واقع در  قریه   کلنگستان   بخش 25  گیلان  خریداري    از 
نسق    حیات اله  احدی   محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح 
مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  
خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  

و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 10/12/ 1403 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/29
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي 

م- الف : 1717 /910
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 
ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140260318011020321   مورخ 1403/09/20  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  
ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  آقاي    / خانم   حوریه  خوش  صفت  
فومنی  فرزند   مسیب    به شماره شناسنامه  3    صادره از   صومعه سرا     در ششدانگ  یک قطعه 
زمین  مشجر مشتمل بر  اعیان احداثی    بمساحت  1688/72  مترمربع   پلاک  46     فرعي  از 49    

اصلي    مفروز و مجزي  شده  از پلاک 1   واقع در   سارمه بخش 25  گیلان  خریداري    از نسق    
مسیب خوش صفت فومنی محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح 
مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  
خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  

و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 10/12/ 1403 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/29

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي 
م- الف : 1727 /910

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140360318011016120  مورخ 1403/08/7  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  
ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  آقاي    / خانم    مجید خسروی  
فرزند  رضا قلی  به شماره شناسنامه  7699    صادره از   تهران    در ششدانگ  یک قطعه زمین  
مشتمل  بر یک باب خانه    بمساحت  261/20  مترمربع   پلاک  648     فرعي  از 20    اصلي    
مفروز و مجزي  شده  از پلاک 274  واقع در  قریه   قرباء    بخش 25  گیلان  خریداري    از  
مالکیت  خیراله واحدی   محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح 
مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  
خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  

و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 10/12/ 1403 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/29
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي 

م- الف : 1738 /910
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 
ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360318011020074  مورخ 1403/09/18  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  
ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  آقاي    ابراهیم  مسافری  فرزند  

قربانعلی    به شماره شناسنامه  805    صادره از   صومعه سرا     در ششدانگ  یک قطعه  صنوبر 
کاری    بمساحت  6609  مترمربع   پلاک  45     فرعي  از 26    اصلي    مفروز و مجزي  شده  
از پلاک 2   واقع در  قریه   کلکوه    بخش 22  گیلان  خریداري    از نسق  محمد گلشن  کهنه  
سری  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  
آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  
داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم 
و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  
قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول 

اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 10/12/ 1403 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/29
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي 

م- الف : 1744 /910
***

****
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 

ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140360318004009847    مورخه  1403/8/25 موضوع قانون  تعیین تکلیف 
وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ،  تصرفات  

مصطفی دلسوز  نودهی   فرزند حمید مورد تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ  یک  قطعه  باغ    بمساحت  2469/43 مترمربع   که مقدار 508/12 متر مربع  در 
حریم دره قرار دارد  به شماره  پلاک فرعي 418  مجزي از پلاک  261   فرعي   از اصلي 67  واقع  
در  نوده بخش  17 گیلان   از مالکیت     علی گل بشری نودهی  و  غیره    به آدرس  شهرستان 
رودبار - نوده -محرز گردیده است .لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  
در صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از 
تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ 
رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  
نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  سند 

مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/10/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/29

رئیس  ثبت اسناد و املاک  رودبار-  انوش اکبري 
م- الف : 2394  

***
***

آگهی مفقودی
برگ سبز  پیکان مدل 1383پلاک62ل195ایران 28

بنام محمد آغال
شماره موتور 11158133475

شماره شاسی 81535164
مفقود گردید ه واز درجه اعتبار ساقط می گردد

آگهی مفقودی
دفترچــه مالکیــت کامبایــن جانــور 955مــدل 1380بــه رنگ 
ســبز بــه شــماره موتــور:  UAC0W8010 و شــماره 

ــی: 1853   شاس
مفقود گردیده و ازدرجه اعتبار ساقط می گردد

محمدی راد: دستیار سرمربی تیم ملی والیبال باید تاثیرگذار باشد نه مترجم!
سرمربی تیم والیبال شهداب یزد گفت: به نظرم در انتخاب دستیار پیاتزا 
باید خواسته  های سرمربی شفاف باشد و به او اختیار تاثیرگذار داده شود نه 

این که صرفا نقش مترجم را ایفا کند.
رحمان محمدی راد سرمربی تیم والیبال شهداب یزد در گفتگو با مهر، 
درباره شرایط تیم شهداب در دور برگشت مسابقات لیگ برتر والیبال 
گفت: خدا را شکر در دور برگشت با اضافه شدن بازیکنانی که در نیم 
فصل جذب کردیم شرایط خوبی داریم. آقایان بهبودی و شاهسوند در 
این فصل با تیم ما همراه هستند. در تلاش هستیم تا بازیکنان با یکدیگر 
هماهنگ شوند. نقاط ضعف دور رفت را شناسایی کردیم و به نظرم 
شرایط ما روز به روز بهتر خواهد شد. تمرینات سختی انجام دادیم و در 

این سه هفته خوب نتیجه گرفتیم.
سرمربی تیم والیبال شهداب یزد عنوان کرد: پس از آخرین بازی ما در روز 
چهارشنبه مقابل مس رفسنجان فرصت زیادی برای تمرین نداریم و باید 
بلافاصله برای مسابقات جام حذفی آماده شویم. ما هفت بازی پشت سر 
هم داریم و مرحله به مرحله بازی ها سخت تر می شود. امیدوارم از همه 
بازیکنان استفاده کنیم که خدای نکرده کسی هم دچار آسیب دیدگی 
نشوند. بازی با مس رفسنجان هم شرایط خاص خودش را دارد و به نظرم 
مصاف با هیچ تیمی راحت نیست، به خصوص که مس رفسنجان در این 

بازی میزبان است و از شرایط میزبانی استفاده خواهد کرد.
وی در مورد برگزاری مسابقات جام حذفی برای اولین بار گفت: به نظر 
من تنها برگزاری یک جام برای والیبال ایران خوب نیست و اگر سال 
آینده با شرایط و برنامه ریزی خاص سوپرجام بین چهار تیم برگزار کنند، 
به مسابقات جذابیت می دهد. برخی از باشگاه ها تصمیم گرفتند از جام 
حذفی انصراف بدهند و برخی دیگر هم تصمیم گرفتند به بازیکنان جوان 
بها بدهند.محمدی راد تأکید کرد: جام حذفی می تواند به بازیکنانی که 
در طول مسابقات لیگ کمتر بازی کردند، فرصت دهد. هر باشگاهی 
استراتژی خاص خودش را دارد. در نهایت چهار تیم باقی می مانند که 
مرحله نیمه نهایی و فینال باید به صورت متمرکز در تهران برگزار کنند. 
فکر نمی کنم برگزاری جام حذفی به باشگاه ها فشار بیاورد ولی اگر کمی 

زودتر برگزار می شد بهتر بود.
سرمربی تیم شهداب یزد در مورد شانس قهرمانی شهداب گفت: ما الان 
در جدول رده بندی جایگاه خوبی داریم ولی در دور برگشت جایی برای 
اشتباه وجود ندارد و همه تیم ها به دنبال این هستند که جایگاه بهتری به 
دست بیاورند. امتیاز ویژه برای تیم های بالاتر این است که می توانیم در 

مرحله اول پلی آف میزبان باشیم.

وی گفت: قرار بود مرحله نیمه نهایی هم به همین صورت برگزار شود و 
تنها مرحله فینال تنها به صورت متمرکز در تهران برگزار شود که من 
به تازگی شنیدم گویا هم مرحله فینال و هم نیمه نهایی قرار است به 
صورت متمرکز در تهران برگزار شود. البته من این موضوع را شنیدم و 
هنوز در مورد آن مطمئن نیستم. اما به هر حال هر تصمیمی بگیرند ما با 

تمام توان به میدان خواهیم رفت.
مربیان  پیاتزا در شان  كنار  در  مترجم  محمدی راد: نقش 

والیبال نیست
رحمان محمدی راد تأکید کرد: در لیگ امسال همه تیم ها قدرت شکست 
حریفان خودشان را داشتند. بنابراین به نظرم پیش بینی آن سخت است 
و تا هفته آخر باید منتظر جایگاه تیم ها باشیم. مرحله اول پلی آف برای 
همه تیم ها بازی های سنگینی خواهد بود. بنابراین باید تیم ها صد در صد 
با تمام توان حاضر شوند. به نظرم کیفیت تیم ها امسال خیلی بهم نزدیک 

است و در میانه های جدول رقابت خیلی فشرده و سخت است.
پیاتزا گفت: من  عنوان دستیار  به  او  زمزمه های حضور  مورد  در  وی 
فکر می کنم گزینه های زیادی برای دستیاری مطرح شدند. با توجه به 
صحبت های تقوی در این دوره عملًا انتخاب دستیار برعهده خود سرمربی 
است؛ در گذشته به این صورت بود که فدراسیون والیبال گزینه های خود 
را به سرمربی تیم پیشنهاد می دهد اما در این دوره شرایط تغییر کرده 

است. بالاخره آقای پیاتزا هم از دستیارانش توقع و خواسته هایی دارد.
سرمربی تیم والیبال شهداب یزد در مورد ملاک و معیارهای انتخاب 
دستیار پیاتزا خاطرنشان کرد: به نظرم دستیار بودن در تیم ملی به میزان 
باز بودن اختیاراتش توسط سرمربی ارتباط زیادی دارد. من پنج سال به 
عنوان دستیار و پنج سال هم به عنوان سرمربی کار کردم. توقعات یک 
دستیار و سرمربی باید واقعاً شفاف باشد و باید همدیگر را درک کنند. به 
عنوان مثال من با مربی کار کردم که اصلًا به نظرات ما توجه نمی کرد و 
نگاهش به ما خوب نبود، هر چقدر هم تلاش می کردیم کمک کنیم اما 

ثمره ای نداشت. عملًا ما به مترجم تبدیل شده بودیم.
محمدی راد تأکید کرد: به نظرم والیبال ایران دیگر مترجم هم نیاز ندارد؛ 
با توجه به پیشرفت والیبال و اشراف بازیکنان به خیلی از مسائل و تسلط 
آن ها به زبان انگلیسی در آن لحظات زمان زیادی برای ترجمه هم وجود 
ندارد. به نظرم باید توقعات سرمربی شفاف باشد تا وظایف دستیار هم 
مشخص شود. خوشبختانه مربیان ایرانی هم سطح بالایی دارند و والیبال 
را خوب درک می کنند و الان تعداد گزینه  ها برای دستیاری هم بالاست. 
اما همه چیز بستگی به نظر سرمربی دارد که چقدر به دستیار خود اختیار 
و میدان بدهد تا بتواند کنار او تجربه کسب کند. بودن یک نفر در کنار 
تیم که بیشتر نقش مترجم را ایفا کند اصلًا برای مربیان ایرانی قشنگ 

و در شأن آن ها نیست.

آگهی مفقودی
ــان  ــتم نیس ــت ون سیس ــبز کامیون ــرگ س ب
ــه رنــگ آبــی  شــماره شاســی  مــدل 1389   ب

:     N247328  بــه شــماره موتــور:  
540846  به شماره پلاک

ــه  ــمس ال ــام  ش ــه ن ــران  18- 227 ع 51 ب  ای
ــی 4051424499   ــه ش مل ــر ب ــری احم جعف
ــی  ــار ســاقط م ــده و ازدرجــه اعتب ــود گردی مفق

ــردد گ

آگهی مفقودی
ســند کمپانــی  بــرگ ســبز  کارت ماشــین و کارت 

ســوخت خودرو نیســان 2400 مــدل: 1386
k119491:شماره موتور:408105 شماره شاسی

شماره پلاک: 56ایران 61ق 322 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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»مصائب تحدید تجارت آزاد منحصر به مورد ذکرشده 
نیست و شامل همه انواع قیمت گذاری های دستوری در 
نظام اقتصادی می شود. به عنوان یک مورد بسیار زیان بار 
و فسادآور دیگر باید به سیاست های پولی و بانکی رایج 
اشاره کرد. قیمت گذاری دستوری در نظام بانکی عملا 
باعث شده نرخ های حقیقی بهره به علت وجود و تداوم 
نرخ های تورم بالای 35درصد، منفی شود. نرخ حقیقی 
بهره مابه التفاوت نرخ بهره اسمی بانک ها و نرخ تورم 

است که اغلب به بالای 10درصد می رسد.«
در  اقتصاددان طی  غنی نژاد  موسی  اقتصاد_  تریبون 
سرمقاله دنیای اقتصاد نوشت: بیش از چند ماه نیست 
ریاست جمهوری  مسند  بر  پزشکیان  دکتر  جناب  که 
نشسته اند و همه به خوبی به خاطر دارند که ایشان 
در جریان مبارزات انتخاباتی و پس از آن تاکید داشتند 
مشکلات  از  بسیاری  منشأ  بازار  در  دولت  مداخلات 
اقتصادی، از ناکارآمدی گرفته تا اتلاف منابع و فساد بوده 
است. از این رو به کرات توصیه کردند که دولت به جز 
دو بخش آموزش و بهداشت از مداخله در اقتصاد باید 
اجتناب کند و تمشیت امور را به بازار بسپارد. این رویکرد 
درست و مبتنی بر یافته های علمی جناب دکتر پزشکیان 
خصوصی  بخش  ویژه  به  اقتصادی،  فعالان  دل  به 
حقیقی، نشست و با امید به گشایش هایی در آینده به 

ایشان رای دادند. 
به  عمل  زمان  اکنون  اقتصاد،  دنیای  گزارش  به 
وعده هاست. امروزه بحث های مربوط به واردات اتومبیل 
داغ شده و بحث ها عمدتا ناظر بر این مساله است که 
چه کسانی مجاز به واردات هستند و ارز مورد نیاز برای آن 
از چه منابعی باید تامین شود. گویی حضرات مسوولان 
ذی ربط سخنان جناب دکتر پزشکیان در مناظره های 
انتخاباتی را فراموش کرده اند که به درستی می فرمودند 
با  است،  خارجی  اتومبیل  واردات  به  مایل  کس  هر 
دعواهایی که این روزها بر سر واردات اتومبیل داغ شده 
در حقیقت دعوا بر سر لحاف ملانصرالدین ]رانت[ است. 
اگر دولت واردات را آزاد کند و تامین ارز آن را مطابق 
نظر رئیس جمهور محترم به عهده بازار آزاد بگذارد تمام 
دعواها مانند حباب روی آب به سرعت ناپدید می شود. 
بخش عمده مصائب اقتصاد کشور ما ناشی از تحدید 
تجارت آزاد است. صادرکننده ها یک نوع گرفتار مصیبت 
قیمت گذاری دستوری ارز هستند و وارد کنندگان از نوعی 
دیگر. در این میان اساسا رانت خواران حرفه ای هستند که 
به قیمت نابود کردن منافع عامه مردم سودهای بادآورده 

نجومی نصیب خود می کنند. 
تنها راه حل این معضل تعطیل کردن دکان کاسبان 
کردن  برطرف  دیگر،  سخن  به  است.  موجود  وضع 
فساد گسترده ضایع کننده منافع ملی ممکن نیست، 
مگر با یکسان سازی نرخ ارز و از بین بردن زمینه های 
رانت خواری در تجارت خارجی. البته کسانی ممکن است 
به درستی متذکر شوند که برخی از صادرکنندگان بزرگ 
عمدتا خصولتی در تولید محصولات صادراتی خود از 
یارانه های دولتی استفاده می کنند و بخش مهمی از 
سود آن ها در بازارهای جهانی ریشه در این یارانه ها دارد. 
از آنجا که این یارانه ها از منابع ملی پرداخت می شود 
بنابراین ملت ایران در این سود صادراتی ذی حق است و 

این حق باید استیفا شود.

عده ای مانند مهرداد لاهوتی می گویند باید منتظر 
لایحه اصلاحی قانون عفاف و حجاب باشیم اما چهره 
هایی نظیر علی یزدی خواه همان حرف سابق را 
تکرار می کنند و می گویند اول ابلاغ قانون حجاب 

بعد اصلاح!
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، سید عباس 

صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی روز یکشنبه اعلام کرد که دولت برای ابلاغ قانون عفاف و 
حجاب راه جایگزین درنظر گرفته، یعنی ارائه لایحه جدید.

این موضوع را پیشتر نیز برخی دیگر از دولتمردان مطرح کرده بودند اما از نگاه موافقان قانون عفاف و 
حجاب، این قانون باید ابلاغ و اجرا شود و در صورت اصلاح دولت لایحه بدهد. علی رغم این نگاه تا 
اینجای کار شورایعالی امنیت ملی ابلاغ و اجرای این قانون را متوقف کرده است و قالیباف نیز تن به 
این تصمیم داده است. همین امر هم تندروها را مقابل رئیس مجلس و رئیس دولت قرار داده است. اما 

آیا ارائه لایحه جدید مورد قبول نمایندگان مجلس است؟
مهرداد لاهوتی، عضو فراکسیون مستقلین مجلس شورای اسلامی در گفتگو با خبرآنلاین در واکنش 
به اینکه وزیر فرهنگ خبر داده که دولت در مورد حجاب لایحه جدیدی به مجلس می دهد اما عده 
ای در مجلس باز هم تاکید دارند که قانون عفاف و حجاب ابلاغ شود، گفت: قانون فعلی عفاف و 
حجاب در مجلس قبلی تصویب شده بود، دوستان فعلی داخل مجلس ایراداتی دارند و هم اینکه این 
قانون بیشتر به جریمه های مالی پرداخته است و به نوعی به دنبال ایجاد درآمد است یعنی هر کسی 

این کار را انجام نداد جریمه و پول بدهد و اگر نداد از حسابش کسر شود.
وی افزود: یکی دیگر از ایرادات قانون عفاف و حجاب این است که مردم را مقابل مردم قرار می دهد 
برای مثال اگر فردی داخل خودروی یک نفر دیگر نشست و حجابش را رعایت نکرد، صاحب ماشین 
باید جریمه را پرداخت کند و یا اینکه فردی به مغازه ای می رود، اگر حجابش را رعایت نکرد، صاحب 

آن مغازه مقصر می شود.
وی افزود: من کاری به اصل قانون عفاف و حجاب و اینکه به صلاح است یا خیر، کاری ندارم، این 
سر جای خودش چراکه بحث کارشناسی متفاوتی دارد، اما این قانون ایراد دارد، به عبارت دیگر ایراد 
داشته که شورای عالی امنیت ملی آن را متوقف کرده است. بنابراین راه جایگرین همان پیشنهاد دولت 
است که به نظر من خیلی پیشنهاد خوبی است چراکه با هدف رفع آن ایرادها دولت لایحه ای تهیه 
کند و یک بار دیگر در مجلس مورد بازنگری قرار بگیرد و ایرادات رفع شوند.لاهوتی در پاسخ به اینکه 
بنابراین نظر شما این است که مجلس در مورد قانون عفاف و حجاب منتظر لایحه دولت در این زمینه 
بماند، تصریح کرد: در حال حاضر که امکان ابلاغ وجود ندارد، از آن طرف بهترین راه این است که فعلًا 
متوقف بماند تا دولت لایحه جدیدی بیاورد. چه اشکالی دارد؟ همه متفق القول هستند که این قانون 

ایراد دارد، چه اشکالی دارد لایحه ای تنظیم کنند و همه ایرادات آن را برطرف کنند.
وی در واکنش به فشارها علیه قالیباف برای ابلاغ قانون عفاف و حجاب گفت: بالاخره راه ها مشخص 
است به این ترتیب که می گویند اگر دولت قانونی را ابلاغ نکرد، رئیس مجلس ابلاغ کند اما رئیس 
مجلس هم شفاف گفت شورای عالی امنیت ملی مانع ابلاغ شده است. آقایان حرف زور می زنند 
ترکیب اعضای شورای عالی امنیت ملی مشخص است، جالب تر این است که براساس قانون اساسی 
مصوبات شورای عالی امنیت ملی باید به تایید رهبری برسد، همانطور که وقتی مجلس تصویب می 

کند باید به تایید شورای نگهبان برسد.
لاهوتی خاطرنشان کرد: بنابراین وقتی می گوییم شورای عالی امنیت ملی یعنی همه.  در حال حاضر 
هم همه به صلاح کشور نمی بینند که این قانون فعلًا ابلاغ شود. چرا عده ای کاسه داغ تر از آش 
شدند. حرف بنده این است که شورای عالی امنیت ملی تصمیم گرفته که فعلًا این قانون ابلاغ نشود، 
در این شورا فقط رئیس جمهور که حضور ندارد بلکه رئیس مجلس، قوه قضائیه، سپاه و ارتش و _

هم حضور دارند، به عبارتی همه هستند. وقتی همه می گویند باید به این منوال بگذرد بعد فرد دیگری 
بیاید یک چیز فراتری بگوید.

این عضو فراکسیون مستقلین مجلس در واکنش به اینکه افرادی که علیه قالیباف صحبت می کنند 
حتماً مواردی که شما در مورد شورای عالی امنیت ملی گفتید را می دانند اما به نظر شما هدف آنها از 
بهانه قرار دادن این قضیه برای حمله به قالیباف چیست، یادآور شد: من چهارمین دوره است که در 
مجلس حضور دارم. تعدادی با همین حرکات زنده هستند. ما هیچ مشکل دیگری در جامعه نداریم؟ 
یعنی الان همه مشکل همین قانونی شده که شورای عالی امنیت ملی به صلاح ندانسته ولی آقایان 
نقطه مقابل ایستادند؟ اینها تعداد کمی هستند که معمولاً خلاف جهت آب شنا می کنند، به این معنی 

که مسیر کشور هر کجا که باشد اینها برخلاف آن شنا می کنند.
یزدی خواه: قانون عفاف و حجاب باید اجرا شود

سید علی یزدی خواه، نائب رئیس اول کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی نیز در گفتگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین در مورد اینکه خبر دولتی ها مبنی بر تهیه لایحه جدید برای حجاب، گفت: از 
سوی دولت و یا سایر مراکز و مراجع هنوز هیچ رایزنی با مجلس و کمیسیون صورت نگرفته است. 
نکته مهم این است که قانون فعلی در شرف ابلاغ است و باید اجرا شود و کمیسیون فرهنگی از هر 
گونه پیشنهاد دولت برای قانون تعالی خانواده استقبال می کند. منتها هنوز نه طرحی در دست قرار دارد، 

نه پیشنهادی وجود دارد و نه لایحه ای داده شده است.
وی افزود: لذا معلوم نیست چه تاریخی و زمانی قرار است لایحه به مجلس ارائه شود چراکه این نیاز به 
کار علمی و پژوهشی دارد، دولت لایحه بدهد ما استقبال می کنیم ولی این روند ابلاغ و اجرای قانون 
فعلی را متوقف نمی کند و سر جای خود است. این قانون مصوب است و لایحه منجر به مسکوت 
ماندن آن نمی شود. قانون تعالی خانواده و عفاف و حجاب قانون موقت است که دوره آزمایشی آن 3 

سال است. به این ترتیب که در این 3 سال اشکلاتش طرح و برطرف می شوند.
نایب رییس کمیسیون فرهنگی مجلس یادآور شد: قانون حجاب، قانون مصوب است باید اجرا شود.

شرکای  از  یکی  تاجیکستان  گفت:  جمهور  رئیس 
راهبردی ما در منطقه است و روابط همسایگی عمیق 
بین ما دو کشور وجود دارد.به گزارش ایرنا، مسعود 
در نشست خبری مشترک  رئیس جمهور   پزشکیان 
با امامعلی رحمان رئیس جمهور تاجیکستان، گفت: در 
»امام  عزیزم  برادر  نوازی  مهمان  و  میزبانی  از  ابتدا 
علی رحمان« دولت و ملت تاجیکستان تشکر می کنم.

وی افزود: پیوندهای تاریخی، تمدنی و زبان مشترک پارسی نشان از عمق دوستی و قرابت 
میان دو کشور است.رئیس جمهور با بیان اینکه تاجیکستان یکی از شرکای راهبردی ما در 
منطقه است و روابط همسایگی عمیق بین ما دو کشور وجود دارد، گفت: طی سال های اخیر 
تحرک قابل توجهی را در جهت توسعه همکاری ها میان دو کشور شاهد هستیم و امروز 23 
سند در حوزه های مختلف از جمله بهداشت، خدمات گمرکی، سیستم ها الکترونیکی همکاری 

هنری، تمدید روادید، بیانیه مشترک و پیمان ها مختلف به امضای مقامات دو کشور رسید.
روند  در  جدی  گام های  شاهد  اسناد،  اجرایی سازی  با  امیدواریم  کرد:  تاکید  پزشکیان 

همکاری های دو کشور و رسیدن سریع به نقطه مطلوب باشیم.
تاجیکستان خواستار افزایش روابط تجاری و ورود کالا بین خود و ایران است

به گزارش ایرنا، امامعلی رحمان، رئیس جمهور تاجیکستان نیز  در این نشست خبری مشترک 
با بیان اینکه استفاده از منطقه های آزاد تجاری تاجیکستان یکی از محورهای همکاری ما 
است،گفت: ظرفیت های گسترده معادن، داروسازی، صنعت، حمل و نقل و کشاورزی مورد 

توجه قرار گرفت.
وی خاطرنشان کرد: 13 سند همکاری میان جمهوری اسلامی ایران و تاجیکستان به ارزش 
بیش از 450 میلیون دلار به امضا رسید.رئیس جمهور تاجیکستان تاکید کرد: باید از ظرفیت 
گفت:  ببریم.رحمان  را  استفاده  بیشترین  دو کشور  میان  ترانزیت  و  نقل  و  گسترده حمل 
همچنین استفاده از ظرفیت های بندرهای چابهار و بندر عباس به عنوان زمینه ای مساعد 

برای حمل ونقل مورد توجه قرار گرفت.
وی با بیان اینکه با توجه به اشتراکات گسترده زبانی میان دو کشور، افزایش اقدامات در زمینه 
تبادلات فرهنگی مورد گفتگو قرار گرفت، اظهار کرد: با توجه به وضعیت منطقه، ضرورت 
همکاری های امنیتی میان دو کشور به منظور مقابله با ظهور تروریسم و افراط گرایی و 

قاچاق مواد مخدر و جنایت های سایبری مورد توجه قرار گفت.

موسی غنی نژاد اقتصاددان: دکان 
کاسبان وضع موجود را تعطیل کنید؛ 
دعوا بر سر لحاف ملانصرالدین است

فشار تندروها بر ابلاغ قانون حجاب
لاهوتی: شعام ابلاغ قانون حجاب را به 

مصلحت ندانسته، چرا عده ای کاسه داغتر از 
آش شده اند؟

پزشکیان: تاجیکستان از شرکای راهبردی ما 
در منطقه است

محسن کوهکن گفت: بنده زمانی که عضو هیأت رئیسه مجلس بودم، 
نمایندگان دو دو می کردند، خدمت مقام معظم رهبری رفتیم و ایشان 
فرمودند که نباید کسی از تریبون مجلس سر و صدا کند، باید نمایندگان 

وقت بگیرند و صحبت منطقی کنند.
بودم.  تو  شاگرد  جبهه  در  من  عزیز  »قالیباف  خبرآنلاین،  گزارش  به 
احتمال نمی دهی که می خواهند مملکت را توی بغل آمریکا هول بدهند؟ 
تبریز می زد مردم  را جلوی مردم  این حرف ها  اگر  زاده  آقای عبدالعلی 
تبریز دهانش را خرد می کردند. ملت ایران! اینها می خواهند کشور را به 
ایرانی راضی نیستم  آمریکا بفروشند. من به عنوان یک مالیات دهنده 
که یک قران از مالیات من قبل از اینکه خرج غزه شود برود برای لس 
افتخار کنند که ما  آنجلسی های پفیوز خرج شود. همه شان می خواهند 
دلمان برای لس آنجلس سوخت. ما یکسال است که برای مردم غزه خون 
به دل شدیم. آقای قالیباف تو جلودار مایی. امید ما به تو است. جلوی اینها 
بایست.« این ها بخشی از جملاتی است که امروز، مهدی کوچک زاده، 

نماینده تهران از تریبون مجلس فریاد زد و گفت.
ادبیات تند کوچک زاده و هم طیفان او چند وقتی است که با انتقادات 
زیادی از سوی اهالی سیاسی به خصوص اصولگرایان همراه شده است. 
ادوار  نماینده  و  اصولگرا  سیاسی  فعال  کوهکن،  محسن  میان،  این  در 
مجلس درباره ادبیات تند نمایندگان مجلس گفت: من چند دوره نماینده 
مجلس بوده ام، شما در تمام ادوار مجلس را هم بگردید، نمایندگان مانند 
دولت و قوه قضائیه نیستند که در طول هم بوده و رئیس اجازه حرف زدن 
یا نزدن به آنان بدهد. مجلسی ها در عرض یکدیگر هستند و هیچ کس 

نماینده تر از آن یکی نیست.
وی ادامه داد: ماهیت مجلس چنین بوده و در ادوار مختلف هم این اتفاق 
افتاده است اما ادبیات موهون درست نیست. نمایندگان باید انتقاد کرده 
و ایراد بگیرند، من هم انتقادهایی را نسبت به آقای پزشکیان دارم اما 
استفاده از الفاضی که جامعه احساس کند، حکم توهین و تحقیر دارد، 
اشتباه است. بنده زمانی که عضو هیأت رئیسه مجلس بودم، نمایندگان 
دو دو می کردند، خدمت مقام معظم رهبری رفتیم و ایشان فرمودند که 
نباید کسی از تریبون مجلس سر و صدا کند، باید نمایندگان وقت بگیرند 

و صحبت منطقی کنند.
حفظ احترام آقایان واجب است

کوهکن گفت: من و آقایانی که مدعی هستیم تابع رهبری هستیم، باید به 
این شیوه رفتار کرده و در کمال شهامت و بدون رودربایستی، انتقاد کنیم 

اما حفظ احترام آقایان واجب است.
تعریف  را  هیاهو  وقتی  ما  کرد:  خاطرنشان  مجلس  ادوار  نماینده  این 
و  زودگذر  نگاه  می خواهیم  زمانی  یک  هو.  و  هیا  می گوییم  می کنیم، 
سطحی داشته باشیم، همان واقع را چه مثبت و چه منفی تحلیل و تفسیر 
می کنیم اما اگر بخواهیم تحقیق اساسی و بنیادی داشته باشیم، باید به 

اموری که ریشه این بحث ها هست، بپردازیم.
رهبری از اختیارات خود برای کمک به همه دولت ها استفاده می کنند

وی با اشاره به مطرح شدن دوباره پرونده FATF گفت: این پرونده در 
مجلس دهم مطرح شد، رأی نیاورد و طی رفت و آمدی در دستور کار 
مجمع تشخیص قرار گرفت. چند سالی طول کشید و بایگانی شد اما 
دولت درخواست بررسی دوباره آن را داشته و از رهبری مجوز گرفته است. 
همه این ها اعمال حق قانونی است. مشی رهبری هم چنین است که از 
اختیارات خود برای کمک به همه دولت ها استفاده می کنند. هیچ گاه نبوده 
که رهبری یک نقطه نظری داشته باشند و مانع باشند. موقوع درخواست و 

مجوزی از ایشان صورت گرفته، مورد عنایت قرار دادند.
همه  کرد:  بیان   FATF پرونده  مخالفان  و  موافقان  اشاره  با  کوهکن 
البته  دارد.  وجود  مخالفانی  و  موافقان  پرونده  این  درباره  که  می دانند 
ایراداتی دارد.  استدلال های همگی صددرصد متنقن نیست و هر کدام 
نهایتا راه درست این است که همگی علی رغم نقطه نظرات مطرح شده، 

به خروجی مجمع تشخیص تن بسپارند.
ملتهب شدن فضا باعث می شود که بحث های کارشناسی عمیقی صورت 

نگیرد
فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به حاشیه سازی برخی افراد تصریح کرد: 
می شود.  تعیین  کجا  در  کلان  و  کلی  سیاست های  که  است  مشخص 
تا  کردند  اجازه  پرونده  این  برای  که  کردند  اشاره  هم  جمهوری  رئیس 
دوباره بررسی شود. نظرات افراد و دیدگاه های مختلفی در این باره بیان 
می شود. آن هایی که سمت مشاور یا مسئولیت را دارند نباید عجله کنند. 
یعنی وقتی رئیس جمهوری یک قدم برداشته، مشاوران 5 قدم رو به جلو 

نیایند و دغدغه ایجاد نکنند.
وی با تاکید بر حساسیت هایی که بر روی پرونده FATF و برجام وجود 
نباید خیلی خوش بین و یا خیلی  باید واقع گرا باشیم و  دارد گفت: ما 
را که جو کشور؛ فضای رسانه و فضای  نباید شیوه هایی  باشیم.  بدبین 
مجازی را ملتهب می کند، انتخاب کنیم. ملتهب شدن فضا باعث می شود 
که بحث های کارشناسی عمیقی صورت نگیرد. همچنین می گویند که 
مشروح نظرات مجمع را علنی پخش کنید، این درست نیست. یکی از 
اکثریت  نظر  به  اقلیت  که  است  این  دموکراسی  به  پایبندی  نشانه های 

تن بدهد.
کوهکن افزود: فلذا کسانی که در چنین جایگاهی هستند، نباید فضا را 
ملتهب کنند. من اگر رئیس جمهور بودم، یکی از معاونین یا مشاورینم 
فضا را التهاب می کرد، او را برکنار می کردم. در هر دولتی یک ملیجکی 

وجود دارد که فضای رسانه ای را ملتهب کند.
وی گفت: همچنین توضیحات رئیس مجلس منطقی بوده و گفته باید 
منتظر باشیم تا ببینیم مجمع تشخیص چه می گوید. بررسی حواشی یک 

چاه بی ته است.

یک استاد حوزه علمیه تصریح کرد: ما با جهان امروز باید گفت وگو کنیم وارد 
گفت وگو شویم، بحث کنیم و صحبت کنیم و اگر منطق داریم با منطق قوی 

نباید از گفت وگو هراس داشته باشیم.
ایلنا، آیت الله محسن  از  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا به نقل 
غرویان در خصوص اظهارنظرهای اخیر برخی از ائمه جمعه و هشدارهای 
آن ها در خصوص انجام هرگونه مذاکره با غرب با وجود اعلام آمادگی وزیر 
خارجه کشورمان برای آغاز مذاکرات و تبعات ایجاد این دوقطبی ها در جامعه 
عنوان کرد: در این باره باید به چند نکته اشاره کنم؛ نکته اول در این زمینه این 
است که تریبون های نماز جمعه و همچنین مساجد و مراکز مذهبی الان در 
جامعه ما تریبون هایی هستند که باید بلندگوی وحدت در جامعه باشند و ائمه 
جمعه، منبری ها، سخنرانان و به خصوص آن هایی که در رسانه های رسمی 
کشور مثل رادیو و تلویزیون سخنرانی می کنند باید سیاست های کلان نظام 
را به مردم منتقل کنند و اگر از این مسیر تخلف کنند در واقع مرتکب گناه 
بسیار بزرگی شده اند و این در حقیقت مخالفت با نظام و مخالفت با حکمرانی 

کلان جامعه محسوب می شود.
وفاق ملی قبل از رئیس جمهور شعار رهبری و امام خمینی بوده است

 وی ادامه داد: نکته دوم این است که وحدت و انسجام سرلوحه دعوت امام 
خمینی بوده است و بعد از ایشان مقام معظم رهبری همیشه مردم و جامعه را 
به وحدت و یکپارچگی دعوت کردند، وحدت بین شیعه و سنی، وحدت بین 
اقوام مختلف کرد و فارس و بلوچ و_ همه ما در کشور ایران زندگی می کنیم 
و مقام معظم رهبری هنگام انتخابات می فرمایند که برای حفظ دین هم اگر 
سر صندوق ها نمی آیید برای حفظ ایران و حفظ یکپارچگی ملت ایران وظیفه 
دارید که پای صندوق های رأی حاضر باشید. این ها نشان دهنده این است که 
وفاق ملی که الان شعار رئیس جمهور و شعار دولت است، قبل از اینکه شعار 
رئیس جمهور باشد شعار مقام معظم رهبری و قبل از ایشان شعار امام خمینی 

بنیانگذار جمهوری اسلامی بوده است.
ائمه جمعه توجه کنند که جدایی انداختن بین دولت و ملت خلاف منویات 

رهبری است
این فعال سیاسی گفت: ما وظیفه داریم منویات مقام معظم رهبری را در 
سخنرانی ها، در خطبه های نماز جمعه و در رسانه های خودمان به گوش ملت 

برسانیم. خطبای نماز جمعه ها باید توجه کنند که برخلاف منویات رهبری و بر 
خلاف دیدگاه های کلان رهبری که حفظ وحدت و انسجام است، نمی توانند 
سخنرانی کنند و اینگونه بین مردم اختلاف افکنی کردن و همچنین بین دولت 

و ملت جدایی انداختن، برخلاف منویات رهبری است.
وی افزود: به هر حال ایشان رئیس جمهور را تایید کردند و تایید می کنند 
و سیاست های کلان دولت را چه در امور داخلی چه در امور خارجی تایید 
می کنند و بعد از انتخابات حکم ایشان مورد تایید و تنفیذ قرار گرفته است. 
معنای این حرف ها این است که سیاست های کلان دولت حتی در مسائل 

بین المللی همان سیاست های مورد تنفیذ و تایید رهبری است.
ائمه جمعه و مداح ها به طریق اولی باید وظیفه خودشان را در شرایط فعلی 

بدانند
غرویان تصریح کرد: همه رسانه ها، همه خطبا، همه ائمه جمعه باید مردم را به 
سمت انسجام، وحدت و یکپارچگی پیش ببرند و پشت دولت و رئیس جمهور 
را خالی نکنند چراکه رئیس جمهور، منتخب اکثریت ملت است و در حال 
حاضر رئیس جمهور منتخب قانونی همه ملت است و باید ملت را به سمت 
انسجام اتحاد و یکپارچگی پیش ببرند. همچنین مداح ها هم به طریق اولی 

باید وظیفه خودشان را در شرایط فعلی بدانند.
اختلاف افکنی در جامعه گناه نابخشودنی است

وی ادامه داد: نکته دیگر این است که باتوجه به شرایط منطقه و حوادثی که 

در منطقه اتفاق افتاده و شرایط سوریه و جبهه مقاومت همه اقتضا دارد که ما 
پشتیبان دولت و پشتیبان حاکمیت خودمان باشیم و افتراق و تفرقه به هیچ 
نحوی از نظر شرعی جایز نیست. به نظر من اختلاف افکنی و ایجاد شقاق، 
نفاق و اختلاف در جامعه و دولت ما، امت و امام ما و ملت و دولت گناه بسیار 
بزرگی است، گناه سیاسی و اجتماعی نابخشودنی است و باید همه پشت سر 
حاکمیت، پشت سر رهبری، پشت سر نظام و دولت و رای ملت حرکت کنیم 

و از ایجاد اختلاف به شدت بپرهیزیم.
پشت پرده رفتار دوگانه برخی ائمه جمعه در قبال دولت قبل و دولت فعلی

این استاد حوزه علمیه در پاسخ به این سوال که در دولت قبل شاهد بودیم که 
برخی از ائمه جمعه مذاکره کنندگان را قهرمان ملی معرفی کردند اما در این 
دولت اظهارات آن ها کاملا متفاوت و علیه این امر شده است این دوگانگی 
ناشی از چیست، گفت: البته این را به همه ائمه جمعه نمی شود نسبت داد ولی 
برخی از آن ها اینگونه هستند. این عده چون می خواستند که کاندیدای مورد 
نظر خودشان رای بیارود و رای نیاورده است الان دارند موضع گیری های 

انتقام جویانه می کنند و به این نحو سخنرانی می کنند.
برخی می خواهند با خالی کردن دل مردم در سخنرانی ها پزشکیان را زمین بزنند

وی ادامه داد: خیلی ها واقعا هدفشان خدا نیست بلکه هدف شان هواهای 
نفسانی است که بر اساس همان گرایش های جناحی و حزبی و گروهی این 
سخنرانی ها را انجام داده و دل ملت را خالی می کنند و با رای اکثریت ملت 
مخالفت می کنند و می خواهند آقای پزشکیان را ناموفق جلوه دهند و زمین 
بزنند. این ها به نظر من و به نظر بسیاری از تحلیل گران سیاسی هنوز در حال 
و هوای شکست انتخاباتی خودشان هستند و ملت هم تشخیص می دهند. 
متاسفانه این گونه خطبا جایگاه خودشان را در قلب ملت از دست می دهند و 
همه درک می کنند که این ها نوعی سخنرانی های جناحی و حزبی گروهی 
است و منافع ملت را فدای اهداف جناحی و گروهی خودشان می کنند و ارزش 

خودشان را نزد ملت پایین می آورند.
همان  فعلی  شرایط  در  الان  مذاکره  حال  هر  به  کرد:  تاکید  غرویان 
گفت وگوست. به هر حال ما با جهان امروز باید گفت وگو کنیم وارد گفت وگو 
شویم، بحث کنیم و صحبت کنیم و اگر منطق داریم با منطق قوی نباید از 

گفت وگو هراس داشته باشیم.

نیویورک تایمز نوشت: زمانی که یک روزنامه نگار ایتالیایی در ماه دسامبر در 
ایران دستگیر شد، دوست پسر او در خانه نگران بود که ممکن است او سال ها 
در زندان بماند. بنابراین، در بحبوحه صحبت هایی درباره_ مذاکره ایران و ایتالیا 
برای تبادل زندانی که ایالات متحده نیز در آن دخیل بود، او تصمیم گرفت 
پیامی به کسی که ممکن بود بتواند کمک کند برساند. نام او ایلان ماسک بود.

سفیر ایران به ایلان ماسک در این دیدار گفت که باید معافیت هایی از تحریم ها 
از وزارت خزانه داری دریافت کرده و برخی از کسب وکارهای خود را به تهران 

بیاورد.
به گزارش سرویس بین الملل»انتخاب«، در ادامه این مطلب آمده است: نه تنها 
ماسک با دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا، نزدیک بود، بلکه یک ماه 
پیش از بازداشت روزنامه نگار، این میلیاردر فناوری ملاقات محرمانه ای با سفیر 

ایران در سازمان ملل داشت.
هفته گذشته، روزنامه نگار 29 ساله، چچلیا سالا، از زندانی در ایران آزاد شد و 
چند روز بعد یک مهندس ایرانی که ایتالیا به درخواست استرداد آمریکا او را 
بازداشت کرده بود، نیز آزاد شد. این مهندس به تأمین مواد برای پهپادهایی که 
در حمله_ شبه نظامیان وابسته به ایران به پایگاه نظامی آمریکا استفاده شدند و 

به کشته شدن سه سرباز آمریکایی انجامید، متهم شده بود.
 به گفته دو مقام ایرانی که یکی از آن ها یک دیپلمات ارشد در وزارت خارجه 
است و هر دو با شرایط تبادل زندانی آشنا هستند، ماسک با سفیر ایران در 
سازمان ملل، امیر سعید ایروانی، تماس گرفته و در آزادی سالا کمک کرده 
است. این مقامات خواستند نامشان فاش نشود زیرا درباره موضوعی حساس 

صحبت می کردند.
 نه ماسک و نه نمایندگان تیم انتقالی ترامپ به درخواست های مکرر برای 

اظهار نظر پاسخ ندادند.
 اینکه چگونه ماسک، که پس از پیروزی ترامپ به بازیگری فعال اما غیررسمی 
در صحنه جهانی تبدیل شده است، به موضوع این روزنامه نگار توجه کرد، 
همچنان نامشخص است. او با جورجیا ملونی، نخست وزیر ایتالیا، که در 4 
ژانویه به مارالاگو، ملک ترامپ در فلوریدا، سفر کرد و با رئیس جمهور منتخب 

دیدار کرد، ارتباط نزدیکی دارد.

 ملونی هفته گذشته در یک کنفرانس خبری گفت آزادی سالا نتیجه »کار 
پیچیده دیپلماسی مثلثی با ایران و البته با ایالات متحده آمریکا« بوده است. 

دفتر او و وزارت خارجه ایتالیا از اظهار نظر درباره این مقاله خودداری کردند.
 مقامی ارشد در دولت بایدن گفت که دولت آمریکا در جریان مذاکرات مشورت 
نشده و از پیش از آزادی زندانیان آگاه نبوده و این توافق را تأیید نمی کند. جان 
کربی، سخنگوی شورای امنیت ملی، گفت که این توافق »تصمیمی کاملًا 

ایتالیایی بوده است.«
 در این کنفرانس خبری، ملونی گفت نمی داند ماسک چه نقشی، اگر داشته، 
در آزادی سالا ایفا کرده است. او گفت: »اگر او نقشی داشته باشد، من از آن 

اطلاعی ندارم.«
 ابهام در مورد نقش ایلان ماسک، اهمیت غیرمعمول نقش او را در حالی که 
در کنار ترامپ قرار دارد و از احزاب راست گرای افراطی در اروپا حمایت می کند، 

برجسته می کند، حتی در حالی که او همچنان به پیشبرد منافع تجاری خود 
در خارج ادامه می دهد. برای مثال، ایتالیا در حال بررسی یک معامله احتمالی با 
شرکت اسپیس ایکس ماسک برای تأمین ارتباطات امن برای مقامات دولتی 
و نظامی از طریق استارلینک است. همچنین ملونی یکی از متحدان اروپایی 
برجسته ماسک بوده است و در کنفرانس حزب او در سال 2023 میزبان او بود 

و در ماه اکتبر در یک مراسم با او شرکت کرد.
 تا زمان سفر ملونی به مارالاگو، دوست پسر سالا، دانیله رای نری، پیش از 
این از طریق واسطه ای از ماسک درخواست کمک کرده بود. رای نری در 
مصاحبه ای گفت که به ماسک فکر کرده بود چون شنیده بود »کانالی بین 
ماسک و دیپلمات های ایرانی وجود دارد و اینکه ماسک همچنین با ترامپ در 

ارتباط نزدیک کار می کند.«
 رای نری که او نیز روزنامه نگار است، گفت که در 29 دسامبر پیامی به یک 

متخصص کامپیوتر ایتالیایی و یکی از همکاران ماسک فرستاد تا از او بخواهد 
که موضوع سالا را به اطلاع میلیاردر برساند و از او کمک بخواهد.

 آندره آ استروپا، برنامه نویس، در مصاحبه ای گفت که ماسک این درخواست 
را پذیرفت، اما او نمی داند که آیا ماسک مستقیماً در این پرونده دخالت کرده 

است یا نه.
 در ماه نوامبر، چند هفته پیش از بازداشت سالا، ماسک برای بیش از یک 
ساعت با سفیر ایران در محل اقامتش در منهتن دیدار کرد تا درباره کاهش 

تنش ها بین تهران و واشنگتن، صحبت کند.
 

دو مقام ایرانی که در این مقاله مورد مصاحبه قرار گرفتند، گفتند که ماسک 
مدت کوتاهی پس از سفر ملونی به مارالاگو دوباره با سفیر ایران تماس گرفت.

 تبادل زندانی بین ایران و ایتالیا به سرعت انجام شد. ایران سالا را در 8 ژانویه 
آزاد کرد و چهار روز بعد، ایتالیا مهندس ایرانی محمد عابدینی نجف آبادی را 

آزاد کرد.
 عابدینی به درخواست وزارت دادگستری ایالات متحده بازداشت شده بود. یک 
دادگاه فدرال در ماساچوست او را به تهیه فناوری پهپادی برای ایران که در 
حمله به پایگاه آمریکایی در اردن در ژانویه 2024 استفاده شده بود، متهم کرد. 
دو مقام ایرانی گفتند که زمانی که ماسک با سفیر صحبت کرد، از او خواست 
ایران سالا را آزاد کند و به او اطمینان داد که ایالات متحده ایتالیا را برای استرداد 

مهندس ایرانی تحت فشار نخواهد گذاشت.
 نمایندگی ایران در سازمان ملل از اظهار نظر درباره تعامل اخیر بین ماسک و 
سفیر خودداری کرد. در بیانیه ای گفت که این دو زندانی به واسطه »همکاری 
دوجانبه و تلاش های هماهنگ بخش های سیاسی و اطلاعاتی ایران و ایتالیا« 

آزاد شدند.
 همه طرف ها در اظهارات علنی درباره این موضوع محتاط هستند، اما برای 
بسیاری از ناظران، آزادی سریع زندانیان پس از دیدار ترامپ و ملونی نشان 

داد که این موضوع مورد بحث قرار گرفته و راه حلی برای آن پیدا شده است.
 ایتالیا عابدینی را در اواسط دسامبر در حالی که از طریق فرودگاه میلان در 

حال عبور بود بازداشت کرد.

FATF با مجوز رهبری قرار است دوباره بررسی شود؛ نباید فضا را ملتهب کرد

محسن غرویان: اختلاف افکنی در جامعه گناه نابخشودنی است
با منطق قوی نباید از گفتگو با جهان هراس داشته باشیم | می خواهند پزشکیان را زمین بزنند

تماس ایلان ماسک  موجب آزادی خبرنگار ایتالیایی بازداشت شده در تهران  شد ؟


